
مزایده
موقوفه بهاءالدین بیگی در نظر دارد موازی ۲۴ سهم میاه از ۱۴۴ سهم قنات مزرعه داورونیه 

از توابع جرجافک به مدت سه سال ۱۴۰۱/۷/۱ به اجاره واگذار نماید. متقاضیان می توانند جهت شرکت 
در مزایده مبلغ ۵۰۰۰۰۰۰ پنج میلیون ریال هر حبه به عنوان ودیعه به حساب بانکی شماره ۱۰۱۰۳۸۵۸۶۵ 
به نام موقوفه نزد بانک کشاورزی واریز و درخواست خود را کتبا تا تاریخ ۱۴۰۱/۷/۱۱ به دبیرخانه اوقاف 

و امور خیریه شهرستان زرند تحویل نمایند و مزایده راس ۱۰ صبح مورخ ۱۴۰۱/۷/۱۲ برگزار می شود.
اداره و متولی موقوفه در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشند و هزینه های آگهی و کارشناسی

بر عهده برنده مزایده می باشد.
قیمت پایه هر حبه، سالیانه دو میلیون تومان اعلام می گردد.

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان زرند

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنید لزوم رفع موانع زیرساختی، برای رونق 

 سرمایه گذاری در جنوب 
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۱۰هزارنفردررودبارجنوبازتحصیلبازماندهاند

 قائم مقام مدیرعامل فولاد مشیر:

 صادرات فولاد مقرون به صرفه نیست
قیمت گـذاری دسـتوری دولـت در حـوزه فـولاد منجـر بـه 
کاهـش تولید شـد. به گـزارش کرمان نـو، قائم مقـام مدیر 
عامـل فـولاد مشـیز بـا انتقـاد از سیاسـت گذاری دسـتوری 

دولـت در حـوزه فـولاد گفـت: دولـت بـا قیمت گـذاری 
دسـتوری در حـوزه فـولاد و ثابـت نگـه داشـتن قیمـت 
داخلی منجر به تعطیلی تعـدادی از کارخانه های خصوصی 

شـده و تعـدادی از کارخانه هـای نیـز تولیدشـان را کاهـش 
دادنـد. رضـا حسـن زاده صـادرات در وضعیـت فعلـی را 
مقـرون بـه صرفـه ندانسـت. بـه گفتـه او روسـیه بـا عرضـه 
فـولاد ۲۰ درصد زیـر قیمت جهانـی بـازار صـادرات را دچار 
مشـکل کـرده و بـا وضعیـت فعلـی صـادرات مقـرون بـه 

صرفـه نیسـت.

امام جمعه رودبار جنوب:

توقف ۶۸ مورد ساخت و ساز 
 غیرمجاز در رفسنجان

 رئیس صندوق توسعه ملی:

توهم بی کرانگی
 منابع را داریم

سرپرسـت گمـرکات اسـتان کرمـان از کاهـش ۵۰ درصـدی صـادرات اسـتان از نظـر ارزش 
دلاری خبـر داد و گفـت: تـراز تجـاری اسـتان کرمـان در حـال حاضـر منفـی اسـت.

کارگروه توسـعه صـادرات اسـتان کرمـان ظهر امـروز با حضـور حسـین مهرابی، سرپرسـت 
معاونـت امـور اقتصـادی اسـتانداری و تعـدادی از مسـئولان اسـتان، در سـالن شـهید 
مرتضـوی زاده اسـتانداری کرمـان برگـزار و مسـائل و مشـکلات و آسـیب های پیـش روی 

صـادرات اسـتان بررسـی شـد.

صادرات استان کرمان ۵۰ درصد 
 کاهش داشته است

سرپرسـت شـهرداری منطقـه یـک رفسـنجان از توقـف ۶۸ مـورد 
سـاخت و سـاز غیرمجـاز در سـه ماهـه اول امسـال خبـر داد.

مهنـدس حسـین رزاق زاده در تشـریح عملکـرد شـهرداری منطقـه 
یک از صـدور ۱۳۷ پروانه مسـکونی و تجاری در سـه ماهه اول سـال جاری خبـر داد و گفت: 
در همیـن بـازه زمانـی ۴ پروانـه تجـاری و ۶۳ گواهی عدم خـلاف صـادر و ۱۴۰ پروانـه تمدید 

گردیـد.
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 بردسیر صنعتی تر می شود
مدیـر پشـتیبانی طرح هـای توسـعه گهر زمیـن گفـت: بـا 
راه انـدازی چنـد کارخانـه در بردسـیر، چرخـه تولیـد فـولاد 

در این منطقـه صنعتـی تکمیـل می شـود. محمودآبادی، افـزود: منطقـه صنعتی بردسـیر 
براسـاس آخرین اصلاحـات نقشـه جامع شـهر بردسـیر،خارج از محدوده شـهری اسـت که 

قابلیـت اجـرای طـرح در ایـن منطقـه وجـود دارد.

ادامه مطلب را در 
صفحه ۲ بخوانید 

صفحه ۸ را 
بخوانید
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه   شــهریور   30 چهارشــنبه          1323 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

رئیس جهاد کشاورزی سیرجان:  به دلیل تغییرات اقلیمی به ویژه سرمازدگی ابتدای سال، ۲ هزار 
و ۵۰۰ تن پسته برداشت می شود در حالی که میانگین برداشت در سیرجان ۲۵ هزار تن است

مدیـرکل صنعت، معـدن و تجارت جنوب اسـتان کرمـان گفت: با 
تکمیل و تامین زیرساخت های واحدهای صنعتی و معدنی نظیر 
برق، جـاده و دیگر زیرسـاخت ها، جنـوب کرمان به قطـب صنعتی 
و معدنـی تبدیل خواهد شـد. مدیـرکل صنعت، معـدن و تجارت 
جنـوب کرمـان در حاشـیه جلسـه کارگـروه تسـهیل و رفـع موانـع 

تولیـد جنـوب کرمان بـا اشـاره بـه وضعیـت ۲ کارخانه مـس کاوان 
اطلـس کارمانیـا و کارخانـه فـرآوری آهن جنـگا اظهار داشـت: این 
دو کارخانـه کـه می تواننـد در زمینه پیشـرفت جنوب کرمـان نقش 
مهمی ایفا کننـد، در حـال حاضر و علی رغـم سـرمایه گذاری عظیم 

توسـط سـرمایه گذاران، بـا مشـکل تامین بـرق مواجه هسـتند.

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  تمدید مهلت تحویل اسناد ارزیابی آگهي فراخوان 
ارزیابی کیفی سرمایه گذار احداث 

تاسیسات فاضلاب شهر شهربابک و خورسند و واگذاري امتیاز استفاده از پساب تصفیه خانه 
)مزایده شماره ۱۸۱/الف/۶/۱۴۰۱ م(

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد بر اساس ماده 37 قانون برنامه ششم توسعه، بند "ث" تبصره 8 قانون بودجه سال 1401 و 
ماده 2 قانون تشکيل شرکت هاي آب و فاضلاب مصوب سال 1369، احداث تاسيسات فاضلاب شهر شهربابک و خورسند و واگذاري امتياز استفاده 
از پساب تصفيه خانه به روش بيع متقابل به منظور کاربري در صنعت و با حجم مشخص براي دوره زماني محدود و معين و با شرايط ذيل، به سرمايه 

گذار واجد شرايط واگذار نمايد.

موضوع پروژه : احداث تاسيسات فاضلاب شهر شهربابک و خرسند و واگذاري 
امتياز استفاده از پساب تصفيه خانه شامل: تامين مالي هزينه، تهيه مصالح 
و اجراي حدود 360 كيلومتر شبکه و خطوط انتقال فاضلاب و هزينه ي اجرا 
احداث ساختمانهاي  و  الکترومکانیکال  تجهیزات  ، حمل و نصب  تهيه  شامل 
جنبي و فرآيندي یک مدول تصفيه خانه فاضلاب به ظرفيت ورودي فاضلاب به 

حجم 9350 متر مکعب در شبانه روز

سرمايه پذير: شرکت آب و فاضلاب استان کرمان .
دوره احداث: 3 سال

دوره بهره برداري تجاري: با ارائه مدل مالي
راندمان تصفيه:  حدود 90درصد

جمعيت تحت پوشش: حدود 69 هزار نفر
متوسط میزان پساب قابل واگذاری : حدود 3 میلیون مترمکعب در سال

 .
محل اجرا: شهر شهربابک و خورسند

سرمايه گذار به صورت شخص حقيقي يا حقوقي با داشتن سابقه مديريتي قابل 
قبول، تامين و تخصيص سرمايه مورد نياز را به عهده خواهد داشت.

تاریخ، مهلت و محل دریافت اسناد ارزیابی سرمايه گذاران واجد شرايط مي توانند 
از تاريخ 1401/06.02 لغايت پايان وقت اداري 1401/6/12 جهت دریافت اسناد 
ارزیابی با در دست داشتن  نامه اعلام آمادگی جهت سرمایه گذاري در طرح احداث 
تاسيسات فاضلاب شهر شهربابک و خورسند به روش بيع متقابل به شركت آب و 
فاضلاب استان کرمان دفتر امور قراردادها واقع در بلوار 22 بهمن ابتداي بلوار ساوه 

مراجعه نمايند.

محل و زمان تحویل مدارك درخواستی : مهلت تحویل اسناد ارزیابی تکمیل شده، 
حداکثر تا ساعت 12 روز شنبه مورخ 1401.07.30 و محل تحویل دبیرخانه شركت 

آب و فاضلاب استان کرمان واقع در بلوار 22 بهمن ابتداي بلوار ساوه می باشد. 
بدیهی است پس از بررسی مدارک ارزیابی که توسط شرکت کنندگان تکمیل و 

تحویل می شود، از سرمایه گذاران واجد
شرایط جهت مذاکرات قراردادی دعوت بعمل خواهد آمد.

سرمايه پذير در رد يا قبول پيشنهادات فني يا مالي سرمايه گذاران در تمام مراحل 
اختیار تام دارد.

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

هدر دادن آب ، تهدید زندگي آینده فرزندان ماست

ول
ت  ا

نوب

الف- شرح مختصري از پروژه:

ب- شرایط کلي براي سرمایه گذاري:

مناقصه عمومی یک مرحله ای
 فراخوان شماره ۰۱-۱۴۰۱/5 ج

 نوبت دوم

مجتمع سنگ آهن جلال آباد زرند

مجتمع سنگ آهن جلال آباد زرند به نمایندگی از سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران  در نظر دارد فراخوان شماره 01-1401/5 ج با موضوع اجاره 
یکدستگاه خودرو سوزوکی ویتارا )سال ساخت( 1396 به بعد، به شماره )سیستمی( 2001096671000001 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

بازگشایی  تا  فراخوان  اسناد  تحویل  و  دریافت  از  فراخوان  برگزاری  مراحل  کلیه 
آدرس  به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  پاکت ها 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز 

و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشار فراخوان:1401/06/31
- مهلت دریافت اسناد فراخوان:1401/07/06

- مهلت ارسال پیشنهادات:1401/07/17
- زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10 صبح روز دوشنبه 1401/07/18 

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: مبلغ 552.000.000 ریال به صورت ارائه 
ضمانت نامه معتبر بانکی 

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : مجتمع سنگ آهن جلال آباد زرند به آدرس 35 
–جاده  سیریز)بافق(  زرند  جاده   18 زرند- کیلومتر  غرب شهرستان  کیلومتری شمال 
اختصاصی مجتمع سنگ آهن جلال آباد – سایت اداری مجتمع سنگ آهن جلال آباد 

شماره تلفن 33420343-034 فکس 034-33420341
 www.jio258.ir :آدرس وب سایت

وم اداره کل اوقاف و امور خیریه استان کرمان
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امـام جمعـه رودبار جنـوب بـا اشـاره بـه اینکـه ۱۰ هـزار بازمانـده از تحصیل در 
رودبار جنـوب وجـود دارد، گفـت: تحصیـلات عالی حـوزوی و دانشـگاهی در 
ایـن منطقه انـدک اسـت و این مهـم یکـی از چالش هـای رودبار جنوب اسـت. 

حجـت الاسـلام اکبـر افشـارمنش در ششـمین جلسـه تدویـن سـند راهبردی  
اداره کل فرهنگ و ارشـاد اسـلامی جنـوب کرمـان با بیـان اینکه رودبـار جنوب 
فرصت هـا و تهدیـدات فرهنگـی زیـادی دارد کـه بررسـی در ایـن خصـوص می 

تواند موثر باشـد، افزود: مردمـان جنوب کرمان بـا روحیه جوانمـردی و آداب 
و رسـوم مختلفـی در این منطقـه زندگی مـی کنند که بایـد در این طـرح از تمام 

ایـن ظرفیت هـا یاد شـود.

 دبیر شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان:

برگزاری جشنواره ملی تئاتر 
خیابانی رضوی در جنوب کرمان 

صفحه ۸ را  مصوب شد
بخوانید
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راه اندازی رشته متالوژی برای 
دانش آموزان کوهبنانی

مدیر آموزش و پــرورش کوهبنان از راه اندازی رشــته تحصیلی 
متالوژی در هنرســتان فنی پســرانه حضرت امام خمینی)ره( 

کوهبنان در سال تحصیلی جدید خبر داد.
معصومی گفت: در آســتانه ســال تحصیلی جدید آســفالت و 
زیباسازی تعدادی از مدارس در شهرســتان در دستور کار قرار 
گرفته که تاکنــون آســفالت محوطه مدارس جنــت، عدالت، 
امیرکبیر و شهید محمد حســنی انجام شــده و مدارس شهید 
حقانی، مدرس، امام حسن، فضیلت و شــهید محمود توکلی در 

نوبت دوم قرار دارد.
او افزود: در خصوص احداث 2مدرسه جدید در روستای چاه ریزو 
که دانش آموزان در کانکس درس می خواندند و روستای گیتری 

پیگیری هایی صورت گرفته است.
معصومی گفت: احداث چمن مصنوعی دبیرستان پسرانه مدرس 
و زمین ساحلی مجتمع آموزشــی امام رضا)ع( هم در حال انجام 

است.
به گفته او در حوزه آموزشی برای راه اندازی مدرسه نمونه دولتی 
دخترانه شهرستان مزین به نام سردار دل ها پیگیری های انجام 
گرفته که پذیرش دانش آموز در پایه هفتم را در سال جدید داریم.

مدیر آموزش و پــرورش کوهبنان از راه اندازی رشــته تحصیلی 
متالوژی در هنرستان پسرانه حضرت امام خمینی )ره( کوهبنان 

در سال تحصیلی جدید خبر داد.
او گفت: رشته تربیت بدنی دختران که جزو رشته های وزارتخانه ای 
است در کوهبنان فعالیت دارد که امیدواریم با تکمیل استخر شنا 
تا پایان امسال زیر ساخت های پیشرفت این رشته در شهرستان 

فراهم شود.
معصومی تصریح کرد: در بخش طغرالجرد رشته تجربی پایه دهم 
دختران بازگشایی شده که این مهم می تواند بر عمق بخشیدن به 

آموزش و رضایت خانواده ها اثر گذار باشد.
مدیر آموزش و پرورش کوهبنان گفت: جشن شکوفه ها و کلاس 
اولی ها روز پنج شنبه در دبستان پسرانه بهشتی به صورت نمادین 
برگزار می شود و شنبه دوم مهر زنگ آغاز سال تحصیلی به صورت 

نمادین در دبیرستان دخترانه الزهرا نواخته خواهد شد.

امام جمعه رودبار جنوب:

۱۰ هزار بازمانده از تحصیل 
در رودبار جنوب

امام جمعه رودبار جنوب با اشاره به اینکه 10 هزار بازمانده از تحصیل در 
رودبار جنوب وجود دارد، گفت: تحصیلات عالی حوزوی و دانشگاهی 
در این منطقه اندک است و این مهم یکی از چالش های رودبار جنوب 

است.
حجت الاســلام اکبر افشارمنش در ششــمین جلسه تدوین سند 
راهبردی  اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان با بیان اینکه 
رودبار جنوب فرصت ها و تهدیدات فرهنگی زیادی دارد که بررسی 
در این خصوص می تواند موثر باشد، افزود: مردمان جنوب کرمان با 
روحیه جوانمردی و آداب و رسوم مختلفی در این منطقه زندگی می 

کنند که باید در این طرح از تمام این ظرفیت ها یاد شود.
او با تاکید بر اینکه باید برای رفع چالش های فرهنگی برنامه ریزی شود، 
تصریح کرد: تحصیلات عالی حوزوی و دانشگاهی در این منطقه اندک 

است و این مهم یکی از چالش های رودبار جنوب است.
افشارمنش با اشاره به اینکه شهرستان رودبار جنوب تنها یک دانشگاه 
پیام نور دارد، اظهار کرد: به هر میزان که تحصیلات دانشگاهی بالا برود 

قطعا چالش ها کمتر می شود.
امام جمعه رودبار جنوب گفت: متاســفانه در حال حاضر در سطح 
شهرســتان 10 هزار نفر بازمانده از تحصیل وجود دارد که این مهم 

چالش بزرگی برای منطقه است.
او یکی دیگر از چالش های رودبار جنــوب را ازدواج های تحمیلی 
برشمرد و افزود: هنرمندان این منطقه ظرفیت بسیار خوبی برای رفع 

چالش ها هستند که باید از ظرفیت آن ها استفاده شود.
افشارمنش تاکید کرد: صدا و سیمای جنوب کرمان باید مستقل شود 

تا برنامه هایی با گویش های اصیل منطقه تولید و پخش شود.
رئیس شورای فرهنگ عمومی رودبار جنوب با اشاره به اینکه روحیه 
کار و تلاش در این شهرستان بسیار زیاد است، اظهار کرد: نخبگان 
زیادی از این منطقه در سراسر کشور در حال خدمت هستند که می 

توان برای رفع چالش ها از ظرفیت آنها نیز استفاده کرد.

تغییرات اقلیمـی بار دیگـر گریبان کشـاورزان 
کرمـان را گرفـت و تنهـا در سـیرجان موجـب 

کاهـش ۹0 درصـدی تولید پسـته شـد.
اسـتان کرمان ۹0 درصد پسـته کشـور را تولید 
می کنـد و بـه قطـب تولیـد ایـن محصـول در 
جهـان شـهرت یافتـه اسـت اما اگـر به 5 سـال 
اخیـر نگاهی کنید هر سـال کشـاورزان اسـتان 
کرمان به دلیـل تغییـرات اقلیمی با مشـکلات 
عجیبـی مواجـه می شـوند، 5 سـال قبـل بـود 
کـه اوج این مشـکلات آغاز شـد و تولید پسـته 
کرمـان ۹5 درصـد کاهـش یافـت و صـادرات 
پسـته در این سـال با ضربه شـدید مواجه شـد.

مدیریت بازار پسـته و صـادرات محصـول باقی 
مانده سـالهای قبل موجب شـد همه بـازار بین 
الملـل از دسـت کرمانی ها خـارج نشـود اما این 
رویه در هر سـال به نوعی تکرار شـد و طی سال 
جـاری نیـز پـس از سـرمازدگی های فروردیـن 
ماه و خشکسـالی های عجیـب در تابسـتان ماه 
گذشته سـیلاب بخش قابل توجهی از محصول 
را زیـر گل و لای بـرد و نکته قابل توجـه اینکه تا 
کنون هیچ اقـدام مثبتی نیـز بـرای بازیابی این 
باغ ها نشـده و صدها هکتار باغ پسته در حاشیه 
شهر رفسـنجان، دشت بین رفسـنجان و کبوتر 
خـان و دشـت بیـن رفسـنجان و انـار و حتـی 

سـیرجان زیر گل و لای رفته اسـت.
پسته کاران سیرجانی

 نیاز به حمایت دارند
نبود حمایـت از کشـاورزان در حالـی روی داده 
اسـت کـه همیـن مشـکلات را می تـوان در 
شهرسـتان های دیگر به خصوص رفسـنجان و 
زرند نیز مشـاهده کـرد، در این میان سـیرجان 
یکـی از قطب هـای اصلـی تولید پسـته اسـتان 
محسـوب می شـود کـه در ایـن شهرسـتان در 
کنـار سـیلاب، سـرمازدگی ضربـه ای کاری به 

کشـاورزان زده اسـت.
باغ های پسـته سـیرجان در واقـع فروردین ماه 
سـال جـاری و در پی افت شـدید دما خسـارت 

دیـد و سرشـاخه های درختان خشـکید.
کاهش ۹0 درصدی تولید پسـته در سال جاری 
در این شهرسـتان در حالی روی داده اسـت که 
هم اکنون و در فصل برداشـت پسـته در استان 
کرمـان کمتـر کشـاورزی پیـدا می شـود کـه 
بیشـتر از 10 درصـد ظرفیـت بـاغ محصـول 

برداشـت کرده باشـد.
رئیـس جهـاد کشـاورزی سـیرجان در ایـن 
خصـوص گفـت: در سـال جـاری اکثـر پسـته 
کاران سـیرجان بـا مشـکل مواجـه شـده اند و 
بخـش زیـادی از محصـول بـه دلیـل تغییرات 
اقلیمی به ویژه سـرمازدگی ابتدای سـال از بین 

رفتـه اسـت.
اکبـر محمـود آبـادی از کاهـش ۹0 درصـدی 
تولید پسـته طی سـال جـاری در کرمـان خبر 
داد و افـزود: مجموع خسـارت ها حـدود 5 هزار 
و 400 میلیارد تومان اسـت و این در حالیسـت 
که اکثر کشـاورزان نیـز باغ ها را بیمـه نکرده اند.

از مجموع باغ های سیرجان ۲۵۰۰ تن 
محصول برداشت شد

او عنـوان کرد: در شـرایط فعلـی 2 هـزار و 500 
تـن محصول در شهرسـتان برداشـت می شـود 

که بسـیار کمتـر از حد اسـتاندارد اسـت.
او بیـان کـرد: میانگیـن برداشـت پسـته در 
سـیرجان 25 هـزار تن اسـت کـه ایـن کاهش 
تولید در کنار ضربه ای که به اقتصاد کشـاورزی 
وارد کرده اسـت موجب شده بخشـی از اشتغال 
فصلی شهرسـتان نیـز بـا چالش جـدی مواجه 

شـود.
باغداران ناتوان از کشت سال بعد

او خواسـتار حمایـت از کشـاورزان شـد و افزود: 
هـم اکنـون کشـاورزان تـوان آمـاده سـازی 
باغ هـای پسـته را بـرای کشـت سـال بعـد هم 

ندارنـد. 
حسـین شـریفی یکـی کشـاورزان شهرسـتان 
سیرجان نیز گفت: سـرمای ابتدای سال جاری 
نه تنهـا پسـته بلکـه در برخـی مـوارد تـا 100 
درصـد سـایر محصـولات باغ هـای شهرسـتان 
را از بین برد و در سـال جـاری کشـاورزان برای 
تأمین معیشت با مشـکل جدی مواجه شدند به 
خصوص در روستاها مردم برای تأمین نیازهای 

اولیه زندگـی هم بـا مشـکل مواجه شـده اند.
او عنـوان کرد: هـم اکنـون باغ های شهرسـتان 
اکثراً خشک شـده اند و امیدواریم در سال آینده 
بتوانیـم باغ هـا را احیـا کنیم، بـه ویـژه باغ های 

پسـته حتی بـرگ هـم ندارند.
هـم اکنـون باغ هـای شهرسـتان اکثراً خشـک 
شـده اند و امیدواریـم در سـال آینـده بتوانیـم 
باغ هـا را احیـا کنیـم، بـه ویـژه باغ های پسـته 

حتـی بـرگ هـم ندارند
او گفـت: اکثـر مـردم نیـز بیمـه کشـاورزی 
نداشـتند چـون رویـه پرداخـت خسـارتها بـه 
گونه ای بـوده که هر سـال فقـط بایـد یک حق 
بیمـه پرداخـت می کردیـم و اگر خسـارتی نیز 
وارد می شـد یـا بـه سـختی جبـران خسـارت 
می شـد یا آنقدر انـدک بود که جبران خسـارت 

نمی کـرد.
این باغدار از مسئولان خواسـت برای حمایت از 
مردم چاره اندیشـی کننـد زیرا عملًا سـیرجان 
با محصول پسـته سـال جاری بـازار پسـته را از 
دست می دهد.شـریفی گفت: در شهرستانهای 

دیگر نیز وضعیت بهتر نیسـت طـوری که فقط 
در رفسـنجان بخش زیـادی از باغ هـا همچنان 

در گل و لای سـیل قرار دارند.
کشاورزان با مشکلات
 زیادی مواجه شده اند

محمد شـول دیگر کشاورز سـیرجانی است که 
می گوید: بعد از سـرمازدگی باقیمانده محصول 
نیز در سـیلاب و بارندگـی اخیر از بیـن رفت و با 
توجه به حجم خسـارتها بسیاری از کشـاورزان 
به خصـوص خرده مالـکان تـوان بازیابـی باغ ها 

را هـم ندارند.
او با اشـاره بـه افزایش قیمـت نهاده هـای تولید 
گفـت: آنقـدر قیمت هـای نهاده هـای تولیـد، 
افزایـش یافته که کشـاورز توان تأمیـن نهاده ها 

را هم نـدارد.
او بیشـترین مشـکل را در بخش خـرده مالکی 
دانسـت و گفـت: برخـلاف تصورهـا امـا اکثـر 
این کشـاورزان درآمد قابـل توجه ندارنـد و کل 
هزینه هـای سـال را از طریـق فـروش محصول 
همیـن باغ هـا تأمیـن می کردنـد کـه در سـال 

جـاری عمـلًا محصولـی هـم ندارند.
حمایـت از کشـاورزان و رفـع موانـع تولید یکی 
از درخواسـت ها و مطالبـات جـدی کشـاورزان 
از مسـئولان اسـت و مردم امیدوارند با پیگیری 
نماینده های مجلـس و البتـه همـکاری وزارت 
جهاد کشـاورزی بخشـی از خسـارت ها جبران 
شـود تا حداقـل کشـاورزان بتواننـد زمین ها را 

برای کشـت سـال بعـد آمـاده کنند.

سرپرست گمرکات استان کرمان از کاهش 50 
درصدی صادرات استان از نظر ارزش دلاری خبر 
داد و گفت: تراز تجاری اســتان کرمان در حال 

حاضر منفی است.
 کارگروه توسعه صادرات استان کرمان ظهر امروز 
با حضور حسین مهرابی، سرپرست معاونت امور 
اقتصادی استانداری و تعدادی از مسئولان استان، 
در سالن شهید مرتضوی زاده استانداری کرمان 
برگزار و مســائل و مشکلات و آسیب های پیش 

روی صادرات استان بررسی شد.
محمد ثمررخی، سرپرســت گمرکات اســتان 
کرمان نیز در این جلســه با بیان اینکه نســخه 
مشــخصی برای صادرات وجود ندارد و سال ها 
در این ارتباط صحبت می شــود، گفت: پســته 
استراتژیک ترین محصول صادراتی استان کرمان 

است.
او با اشاره به اینکه از سال 1400 گمرک کرمان 
به ســمت صادرات محصولات مسی هم آمد و 
از آن ســال 18 درصد مجموع صادرات استان 

از صنعت مس است، افزود: امروز ارزش دلاری 
صادرات مس با محصول پسته برابری می کند.

سرپرست گمرکات استان کرمان با بیان اینکه 
صادرات پسته در حال حاضر وضعیت وخیمی 
دارد و می توان گفت در کما است، ادامه داد: تراز 
تجاری استان کرمان در حال حاضر منفی است 
و دلیل آن فقط کاهش صادرات نیست؛ افزایش 
واردات هم داشته ایم که باعث تراز منفی می شود.
او با اشاره به اینکه واردات استان کرمان، کالاهای 
مصرفی، لوکس و لوازم آرایشــی و بهداشــتی 
نیست، بیان کرد: واردات استان، مواد اولیه برای 

تولید و یا وسایل خط تولید کارخانجات است.
جذابیت گمرک سایر استان ها

 برای صادرکننده
ثمررخی با اشــاره به اینکه باید بررسی شود که 
چرا صادرکنندگان کالاهای خود را از گمرکات 
اســتان صادر نمی کنند، گفت: بایــد دید چه 
جذابیتی برای آنها ایجاد شده که گمرکات سایر 

نقاط کشور را ترجیح می دهند.
او افزود: تا پایان شهریورماه امسال به نسبت مدت 
مشابه سال 1400 مقدار 30 درصد از نظر وزن و 
42 درصد ارزش ریالی و 50 درصد از نظر ارزش 

دلاری کاهش صادرات داشته ایم.
سرپرست گمرکات استان کرمان با بیان اینکه 
اهم مشکلات صادرات استان، کارت های بازرگانی 
یک بار مصرف، برگشت ارز و تعهدات ارزی است 
که در قبال برگشت ارز تعهدی نداشته باشند، 
گفت: عدم بازاریابی مناسب، بسته بندی نامناسب 
و عدم توجه به سلیقه مشتریان خارجی و عدم 
یک برند از دیگر دلایل کاهش صادرات اســتان 

کرمان است.
او با اشاره به اینکه همین خدماتی که در استان 
کرمان در گمرکات ارائه می شود در سایر استان ها 
نیز ارائه می شود و سلیقه ای نیست که در جایی 
خدمات بیشتری داده شود، افزود: امید داریم که 
کالاهای استان کرمان از گمرکات استان صادرات 
شود و در تراز تجاری استان اهمیت زیادی دارد.

وظیفه آسیب شناسی
 بر دوش اتاق بازرگانی

حسین مهرابی سرپرست معاونت امور اقتصادی 
استانداری کرمان نیز در این جلسه اظهار داشت: 
اتاق بازرگانی استان کرمان باید آسیب شناسی 
صادرات استان را انجام داده و به جلسه کارگروه 

صادرات گزارش دهد.
او با بیان اینکه سیاست دولت، افزایش صادرات 
و کاهش واردات است و در استان کرمان نیز این 
موضوع در اولویت اســت، گفــت: اداره گمرک 
آمار روزانه صــادرات و واردات را در اختیار اتاق 
بازرگانی بگذارد تا آسیب شناسی آن انجام شود.

در این جلســه مهدی حســینی نژاد مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت اســتان کرمان با بیان 
اینکه پنج گمرک در استان کرمان داریم، اظهار 
داشت: صادرات کالاهای اســتان کرمان که از 
طریق ســایر گمرکات کشــور انجام می شود با 
صادراتی که از اســتان کرمان انجام می شــود، 

برابری می کند.

کاهش ۹۰ درصدی تولید پسته سیرجان
رئیس جهاد کشاورزی سیرجان:  به دلیل تغییرات اقلیمی به ویژه سرمازدگی ابتدای سال، ۲ هزار و ۵۰۰ تن پسته برداشت می شود در حالی 

که میانگین برداشت در سیرجان ۲۵ هزار تن است

صادرات استان کرمان 5۰ درصد کاهش داشته است

گزارش
مهر

معاون عمرانی استاندار کرمان:
تسهیلات کم بهره برای مالکان 

بناهای تاریخی در نظر گرفته شود
معاون عمرانی اســتاندار کرمان با اشــاره به رها شدن بناهای 
تاریخی توســط مالکان خصوصی بیان کــرد: در برخی موارد 
محدودیت هایی ایجاد می شــود که مالکیــن بناهای تاریخی 
سمت ما نمی آیند و لازم است بسته های تشویقی برای مالکین 
در نظر گرفته و تســهیلات کــم بهره و کمک هــای بلاعوض 

پرداخت شود.
سیدمصطفی آیت اللهی موسوی در کارگروه گردشگری استان 
با اشاره به ساماندهی و مرمت قلعه دختر و قلعه اردشیر کرمان 
اظهار کرد: بــرای دریافت اعتبار کمک می کنیــم و باید کار به 

سرانجام برسد و زمینه بازدید گردشگران فراهم شود.
او افزود: ســال ها قبل طرح وســیعی اطراف این قلعه ها دیده 
شده که قابلیت اجرائی نداشت و مردم سال ها معطل شدند که 
اکنون طرح در حال بهینه ســازی است و تا یک ماه و نیم آینده 

تکمیل می شود.
موسوی در ادامه با اشاره به اینکه کرمان آثار فرهنگی و تاریخی 
زیادی دارد و باید در این حوزه وقت بگذاریم و باید همه کمک 
کنیم، گفت: برای بحث قلعه های دختر و اردشیر باید کارگروه 
فنی تشــکیل و همه مباحث دنبال شــود تا کار به نتیجه برسد 
ضمن اینکه دکلی که در این محوطــه وجود دارد، باید جابه جا 

شود و همه کارهای مربوطه انجام شده است.
معاون عمرانی اســتاندار کرمان با اشــاره به رها شدن بناهای 
تاریخی توســط مالکان خصوصی بیان کــرد: در برخی موارد 
محدودیت هایی ایجاد می شــود که مالکیــن بناهای تاریخی 
سمت ما نمی آیند و لازم است بسته های تشویقی برای مالکین 
در نظر گرفته و تســهیلات کــم بهره و کمک هــای بلاعوض 

پرداخت شود.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت جنوب استان 
کرمان گفت: با تکمیل و تامین زیرساخت های 
واحدهای صنعتی و معدنی نظیر برق، جاده و دیگر 
زیرساخت ها، جنوب کرمان به قطب صنعتی و معدنی تبدیل 

خواهد شد.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان در حاشیه جلسه 
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید جنوب کرمان با اشاره به وضعیت 2 
کارخانه مس کاوان اطلس کارمانیا و کارخانه فرآوری آهن جنگا اظهار 
داشت: این دو کارخانه که می توانند در زمینه پیشرفت جنوب کرمان 
نقش مهمی ایفا کنند، در حال حاضر و علی رغم سرمایه گذاری عظیم 

توسط سرمایه گذاران، با مشکل تامین برق مواجه هستند.
مسلم مروجی فرد افزود: در دولت مردمی آیت الله رئیسی که توجه 
ویژه ای به مناطق محروم و کمتر توسعه یافته دارد؛ کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید توانسته بسیاری از موانع تولید در حوزه های صنعت، 
معدن، کشاورزی و... را در این منطقه رفع کند و گام های موثری برای 

رفع محرومیت جنوب کرمان بردارد.
دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید جنوب کرمان گفت: در این 
جلسه در رابطه با تامین برق این واحدهای تولیدی تصمیم های 
خوبی اتخاذ شد که می تواند زمینه ساز توسعه و پیشرفت جنوب 

کرمان به ویژه بخش ساردوئیه باشد.
او خاطرنشان کرد: با تکمیل و تامین زیرساخت های واحدهای 
صنعتی و معدنی نظیر برق، جاده و دیگر زیرساخت ها، جنوب کرمان 

به قطب صنعتی و معدنی تبدیل خواهد شد.
در ادامه مشاور استاندار در جنوب کرمان با اشاره به استقبال 
سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در جنوب کرمان اظهار داشت: 
باید در چارچوب قانون و از طریق بسته های تشویقی سبب ترغیب 

سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری بیشتر در منطقه شد.
حمدالله فاریابی افزود: جنوب کرمان دارای پتانسیل و استعدادهای 
بی شماری است که با همکاری، تعامل و تلاش می توان این 

استعدادهای را شکوفا کرد.
او بیان داشت: در جنوب کرمان در حوزه برق علاوه بر مشکلاتی 
مانند مشکل این دو کارخانه مهم، کمبودها و مشکلات دیگری نظیر 
عدم روشنایی گلزار شهدا در شهرهای مختلف جنوب کرمان وجود 
دارد که می طلبد شرکت توزیع برق جنوب کرمان به این موارد نیز 

توجه جدی کند.

مدیر پشتیبانی طرح های توسعه گهر زمین گفت: با راه اندازی چند 
کارخانه در بردسیر، چرخه تولید فولاد در این منطقه صنعتی تکمیل 
می شود. محمودآبادی، افزود: منطقه صنعتی بردسیر براساس 
آخرین اصلاحات نقشه جامع شهر بردسیر،خارج از محدوده شهری 

است که قابلیت اجرای طرح در این منطقه وجود دارد.
او بیان کرد: با هدف سرمایه گذاری ماندگار و ایجاد توازن در استان 
کرمان، در زمان استانداری علیرضا رزم حسینی توافقنامه ای جهت 

احداث کارخانجاتی برای تکمیل زنجیره فولاد منعقد شد.
مدیر پشتیبانی طرح های توسعه گهرزمین با بیان این مطلب که 
شهر بردسیر برای سرمایه گذاری انتخاب شد، اظهار کرد: بیش از 2.5 

میلیارد یورو در این منطقه سرمایه گذاری می شود.
محمودآبادی بیان داشت: با راه اندازی این کارخانجات زمینه اشتغال 
5000 نفر به طور مستقیم و برای 18000 نفر به صورت غیرمستقیم 
فراهم می شود که تا حدودی مشکل اشتغال کرمان و بردسیر حل 
خواهد شد. مدیر پشتیبانی طرح های توسعه گهرزمین بومی 
گزینی را اولویت جذب نیرو ها در این کارخانجات اعلام کرد و افزود: 
برای راه اندازی این چهار کارخانه به زمینی به وسعت 3000 هکتار 
نیاز است که تاکنون 214 هکتار آن در اختیار شرکت گهرزمین 
قرار گرفته است. به گفته او، مقرر است برای رفع نیاز گازی این 
کارخانجات یک خط 24 اینچی از شهر باغین به این منطقه کشیده 
شود و یک خط انحرافی از خط انتقال آب خلیج فارس برای تامین 

نیاز آبی آن منتقل شود.
مدیر پشتیبانی طرح های توسعه گهرزمین عنوان کرد: نیاز برقی این 
کارخانجات با احداث دو نیروگاه 500 مگاواتی تامین می شود و تا آن 

زمان برق کارگاهی آن از برق نگار تامین خواهد شد.
قویدل رئیس یک کارگاه صنعتی تهران مستقر در پروژه آهن 
اسفنجی بردسیر نیز می گوید: برای احداث این کارخانه به 12 هزار 

تن میلگرد نیاز است که تاکنون سه هزارتن میلگرد تخلیه کرده اند.
محمودآبادی بیان داشت: هدف گذاری شده که آهن اسفنجی و 
نورد گرم در منطقه بردسیر تولید شود، اما هنوز مجوز نورد گرم 

اخذ نشده است.
به گفته او، مجوز احداث کارخانه ذوب آهن 3.5 میلیون تنی و 2.5 
میلیون تن گندله در بردسیر گرفته شده، اما اینکه گندله در این 
منطقه در بردسیر تولید شود یا در سیرجان هنوز تصمیم گیری 
نشده و ممکن است گندله توسط خطوط ریلی به این منطقه 

آورده شود.

شکارچیان غیرمجاز به همراه لاشه یک 
راس قوچ وحشی در شهرستان کوهبنان 
دستگیر شدند. حسین روح الامینی، رئیس 
اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان 
کوهبنان گفت: مامــوران اجرایی یگان 
حفاظت محیط زیســت شهرســتان با 
برنامه ریزی دقیق و پایش منظم و مستمر 
زیستگاه های حوزه استحفاظی )منطقه 
حفاظت شده کوه آسیاب( حین عملیات 

گشت و کنترل اجرای مقررات شکار و صید، موفق به دستگیری دو نفر متخلف به همراه 
اسلحه شکاری در منطقه حفاظت شده کوه آسیاب شدند.

او افزود: با توجه به اینکه این افراد جزو شکارچیان شناخته شده و سابقه دار شکار غیرمجاز 
بودند، هنگام نزدیک شــدن حیات وحش به باغشان در منطقه حفاظت شده اقدام به 
شکار یک راس قوچ وحشی می کنند که با دریافت دستور قضایی، باغ شخصی متهمان 

مورد بازرسی قرار گرفت.
روح الامینی بیان داشت: در بازرسی از این باغ، لاشه یک راس قوچ وحشی، یک قبضه 
سلاح ساچمه زنی دولول و یک قبضه اسلحه pcp کشف و ضبط و متخلف به منظور سیر 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضایی شد.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان کوهبنان عنوان کرد: بر اساس آخرین 
نرخ بهای جانوران وحشی به لحاظ مطالبه ضرر و زیان وارده به محیط زیست، جریمه 
قابل پرداخت از بابت صید و شکار غیرمجاز هر راس قوچ وحشی به مبلغ دویست و پنجاه 

میلیون ریال تعیین شده است که فرد خاطی این مبلغ را به حساب دولت واریز کرد.

مدیرکل میراث فرهنگی کرمان با اشــاره 
به اینکه خانه های ارگ بم به هتل تبدیل 
می شــود گفت: تاکنون در این رابطه 15 

خانه تاریخی مرمت و احیا شده است.
فریدون فعالی 2۹ شهریورماه 1401 در 
جلسه کارگروه گردشگری استان کرمان 
گفت:در کرمان بنا های تاریخی و ارزشمند 
زیادی وجود دارد که تعدادی از آن ها ثبت 
ملی شده و تعدادی دیگر نیز به دلیل نبود 

دسترسی به مالک آن ها به حال خود رها شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان افزود: قانون، اجازه 
صدور پروانه ساخت به مالکان بنا های تاریخی ثبت شــده را نمی دهد که این موضوع 

موجب شده برخی مالکان، به فکر تخریب و ساخت بنایی جدید بیفتند.
فعالی با اشاره به برخی اقدامات در خصوص احیا و مرمت بنا های تاریخی استان کرمان 
بیان کرد: خوشبختانه طی سال های گذشته کاروانسرای وکیل کرمان تبدیل به هتل 
و حمام تاریخی ابراهیم خان نیز به موزه سیم و زر مبدل شده است و مجموعه وزیری 
کرمان نیز به عنوان جاذبه ای جدید در بین جاذبه های تاریخی و گردشگری دیگر استان 

خودنمایی می کند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اســتان کرمان به چهاردهمین 
نمایشگاه ملی صنایع دستی و پنجمین نمایشگاه ملی گردشگری این استان اشاره کرد 
و گفت: این نمایشگاه از 5 تا ۹ آبان ماه در کرمان برگزار می شود و امیدواریم در برپایی 
هرچه بهتر این نمایشگاه همکاری و مشارکت دیگر دستگاه های مرتبط را داشته باشیم.

فرمانده انتظامی سیرجان از کشف 50 هزار 
متر مربع زمین تصرف شــده غیرقانونی 
به ارزش 100 میلیارد ریال و دستگیری 
یک متهم در این رابطه خبر داد. سرهنگ 
مرتضی امیرسبتکی گفت: ماموران پلیس 
آگاهی سیرجان در پی دریافت گزارشاتی 
مبنی بر تصرف بخشــی از اراضی دولتی 
متعلق به اداره راه و شهرسازی در محدوده 
این شهر، بررسی موضوع را در دستور کار 

قرار دادند.  او افزود: در این رابطه با بررســی های میدانی و استعلام های صورت گرفته 
مشخص شد فردی اقدام به تصرف غیرقانونی اراضی دولتی به متراژ 50 هزار متر مربع 

کرده و با قطعه بندی و سند سازی قصد فروش بخشی از این زمین ها را دارد.
فرمانده انتظامی شهرستان ســیرجان تصریح کرد: در ادامه یک متهم دخیل در این 
تصرفات غیرقانونی دستگیر و با تشکیل پرونده به مراجع قضائی معرفی شد و این اراضی 
نیز که کارشناسان ارزش آن ها را بیش از 100 میلیارد ریال برآورد کردند رفع تصرف و به 

اداره راه و شهرسازی بازگردانده شد.
این مسئول انتظامی با اشاره به ادامه پیگیری های پلیس برای کشف دیگر جرائم اقتصادی 
مرتبط با زمین خواری و موارد مشابه در حوزه این شهرستان از شهروندان خواست قبل 
از خرید هرگونه زمین در محدوده و یا در حاشیه شهر و مناطق روستایی، از طریق بنیاد 
مسکن، اداره راه و شهرسازی، منابع طبیعی و دیگر نهاد های مربوطه استعلام های لازم 
را به عمل آورند و موارد خاص یا مشکوک در رابطه با تصرف و خرید و فروش غیر قانونی 

اراضی را به پلیس گزارش کنند.

دستگیری متخلفان شکار
 یک راس قوچ وحشی در کوهبنان

۱۵ خانه تاریخی ارگ بم 
به مرکز اقامتی تبدیل می شود

کشف ۵۰ هزار متر مربع زمین خواری
 در سیرجان

لزوم رفع موانع زیرساختی، برای 
رونق سرمایه گذاری در جنوب

بردسیر صنعتی تر می شود
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خبرخبر

به دنبال انتشار دوباره خبری در فضای مجازی 
در زمینه فعال ســازی رومینگ بین الملل 
برای مشترکان تلفن همراه بدون اطلاع آنها، 
اپراتورهای تلفن همراه بار دیگر تاکید کردند 
که فعال کردن سرویس رومینگ بین الملل 
در داخل کشور، هزینه ای برای مشترکان به 

همراه ندارد.
به گزارش ایسنا، طی مسافرت به کشورهای 
خارجی، با استفاده از سیم کارت کشور مقصد، 
از تعرفه های آن کشــور برای تماس تلفنی، 
ارســال پیامک و دیتا اســتفاده می شود اما 
چنانچه مسافران بخواهند از سیم کارت های 
ایرانی اســتفاده کنند، تعرفه های رومینگ 
برایشان محاسبه می شود؛ این درحالی است 
که خبری در فضای مجــازی مبنی بر اینکه 
شرکت مخابرات ایران در اقدامی یک طرفه 
و بدون اطلاع مردم رومینگ بین الملل را بر 
روی خطوط موبایل همراه اول با هزینه ماهانه 
شش هزار تومان فعال کرده و فیش های ماهانه 
را حتی برای مکالمات داخل کشور با هزینه 
رومینگ بین الملل صادر می کند و این سوال 
برای کاربران مطرح شده که آیا رومینگ بین 

الملل بدون اطلاع آنها فعال شده است؟
در همین رابطه اپراتورهای تلفن همراه به ایسنا 
اعلام کرده اند سرویس رومینگ یک سرویس 
رایگان است و در داخل کشور هیچ هزینه به 
همراه ندارد؛ در خارج از کشور درصورتی که 
استفاده شود مانند )ارسال پیامک، مکالمه و 
اینترنت( هزینه خواهد داشت؛ همچنین در 
خارج از کشور اگر سرویس رومینگ فعال باشد 
اما از آن استفاده ای نشود، هزینه ای به همراه 
ندارد بنابراین خبر منتشرشده کذب است و 

صحت ندارد.
پیش از این در سال های گذشته مانند سال 
13۹۹ هم چنین خبری با محتوای مشــابه 
منتشر شده بود که در همین زمینه ایرانسل 
اعلام کرده بود فعال کردن سرویس رومینگ 
بین الملل، در داخل کشــور هزینه ای برای 
مشترکان این اپراتور ندارد. طبق این گزارش 
ایرانسل اعلام کرده بود برای استفاده مشترکان 
این اپراتور از خدمات رومینگ بین الملل در 
خارج از کشور لازم است این امکان از قبل روی 

سیم کارت آنها فعال باشد.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران 
اعلام کرد؛

۸۰۰ میلیارد بشکه ذخیره 
نفت درجا در ایران

مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران گفت: 
800 میلیارد بشکه ذخیره نفت درجا داریم 
که اگر موفق شویم در بلندمدت یک درصد 
به ضریب بازیافت بیفزاییم بــه 8 میلیارد 

بشکه نفت قابل برداشت بیشتر می رسیم.
به گزارش روابــط عمومــی وزارت نفت، 
محســن خجســته مهر در آئین گشایش 
نخستین کارخانه تولید پمپ های فرازآوری 
مصنوعــی درون چاهــی )ESP( که در 
اهواز برگزار شــد، گفت: روش هایی مانند 
ازدیاد برداشت و غیره برای افزایش تولید 
مدنظر داریم، اما مناسب تر از آن روش های 

چاه محور است.
وی با بیان اینکه اقدام هــای چاه محور به 
فرازآوری مصنوعی معروف هستند، گفت: 
روش های چاه محور مــا را زودتر به ازدیاد 

برداشت می رسانند.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران ادامه 
داد: 800 میلیارد بشکه ذخیره نفت درجا 
داریم که اگر موفق شــویم با این روش در 
بلندمــدت یک درصد به ضریــب بازیافت 
بیفزاییم بــه 8 میلیارد بشــکه نفت قابل 
برداشت بیشتر می رســیم که اگر قیمت را 
80 دلار به ازای هر بشــکه محاسبه کنیم 
بیش از ۶00 میلیارد دلار ثروت قابل توجه 

برای کشور ایجاد می شود.
خجسته مهر با بیان اینکه تولید پمپ های 
مصنوعــی درون چاهــی به تدریــج و در 
کوتاه مدت در ســاخت و انتقال فناوری به 
ظرفیت کامل می رسند، گفت: خوشبختانه 
تجربه همکاری شرکت نفت و گاز پرشیا و 
شــرکت روس به نتیجه قابل توجهی ختم 

شده است.
وی ادامه داد: پمپ های درون چاهی افزون 
بر ســاخت، به نگهــداری و تعمیرات ویژه 
نیز نیاز دارند و این تجارتی ارزشمند را در 

کشور به چرخش در می آورد.
بر اساس این گزارش، ســاخت نخستین 
کارخانه تولید پمپ های فرازآوری مصنوعی 
درون چاهی که با همکاری شــرکت نفت و 
گاز پرشیا و یک شریک روس و حمایت های 
شــرکت ملی نفت ایران به نتیجه رسیده 
اســت، عصــر دیروز بــا حضور محســن 
خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت 
ایران، غلامرضا نوذری، رئیس هیئت مدیره 
شــرکت نفت و گاز پرشــیا، مدیران عامل 
شرکت های ملی مناطق نفت خیز جنوب، 
ملی حفاری ایــران، نفــت و گاز اروندان، 
مدیران ارشد شــرکت ملی نفت و مدیران 

شرکت روس در اهواز گشایش یافت.

عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات 
پوشاک و نساجی و پوشاک ایران گفت: 
قاچاقچیان در فضای مجازی صفحه دارند، 
تبلیغ می کنند و حتی انتقال کالای قاچاق 
کانتینری را در صفحات خود به نمایش 
می گذارند و کم کم بلاگرهای قاچاق ایجاد 

می شوند.
مجید افتخاری در گفت وگو با ایسنا، اظهار 
کرد: مرز وقاحت در بخش قاچاق پوشاک از 
حد خود گذشته و برنامه ای هم برای مقابله با 
آن وجود ندارد. قاچاقچیان در فضای مجازی 
صفحه دارند و تبلیغ می کنند و قیمت و کالا 
ارائه می دهند. حتی انتقال کالای قاچاق 
کانتینری را در صفحات خود به نمایش 
می گذارند و کم کم بلاگرهای قاچاق ایجاد 

می شوند.
وی با بیان اینکه اطلاعات قاچاقچی از جمله 
شماره تماس در این صفحات در دسترس 
است، تصریح کرد: در حال حاضر قاچاقچی به 
طور محرز خودش را معرفی و فعالیت می کند 
و مشخص نیست در این شرایط سیستم 
امنیتی دقیقاً چه کار می کند. برداشت 
من این است دولت برنامه ای برای صنعت 

پوشاک ندارد.
افتخاری با بیان این که قاچاق به بالاترین 
حد یک دهه اخیر در سطح عرضه رسیده 
است، گفت: در حال حاضر بیش از 50 درصد 
ظرفیت تولید پوشاک در کشور خالی است. 
تنوع قاچاق پوشاک هم پیچیده شده و 
روش های مختلف از جمله فروش آنلاین، 
بنگلادشی،  تاناکورا،  استوک،  کالای 

کانتینری، مسافری و امثال آن را شامل 
می شود.

عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات 
پوشاک و نساجی و پوشاک ایران با بیان 
اینکه در این شرایط تولیدکنندگان هر روز 
با محدودیت های جدید مواجه می شوند، 
تصریح کرد: همچنین نگرانی از حجم نوین 
قاچاق از حوزه اوراسیا به کشور وجود دارد. 
قبلًا هم پیش بینی شده بود که بنگلادش 
سهم اساسی از بازار ایران خواهد گرفت. 
سفیر این کشور در نمایشگاه های مختلف 
در حال رایزنی برای ایجاد راه تجاری بین 
بنگلادش و ایران بود، اما آن زمان کسی 
توجه نکرد و الان هم دیگر نمی توان جلوی 
آن را گرفت. در مورد اوراسیا هم اگر توافقنامه 
مشترکی در حوزه پوشاک نوشته شود و 
تعرفه واردات پوشاک از اوراسیا آزاد شود، 
مشابه تعرفه ترجیحی سال 13۹1، مسیر 
واردات قاچاق خواهد شد. در این صورت 
مرگ صنعت پوشاک فرا می رسد، چرا که 

دیگه هیچ کنترلی نخواهد بود.
وی با بیان اینکه کشتی صنعت پوشاک 
سوراخ شده و در حال غرق شدن است و 
نگرانی نسبت به ریزش تولیدکنندگان و 
تمایل آنها به سمت قاچاق وجود دارد، اظهار 
کرد: یکی از مشکلات اساسی کالاهای قاچاق 
برای مصرف کننده این است که مشخص 
نیست چه الیافی در آن استفاده شده و 
بهداشتی هستند یا نه و به صورت کیلویی 

مبادله می شود.
به گفته وی شناسه کالا هیچ تاثیری در این 
زمینه ندارد و یک مسئله امنیتی است، چرا 
که دیگر صحبت از چند کوله بر نیست، بلکه 
کالا با کانتینر جابجا می شود. در حال حاضر 
انقدری که فضا برای قاچاقچی امن است، 
برای فعال اقتصادی و تولید کننده نیست. 
کالاهای قاچاق کانتینری عمدتاً از امارات و 
عراق وارد می شود که به لحاظ فصلی، مدلی 
و غیره از رده خارج است  و امکان فروش آنها 

در اکثر کشورهای دنیا وجود ندارد.

رییس کانون انبوه سازان گفت: در دهه های ۶0 و ۷0 
نیز مشابه طرح فعلی واگذاری زمین به خانوارها را 
داشتیم که بسیاری از زمین ها هنوز هم به مرحله ی 
ساخت نرسیده است؛ بنابراین مشکل اصلی، کمبود 
زمین نیست بلکه ناکارآمدی مدل های تامین مالی و 
فرآیندهایی است که منجر به تولید مسکن می شود.
سید محمد مرتضوی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
در کلانشهرها، مراکز استان ها و شهرهای بزرگ که 
تقاضای اصلی برای مسکن وجود دارد برای ساخت و 
ساز باید فرآیندهایی شامل صدور پروانه، عقد قرارداد 
با سازندگان، آماده سازی زمین و غیره طی شود که 
تجربه یک سال گذشته نشان می دهد در این حوزه ها 
دچار ضعف برنامه ریزی هستیم. اگر مشکل با تامین 
زمین حل می شد که تا کنون برای یک میلیون و 
۶00 هزار واحد نهضت ملی مسکن تامین زمین 
صورت گرفته اما عمدتا منجر به ساخت نشده است.

وی افزود: هم اکنون در برخی مناطق کشور واگذاری 
زمین توسط شورای مسکن استان اجرا می شود. به 
این صورت که به تعدادی از خانوارها به صورت دو 
خانواده یا چهار خانواده زمین واگذار می شود. دولت با 
هدف تسهیل امور ساخت و ساز، طرح واگذاری زمین 
را ارایه کرده اما معضل فعلی در بخش تولید مسکن، 
کمبود زمین نیست بلکه کارآمد نبودن سیاست ها و 

برنامه ها به منظور افزایش ساخت و ساز است.
رییس کانون انبوه سازان خاطرنشان کرد: تجربه ی 
اقدام اخیر را در دهه ۶0 و ۷0 داشتیم که بر اساس 
قانون زمین شهری، دولت تملک هایی را در حاشیه 
شهرها صورت می داد و قطعات زمین به تعاونی های 
مسکن یا خانواده ها واگذار می کرد. در آن بخش هم 
توفیق چندانی حاصل نشد و بسیاری از زمین ها هنوز 
هم بلاتکلیف مانده و منجر به ساخت مسکن نشده 

است. مرتضوی با بیان این که به نظر می رسد دولت 
قصد دارد بخشی از ناکارآمدی مدل تامین مالی 
پروژه نهضت ملی مسکن را از طریق واگذاری زمین 
جبران کند گفت: معتقدم عدم استقبال سازندگان 
ناشی از قیمت های نامتعارفی که برای پروژه نهضت 
ملی مسکن تعیین شده، دولت را به این سمت سوق 
داد که کار راحت تری را انجام دهند. بدین صورت که 
زمین هایی را به گروه های دو تا چهارنفره واگذار و 
مشکل را به نوعی حل کنند. رییس کانون انبوه سازان 
با بیان این که مشکل اصلی به تامین نقدینگی 
پروژه های نهضت ملی مسکن برمی گردد گفت: 
تسهیلات بانکی، ساز و کاری را می طلبد و مشکلات 
خاص خود را دارد. با توجه به مبلغ قابل توجه 
اقساط این واحدها متقاضیان از عهده ی پرداخت 
آن برنمی آیند. در بخش آورده نیز کمتر کسی قادر 
است 300 تا 350 میلیون تومان بیاورد و متقاضیان 

در هر مرحله دچار ریزش می شوند.
مرتضوی تصریح کرد: انبوه سازان پیشنهاد داده اند تا 

سقف 30 درصد از منابع طرح نهضت ملی مسکن را 
در ازای تهاتر زمین، تامین کنند. بنابراین گزارش، 
روز یکشنبه 2۷ شهریورماه 1401 آیین نامه اجرایی 
تخصیص زمین و مسکن به خانوارها پس از تولد 
فرزند سوم و بیشتر از سوی هیات وزیران به تصویب 
رسید. بر اساس آیین نامه یاد شده، وزارت راه و 
شهرسازی )به نمایندگی از دولت( مکلف است به 
منظور تأمین مسکن خانوارها پس از تولد فرزند 
سوم و بیشتر، یک قطعه زمین حداکثر به مساحت 
200 متر مربع منطبق با ضوابط حدنصاب تفکیک بر 
اساس طرح های هادی روستایی یا طرح های جامع 
شهری مصوب یا واحد مسکونی برای ساکنین در 
روستاها یا شهرهای کمتر از 500 هزار نفر جمعیت 
به صورت مشترک و بالمناصفه به پدر و مادر در شهر 
و روستای محل سکونت فقط برای یک بار و براساس 
هزینه آماده سازی زمین در زمان واگذاری به صورت 
فروش اقساطی با 2 سال تنفس و 8 سال تقسیط 

بدون اعمال تخفیف واگذار کند.

رییس کانون انبوه سازان:

تجربه واگذاری زمین را قبلا هم داشتیم 
که موفق نبود

بلاگرهای قاچاق به میدان می آیند

بانک مرکزی وعده داده که تا پایان شهریور اجرای آزمایشی رمز ریال 
ملی آغاز خواهد شد. به گزارش ایسنا، بانک مرکزی اواسط سال گذشته 
اعلام کرد که می خواهد رمز ارز ملی بر پایه ریال راه اندازی کند تا با انتشار 
رمز ریال، افراد اسکناس ریال خود را تحویل بانک مرکزی  دهند و رمز 
ریال تحویل بگیرند. البته رمز ریال قابل استفاده برای سرمایه گذاری 
نیست و صرفا جایگزین اسکناس خواهد شد. در این زمینه، بانک مرکزی 
هدف خود از طراحی رمزریال را تبدیل اسکناس به یک موجودیت 
قابل برنامه ریزی و برنامه نویسی اعلام کرده تا با این فرآیند پول دارای 
موجودیت هوشمند شود. مسئولان بانک مرکزی درباره ویژگی های 
رمز ریال اینگونه توضیح داده اند که در رمزریالی که در داخل گوشی 
قرار می گیرد، بانک به عنوان شخص سوم و واسط که امکان انتقال وجه 
را فراهم می کند، حذف و عین پول و اسکناسی که در جیب داریم به 
صورت الکترونیک منتقل می شود. البته یکی از ویژگی های حائز اهمیت 
رمز ریال در مقایسه با اسکناس، سطح امنیت بالای آن اعلام شده است؛ 
اینگونه که طراحی رمز ریال به صورتی است که ردیابی وجوه در آن به 
طور دقیق قابل انجام بوده و حتی در صورت سرقت اطلاعات رمز ریال 
و هک گوشی تلفن هوشمند توسط سارقین و هکرها امکان ردیابی آن 
وجود دارد. درباره اینکه چه زمانی رمز ریال منتشر خواهد شد، رئیس 
کل بانک مرکزی به ایسنا اعلام کرده بود که تا پایان شهریور ماه اجرای 
آزمایشی ریال دیجیتال آغاز خواهد شد. صالح آبادی در 23 شهریور ماه 
از اجرای مرحله پیش آزمایشی رمز ریال بانک مرکزی خبر داده و گفته 
بود که طی روزهای اخیر فرایند پیش از راه اندازی آزمایشی رمز ریال با 
رقم یک میلیارد تومان و با ارائه رمز ریال به تعداد محدودی از افراد شروع 
و عملا مرحله پیش آزمایشی آن در دو بانک ملی و ملت  اجرایی شده 
است. رییس کل بانک مرکزی درباره جزئیات راه اندازی پیش آزمایشی 
رمز ریال نیز اعلام کرده بود که دو فروشگاه برای استفاده از این رمز ریال 

تعیین شدند و کار در مرحله قبل از آزمایشی را آغاز کرده اند.

۲ روز دیگر تا موعد
 اجرای آزمایشی رمز ریال

فعال کردن رومینگ 
بین الملل در داخل هزینه ای 

برای مشترک ندارد

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

سخنگوی گمرک از لغو ممنوعیت واردات گوشی مسافری از عراق از 
روز جمعه اول مهرماه خبر داد. روح الله لطیفی در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به ممنوعیت واردات مسافری تلفن همراه از عراق اظهار کرد: این 
ممنوعیت به صورت موقت بود و فرایند واردات مسافری تلفن همراه از 
عراق از اول مهرماه طبق روال قبل امکان پذیر است. بنابراین هر مسافری 
از عراق می تواند سالی یک تلفن همراه به کشور وارد کند. وی ادامه داد: 
البته باید در همان مبدا ورودی IMEI تلفن همراه و اوراق سفر توسط 
کارشناس گمرک بررسی شود و مسافر یک ماه وقت دارد سایر امور مربوط 
به رجیستری را انجام دهد. بر اساس این گزارش، بر اساس ابلاغ معاون 
پیشگیری ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز و همچنین بر اساس 
مصوبات کارگروه رجیستری وزارت صمت و ابلاغ معاون امنیتی انتظامی 
وزارت کشور و رئیس ستاد مرکزی اربعین، ثبت و رجیستری گوشی تلفن 
همراه مسافرین، ورودی از مبادی عراق اعم از مرزهای زمینی و هوایی طی 

بازه زمانی 10 تا 31 شهریور ممنوع شده بود.

لغو ممنوعیت واردات گوشی مسافری
 از عراق از روز جمعه

رئیس صندوق توسـعه ملـی با بیـان اینکـه تولیـد را بی 
محابا مقدس کردیم، گفت: صندوق حـدود 145 میلیارد 
دلار ورودی داشـته کـه حدود نیمـی از آن طی 10 سـال 
گذشـته با مجوزهای خاص دولت ها برداشـته شده است.

مهـدی غضنفـری در جلسـه هیـأت نماینـدگان اتـاق 
بازرگانی تهران اظهـار کرد: در مورد صندوق توسـعه ملی 
به نظرم شـاید با یک مشـکل مفهومی مواجه هستیم، ما 
باید یک سـوال تاریخی از خودمان بپرسم که چرا حساب 
ذخیره ارزی شکسـت خـورد. کویت قبـل از مـا این پس 
انداز ارزی و این صندوق را ایجاد کرد و شکست هم نخورد 
و الان هم خیلی قدرتمند پیش می رود و کشـورهایی نیز 
که بعـد از مـا چنیـن صندوق هایـی درسـت کردنـد از ما 
پیشـی گرفته اند. اما مـا در انتهـای دهـه ۷0 و اوایل دهه 
80 ایـن صندوق را تشـکیل دادیـم و شکسـت خوردیم و 
کسـی نیز با این جمله مـن اکنون مخالفـت نمی کند که 
چرا این واژه را اسـتفاده می کنید. بنابراین باید پرسید چه 
باید کرد. رئیس هیأت عامل صندوق توسـعه ملـی افزود: 
من دو علت اصلی در مورد شکسـت حسـاب ذخیره ارزی 
را ذکـر می کنم کـه یکی از اشـکالات نگرشـی و بینشـی 
اسـت که همه ما چـه در گـروه حکمرانان کشـور و چه در 
گروه فعـالان اقتصادی داشـته ایـم و باز هم ممکن اسـت 

داشـته باشـیم. دوم نیز اشکالات کنشـی و منشی است.
وی ادامه داد: در مورد اشـکالات نگرشـی و بینشـی گروه 
اول، چهار مشـکل داریم که ممکن اسـت همچنان باشد 
یا نباشـد و یکـی اینکه توهمـی به نـام بی کرانگـی منابع 
داریم و فکر می کنیـم که پول هایـی که در اختیـار دولت 
و بانک هاسـت یک اقیانـوس بـوده و پایان ناپذیر اسـت و 
لذا گرفتن وام مـدام انجام می شـود و همـه فکر می کنند 
می تـوان تا بـی نهایـت وام گرفت ایـن در حالی اسـت که 
اگر کـوه دماونـد هم باشـد و ریـز ریـز از آن پول برداشـته 
شـود پایـان می یابـد. غضنفـری افـزود: مـا نیـز در مورد 
صنـدوق ذخیـره ارزی فکر می کردیـم که چقدر پـول در 
این صندوق داریـم و این توهم در مـورد بانک ها نیز وجود 
دارد و یکـی از دلایلی که در مجلس تسـهیلات تکلیفی را 
بـرای بانک ها گاهـی اوقـات وضـع می کنند شـاید توهم 
نامحدود بـودن منابع اسـت چراکـه وقتی از یـک عددی 
بیشـتر شـود حـس نامحـدود بـودن داریـم در حالی که 

واقعـاً این طور نیسـت.
*تولید را بی محابا مقدس کردیم

وی اضافه کرد: یک بحث نیز که در 40 سـال بـا آن مواجه 
بودیم تقدس تولیـد بود. البتـه تولید محترم و ارزشـمند 
اسـت و برای تولیدکننده نیز بایـد فرش قرمـز پهن کرد، 

اما هـر تولیدی را نمی توان به هر قیمت سـرپا نگه داشـت 
و ممکن اسـت نتوانیم خیلـی از تولیدهـا را حفظ کنیم یا 
اصلاً شـاید نتوان در همه حوزه هـا تولید کـرد و لذا اینکه 
تولید بسـیار مهـم اسـت موجب شـده در خیلـی وقت ها 
بی محابا، بخشـی از منابع را بـه پای آن بریـزم و این منابع 
نیز بازنگردد. حسـاب ذخیـره ارزی قربانی همین تقدس 
فریبکارانه شـد. وقتی پولی مال دولت و دیگران می شـود، 
دقـت را کـه در مـورد پـول خودمـان داریـم در مـورد آن 
پول نداریـم و وقتـی از طریـق بانک هـای عامـل وام داده 
می شـود آن مراقبتی که بانک های عامل از پول خودشان 
می کنند از حسـاب ذخیره ارزی نمی کردند و همین الان 

نیز صنـدوق ذخیره ارزی نیـز این گرفتـاری را دارد.
غضنفـری ادامه داد: مسـاله دیگر که امیـدوارم به مقامات 
برنخورد، تجربه اندک حکمرانی اسـت، ما حساب را شکل 
دادیم امـا هنوز نمی دانسـتیم به عنوان یـک حکمران که 
تفاوت صنـدوق ریالـی و ارزی چیسـت، ارزی وام دادیم و 
ریالی گرفتیـم و بعد حسـاب و کتـاب کردیـم و دیدم که 
چقدر صنـدوق کوچک شـده اسـت. اگـر صنـدوق ارزی 
بـوده و وام ارزی داده شـده بایـد ارزی گرفته شـود لذا این 
مسـائلی که مطرح کردم اشکالات نگرشـی و بینشی بود.

غضنفـری افـزود: بیانیـه پشـتیبانی از سـوی انجمن ها و 
نماینـدگان اتاق هـا می آیـد کـه در راسـتای حمایت ها از 
تولید و نامگذاری سـال شـما بایـد همکاری کنیـد و این 
سـوال مطرح اسـت که واقعاً چه ربطی دارد؟ این در حالی 
اسـت که منابع صندوق و منابع حسـاب باید حفظ شـود.

*امهال حد دارد
رئیس هیـأت عامل صنـدوق توسـعه ملی تصریـح کرد: 
دو تصمیم اسـت که نـام آن را اهمال و امهـال می گذاریم. 
بالاخره یـک دفعـه امهـال می گیریـد اشـکال نـدارد، ما 
دویسـت پروژه ارزی داشـتیم که 400 بار امهال گرفتند، 
می گوئیم که شـرایط اقتصـادی کشـور این گونـه اقتضا 
می کرد. وقتـی امهـال از یک بار بـه ۷ بار تبدیل می شـود 
دیگر نام ایـن امهال نیسـت و نـام آن اهمال اسـت. امهال 
حـد دارد و بایـد وام را برگرداند زیرا بالاخـره یک نفر دیگر 

در انتظـار دریافت وام اسـت.
*صندوق توسعه ملی، بانک مرکزی نیست

وی با بیان اینکه یکی دیگر از مشـکلات جهش های ارزی 
و بهانه جویی های فرضی اسـت و این مسـاله کاملاً واضح 
اسـت، گفت: صنـدوق توسـعه ملی از چه تشـکیل شـده 
اسـت؟ صندوق توسـعه ملـی تنها صنـدوق ارزی کشـور 
اسـت و دانسـتن این موضوع بسـیار مهم اسـت. صندوق 
توسـعه ملی یـک نهـاد مقتـدر ملـی اسـت کـه در کنار 

بخش خصوصـی اسـت و مانند بانـک مرکزی اسـت ولی 
یک تعریف دیگری دارد. غضنفری افزود: صندوق توسـعه 
ملی صنـدوق ریالـی نیسـت و یک صنـدوق ارزی اسـت 
و می توانسـت خـارج از کشـور باشـد مانند بانک توسـعه 
اسـلامی یا بانک توسـعه آسـیایی. لذا باید یک تشخص و 
تمایز برای آن قائل شـد و بدانیم که صندوق توسعه ملی، 
بانک مرکزی نیسـت. بعضی ها می گویند دولت بخشنامه 
دارد که ریـال بدهیم و بانک مرکزی به صنـدوق ارز بدهد. 
شـاید بانک مرکـزی بتواند ایـن کار را بکند ولـی صندوق 
نمی توانـد ایـن کار را بکنـد زیـرا صنـدوق بانـک مرکزی 

نیسـت و بانک عامل هم نیسـت.
*ذخایر صندوق هیچ گاه نباید به صفر برسد

رئیس هیأت عامـل صندوق توسـعه ملـی افـزود: ذخایر 
صندوق هیـچ گاه نبایـد به صفر برسـد. صندوق توسـعه 
مثل هیچ کـدام از نهادهـای پولـی و مالی نیسـت و فقط 
مانند خودش اسـت و باید این مسـاله را جـا انداخت. چرا 
اسـم صنـدوق را بانک نگذاشـتند؟ صندوق محلی اسـت 
کـه در آن پول تجمیع می شـود تا افزایش یابـد نه کاهش 
پیـدا کنـد. صندوق یـک بنـگاه و یـک هلدینگاسـت که 
باید منابـع آن افزایش یابـد. وی افزود: سـوم اینکه، تعالی 
مستمر، صندوق باید مانند جنگل رشـد کند و در دنیا نیز 
همین طور اسـت و صندوق ها رشـد می کننـد و صندوق 
امارات عددش بـه یک هزار میلیـارد دلار رسـید و الان در 
حال افزایش اسـت. ما یک مبلغی داشـتیم و همان را هم 

به سـختی نگه داشـتیم.
*صندوق ۱.۸ میلیارد دلار مطالبات معوق دارد

غضنفری اظهار کـرد: حـدود ۷.1 میلیـارد دلار مطالبات 
معوق صنـدوق بوده از وقتی که ما مسـئولیت صنـدوق را 
بر عهده گرفتیم که 5.3 میلیـارد دلار از آن تعیین تکلیف 

شـده اسـت و 1.8 باقی مانده اسـت که شـاید قوی ترین و 
بدهکارترین شـرکت ملـی نفـت و وزارت نفت بـود که به 
ما گفتنـد، بدهی را بـرای مـا به مدت 4 سـال اسـتمهال 
کنید کـه در جواب بـه آنها اعلام شـد که پروژه های شـما 
بـه بهره برداری رسـیده اسـت و لـذا بایـد وام بـه صندوق 
بازگردد و پیرو آن مسـائل و مشـاجره هایی ایجاد شـد که 
این مسـائل به گوش مقامات رسـید و آنها نیـز گفتند که 
صندوق درسـت می گوید و باید منابع صنـدوق پس داده 
شود، بنابراین جلسـاتی در رابطه با این مسـاله برگزار شد 
که مشـخص شـد، نزدیک 3 میلیارد دلار طلب از شرکت 
ملی نفت بود که به توافق رسـیدیم که بخشـی به صورت 
سـهام و بخشـی نیـز بـه صـورت وجـه نقـد بازپرداخـت 
شـود. رئیس هیـأت عامـل صندوق توسـعه ملـی گفت: 
اگـر پول هـا بازپرداخت نشـود، پـول در برخـی از پروژه ها 
رسـوب می کند و این مسـاله مانع رشـد اقتصادی اسـت.
*نرخ بـازده صندوق در ده سـال گذشـته صفر 

درصد اسـت
رئیس هیـأت عامل صندوق توسـعه ملـی ادامـه داد: یک 
مقداری همچنـان نزد بانـک مرکزی ذخیـره داریـم و به 
دسـتور بانک مرکزی ۹ میلیارد دلار به ریال تبدیل شـد و 
بابت این دسـتور ۷ میلیـارد دلار ضرر کردیم، بـا این ضرر 
نرخ بازده صندوق در ده سـال گذشـته صفر درصد اسـت.

وی گفت: به زودی دوره جدیدی در صندوق آغاز می شود 
و من نیز مانند شـما بـه دنبال بهبـود فضای کسـب و کار 
هسـتم، من یک نفر شکارچی پروژه های سـود آور هستم 
و مـا مانند خود شـما هسـتیم و مـا می خواهیم سـودآور 
باشـیم و لذا بایـد کمک کـرد که نـگاه به صنـدوق عوض 
شـود و ما یک هلدینگی هسـتیم کـه می خواهیـم در راه 

توسعه کشـور به شـما کمک کنیم.

رئیس صندوق توسعه ملی:

توهم بی کرانگی منابع را داریم
هر

  م
س:

عک

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران با اشاره به اینکه صادرات دام سنگین 
مجوز گرفت اما به دلیل تعرفه بالا اجرایی نشد، گفت: سران سه قوه باید در این زمینه 

تصمیم گیری کند. 
سید احمد مقدسی در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: صادرات دام زنده سنگین به دلیل 
اینکه عوارض صادراتی برای هر کیلوگرم از آن 1۶ هزار و ۷00 تومان تعیین شده بود، 

عملیاتی و اجرایی نشد.  وی اضافه کرد: با توجه به اینکه این مساله در بودجه ذکر شده امکان حذف آن وجود 
ندارد و سران سه قوه باید درباره آن تصمیم گیری کنند که زمان بر است البته ما این مساله را دنبال می کنیم.

مقدسی درباره اینکه گفته شده قرار است 31 شهریور ماه قیمت برخی از کالاهای اساسی تغییر کند و نرخ 
جدید اعلام شود و آیا درباره شیرخام و گوشت قرمز نیز چنین موضوعی مطرح است؟ گفت: ما درخواست 

افزایش قیمت شیرخام و گوشت قرمز را داده ایم.
وی درباره اینکه چه رقمی مد نظر تولیدکنندگان بوده است؟، افزود: فعلاً پیشنهادی راجع به قیمت داده نشده، 
فقط درخواست را مطرح کرده ایم و اگر نظر مسئولان مربوطه مثبت باشد آن زمان به آنالیز قیمت ها می پردازیم 

و نرخ پیشنهادی خود را اعلام خواهیم کرد.

صادرات دام اجرایی نشد

رئیس اتــاق بازرگانی تهران با بیان اینکه اهداف برنامه ششــم توســعه 
محقق نشــد، گفت: طبق اعلام بانک مرکزی در 5 ساله برنامه ششم، در 

خوشبینانه ترین حالت 45 میلیارد دلار سرمایه از کشور خارج شده است.
مسعود خوانساری روز گذشته در جلسه هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی 

تهران با اشاره به سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: از جمله بندهای مهم در برنامه هفتم 
توسعه، پیشرفت اقتصادی توأم با عدالت با نرخ رشد اقتصادی متوسط 8 درصد در طول برنامه و با تاکید 

بر افزایش بهره وری کل عوامل تولید و تک رقمی کردن تورم طی 5 سال آینده است.
رئیس اتاق بازرگانی تهران به برنامه ششم توسعه اشاره کرد و افزود: هدف گذاری در برنامه ششم برای 
رشد اقتصادی، 4۶.۹ درصد بود اما آنچه محقق شد 3.44 درصد بود. از سویی دیگر شاهد بودیم که 
میانگین رشد سالیانه تورم بالا بود به گونه ای که قیمت ها در طول پنج سال معادل 4.۷۶ درصد برابر 

شده که نشان دهنده وضعیت بسیار نابهنجار و عدم ثبات اقتصادی در کشور است.
وی تاکید کرد: این امر موجب عدم صرفه اقتصادی در بخش های مولد بوده و سرمایه ها را به سمت 

بخش های غیرمولد سوق داده است.

خروج ۴۵ میلیارد دلار سرمایه از کشور

معاون وزیر صمت با بیان اینکه در سال گذشته در مجموع رشد در بخش 
معدن اتفاق افتاده است، اعلام رشــد منفی در بخش معدن را ناشی از 
خطای در نمونه گیری آماری عنوان کرد. به گزارش وزارت صمت، سید 
رضا محتشمی پور روز گذشته در جریان یازدهمین همایش و نمایشگاه 

بین المللی فرصت های سرمایه گذاری در معادن ایران اظهار کرد: بر پایه آمارهای رسمی وزارت صمت، 
گزارش های دریافتی و همچنین کنترل هایی که از سوی کارشناسان استانی ما انجام شده، در سال 
گذشته در مجموع رشد در بخش معدن اتفاق افتاده است. معاون معادن و فرآوری مواد وزیر صمت 
افزود: سال گذشته ۶1۷ میلیون تن تولید محصولات معدنی به ثبت رسید، این در حالی است که در 
سال ۹۹ این رقم 5۹5 میلیون تن بوده است؛ بر این اساس از لحاظ حجم تولید در این بخش با افت 
مواجه نبوده ایم. از نظر ارزشی نیز با توجه به افزایش شدید قیمت های مواد معدنی، با رشد در ارزش 
تولیدات بخش مواجه بوده ایم. وی خاطرنشان کرد: مطابق آمارهای موجود، از ابتدای امسال تاکنون 
نیز در هم سنجی با پارسال شاهد رشد تولیدات بخش معدن و صنایع معدنی بوده ایم. محتشمی پور، 

اعلام رشد منفی در بخش معدن را ناشی از خطای در نمونه گیری آماری عنوان کرد.

آمار مرکز آمار از رشد منفی معدن
 اشتباه است

معدنسرمایه صادارت 

کاغذ اقتصادی
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غربالگری در دوران بارداری امر 
پذیرفته علمی و جهانی است

قائم مقام نظام پزشکی تهران بزرگ با اشاره به این که غربالگری 
مادران باردار یک امر پذیرفته شــده علمی و جهانی است، گفت: 
نباید بــا مداخلات غیر علمی موجب بازگشــت بــه عقب و تولد 

کودکان معلول ذهنی و جسمی شویم. 
به گزارش ایرنا از روابط عمومی  سازمان نظام پزشکی دکتر محمد 
رازی  روز سه شــنبه در اولین همایش جامع کودکان، نوزادان و 
سلامت مادر که در بیمارستان میلاد تهران آغاز به کار کرد با اشاره 
به این که یکی از ارکان پزشکی و سلامت هر کشوری حفظ سلامت 
مادر و نوزاد اســت، گفت: با برخوردهای علمی، واکسیناسیون و 
مراقبت های دقیق از مادر و نوزاد و کودک به جایی رســیدیم که 
مرگ و میر نوزادان بسیار کاهش یافته و کودکان سالم از نظر رشد 

سیستم عضلانی و اسکلتی، رشد مغزی و روحی در جامعه داریم.
  وی افزود:برخی اوقات شبه علم به بهانه های مختلف وارد حیطه 
پزشکی شده و مانع ســلامت مردم می شــود؛ این که بخواهیم 
جمعیت خود را در حد نرمال نگه داریم که آن هم باید کارشناسان 
علمی با سنجش اقلیم، معادن و وضعیت کشــاورزی و ... به این 
نتیجه برسند که جمعیت کشور چقدر باشد، غربالگری در دوران 

بارداری امر پذیرفته الزامی جهانی است. 
وی ادامه داد:کســی حق ندارد در این موضــوع صحیح علمی و 
انسانی دخالت نموده و با مداخلات غیرعلمی موجب بازگشت به 
عقب و مملو کردن کشور از کودکان معلول ذهنی و جسمی شود.

رازی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به این که افزایش 
جمعیت و حفــظ آن قوانین مربوط به خود را دارد؛ خاطرنشــان 
کرد: علم و نظام اجتماعی دســتور برنمی تابد و با مصوبه و اعمال 
دســتوری نمی توان کاری از پیش برد و باید مانند بازی شطرنج 
که جایگاه و نحوه حرکت هر کدام از مهره ها مشــخص است در 
سیستم ســلامت هم هر کس در حیطه وظایف و جایگاه خود به 

ارائه خدمت بپردازد.

فوت ۲۵ بیمار کووید۱۹ 
و شناسایی ۹۹۲ بیمار جدید

مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی اعلام کرد: در طول 24 ساعت گذشته، 25 بیمار 
مبتلا به کووید1۹ در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع 

جان باختگان این بیماری، به 144 هزار و 344 نفر رسید.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از وبدا،   از دوشنبه تا سه شنبه 2۹ 
شهریورماه 1401 و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۹۹2 
بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی و 15۹ نفر از 

آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید1۹ در کشــور به ۷ میلیون و 544 هزار 
و 540 نفر رســید.  تا کنون ۷ میلیون 321 هزار و ۹۷2 نفر از 

بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.
233 نفر از بیماران مبتلا به کوویــد1۹ در بخش های مراقبت 
های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قــرار دارند. تا کنون 54 
میلیون و 15 هزار و 1۷0 آزمایش تشخیص کووید1۹ در کشور 

انجام شده است.
تا کنون ۶5 میلیون و ۶8 هزار و 34۷ نفــر دُز اول، 58 میلیون 
و 4۶4 هزار و ۷82 نفر دُز دوم و 31 میلیون و 15۶ هزار و ۶00 
نفر، دُز سوم و بالاتر واکســن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشور به 154 میلیون و ۶8۹ هزار و 
۷2۹ دُز رسید. در شبانه روز منتهی به سه شنبه 21 هزار و ۷11 
دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شــده است. در حال حاضر 0 
شهرستان در وضعیت قرمز، 20 شهرستان در وضعیت نارنجی، 
25۷ شهرســتان در وضعیت زرد و 1۷1 شهرستان در وضعیت 

آبی قرار دارند. 

بلیـت هواپیما بـرای مسـافرانی کـه میخواهند 
در هفتـه آخر تعطیـلات برنامه ریزی کـرده و به 
سفر بروند، مهیا نیسـت. در بیشتر مسیرها اصلا 
هواپیمایـی نیسـت کـه ظرفیـت بلیت هایـش 

تکمیل شـده باشـد.
هفتـه اول مهرمـاه آخریـن فرصـت تعطیـلات 
تابسـتانی برای سـفرهای خانوادگی اسـت این 
فرصت بـا چند روز تعطیلی وسـط هفتـه فراهم 
شـده اما برای اسـتفاده از این زمان، گردشگران 
داخلی بـا مشـکل نبـود سیسـتم حمـل و نقل 

هوایـی رو بـه رو شـده اند.
همیشـه متولیـان سـفر شـعار می دهنـد؛ 
برنامه ریـزی قبـل از سـفر بـه خصـوص ایـام 
تعطیـلات انجـام شـود تـا مسـافر بـه مشـکل 
برنخـورد. امـا ایـن بـار درحالیکـه مردم پـس از 
یـک دوره بلنـد مـدت درگیـری بـا کرونـا، ایام 
مـاه رمضـان و عزاداری هـای مـاه محـرم و صفر 
قصـد مسـافرت کرده انـد، بلیـت هواپیمـا پیدا 
نمی کنند این نبـود بلیت در مسـیرهای پرتردد 
و طولانی بیشـتر مشـهود اسـت. بـا ایـن وجود 
می تـوان گفـت به سـختی شـاید هفتـه ای یک 
پرواز بـرای مسـیرهای کوتاه بین شـهرها بتوان 

پیـدا کـرد.
به عنـوان مثـال اگـر کسـی بخواهـد از اصفهان 
بـه شـیراز بـا هواپیمـا بـرود، هیـچ بلیتـی پیدا 
نمی کنـد. مگـر در روزهـای یکشـنبه آن هـم با 
قیمـت حـدود ۷00 هزار تومـان با یـک ایرلاین 
در یـک سـاعت مشـخص. اگر همیشـه مسـیر 
تهـران _کیـش پروازهـای متعـددی داشـت 
حالا یـا در روزهای پـس از اربعین، پـروازی پیدا 
نمی شود یا اگر باشـد از یک میلیون و 3۶0 هزار 
تومان تـا دو میلیون تومـان قیمـت دارد. ضمن 
اینکـه در روزهای قبـل از تعطیلات نیـز پروازی 
نیسـت و در پلتفرم هـای رزرو بلیـت تکمیـل 
ظرفیت قابل مشـاهده اسـت درحالی کـه اصلًا 

پـروازی نبوده کـه ظرفیـت آن تکمیل باشـد!
زهـرا مقـدم مدیـر فنـی و تأمیـن یکـی از 
پلتفرم هـای فـروش بلیـت آنلایـن در مـورد 
نبود بلیـت در روزهـای منتهـی به پایـان فصل 
تابسـتان بـه خبرنـگار مهـر گفـت: بیشـترین 
مشـکل مـا در حـوزه کنسـلی پـرواز هاسـت. 
کنسـلی پروازها چنـد علـت دارد. یـا ایرلاین ها 
مسیرشـان را باطل می کنند و یـا هواپیما خراب 
می شـود. برخـی از ایرلاین ها تعـداد کمی بلیت 
فروخته انـد و ترجیـح می دهنـد که مسـیری را 
کنسـل کرده و پرواز را به شـهرهای پر متقاضی 
اختصاص دهند. ما نیـز این موضـوع را به اطلاع 

آژانس هـا و مسـافران می رسـانیم.
وی افـزود: برخـی اوقـات ایرلایـن هواپیمـای 

کوچک تـری جایگزیـن می کنـد. بنابرایـن بـا 
تغییر تایپ پـرواز مواجه می شـویم. این موضوع 
در برخـی از اوقـات پـای پـرواز به اطلاع مسـافر 
می رسـد. اگـر ایرلایـن نتوانـد از هواپیماهـای 
خود اسـتفاده کند، هواپیمای ایرلاین دیگری را 
اجاره می کنـد. به ایـن حالـت FIM می گویند.
مقدم تصریـح کـرد: مـا اکنـون در بـازه اربعین 
قـرار داریـم. پروازهـا بیشـتر بـه سـمت عـراق 
رفته اسـت. بـه همیـن دلیـل ایرلایـن کمتری 
برای مسـیرهای داخلی اسـت. گاهـی می بینید 
ایرلاین هـا پروازشـان را از قبـل فروخته انـد. بـه 
عنوان مثـال یکـی از ایرلاین ها از اوایل شـهریور 
پـرواز مهرمـاه خـود را فروخـت. بعد اعـلام کرد 
همزمان بـا ایام اربعیـن باید پروازها را به سـمت 
نجـف برگردانـد. بنابرایـن همـه بلیت هایـش 
را باطـل کـرد و افـراد زیـادی بـا کنسـلی بلیت 

مواجه شـدند.
وی گفـت: مگـر ایرلاین ها چنـد هواپیمـا دارند 
کـه بیشـتر آنها بـه سـمت نجـف و کربـلا رفته 
اسـت؟ برخی هم که هواپیماهایشـان در داخل 
ایران پـرواز دارد یـا همه پر می شـود و یا هواپیما 
خـراب اسـت. مسـافران در فـرودگاه پـای پرواز 
می ماننـد. چـون ایرلاین بیـش از حـد ظرفیت، 
بلیت فروخته اسـت. ما با مشکل اسـترداد بلیت 

مواجه هسـتیم.
مدیر فنی و تأمیـن پلتفرم فروش بلیـت آنلاین 
تأکیـد کـرد: درگیـری مـا بـا مسـافران بر سـر 
این اسـت کـه پـرواز باطل شـده امـا مسـافر به 
دنبـال جایگزیـن اسـت. حـق هـم دارد. قبـل 
از سـفر برنامه ریـزی کـرده تـا بـه مراسـمی 
برسـد و یـا هتـل رزرو کـرده اسـت. زمانـی کـه 
پروازش لغو می شـود دچار مشکل شـده و همه 
برنامه هایـش به هم می ریـزد. از طرفـی ایرلاین 

پـرواز جایگزیـن نـدارد.
ایرلاین ها تنها خودشـان را با یک اطلاع رسـانی 
سـاده توجیـه می کننـد. ایـن در حالـی اسـت 
کـه طبـق دسـتورالعمل ها، شـیوه نامـه و آئین 
نامه هـای حقـوق مسـافر، اگـر هـر ایرلاینـی 
پـروازش را باطـل کـرد، ضمـن اینکه بایـد پول 
مسـافر را بـه صـورت کامـل برگردانـد، باید 30 
درصد مبلغ پـرواز را نیز به صـورت کوپن رایگان 
به مسـافر در قالب تخفیـف ارائه کند امـا اکنون 
هیـچ ایرلاینـی ایـن کار را انجـام نمی دهـد. 
مسـافر هـم از حقـوق خـود مطلـع نیسـت و 
پیگیـر آن نمی شـود. اما مسـافران کثیرالسـفر 
و آگاه بـا مراجعـه به بخـش شـکایات ایرلاین ها 
ایـن تخفیـف را بـرای سـفرهای بعـدی خـود 

می گیرنـد.
مقدم با بیـان اینکـه در بـازه 20 تا 30 شـهریور 

ماه بیشـتر هواپیماها به سـمت عراق پرواز دارند 
گفت: در ایران مشـکل ناوگان داریم تقاضا برای 

پرواز بیشـتر از عرضه است.
انتظار برنامه ریزی برای فروش بلیت در 

بلند مدت را نداریم
رحمـت الله فیـروزی پوربادی عضو کمیسـیون 
عمـران مجلس نیـز نبود سیسـتم حمـل و نقل 
عمومـی را تأییـد کـرده و گفته اسـت: وضعیت 
نـاوگان حمـل و نقـل کشـور در حـدی نیسـت 
که بتوانـد برای ۶ مـاه آینـده برنامه ریـزی کند. 
شـرایط هـر روز در حـال تغییر اسـت و نـاوگان 
حمـل و نقـل صرفـاً در بـازه کوتـاه مـدت توان 
برنامه ریـزی دارد. مثلًا اگر برای چنـد ماه آینده 
بلیـط فروخته شـود و هواپیما مشـکل پیدا کند 
شـرکت هواپیما دیگری ندارد که بخواهـد آن را 

جایگزیـن کند.
او گفتـه کـه مـا در شـرایطی نیسـتیم کـه 
بتوانیـم بـرای ماه هـای آینـده انتظـار برنامـه 
ریزی از ناوگان هوایی یا ریلی داشـته باشـیم. 
امروز برخی از شـرکت های هواپیمایی ما سـه 
الی چهـار هواپیما در حـال فعالیت هسـتند و 
مـا نمی توانیـم از آن هـا انتظـار برنامـه ریـزی 
بـرای فـروش بلیـت در بلنـد مـدت را داشـته 

باشـیم.
مصطفـی فاطمی مدیـرکل گردشـگری داخلی 
وزارت میـراث فرهنگی گفت: مـا در حوزه حمل 
و نقـل بـا ایـن حجـم از مسـافری که در کشـور 
جا به جـا می شـود؛ بـه مشـکل جـدی برخورد 

کرده ایـم. از طرفـی بحـث تطابـق صندلـی و 
تخـت را داریم که بـه عنوان یکـی از راهبردهای 
گردشـگری در کشـورهای مختلف مـورد توجه 
قـرار می گیـرد. یعنی مـا به انـدازه ای کـه تخت 
اقامتی در شـهرها ایجاد می کنیم بایـد به همان 
نسـبت هم صندلی هواپیما و قطار و نظایر آن را 
داشـته باشـیم. به همین دلیل اسـت که الان با 

این تـوازن مشـکل داریم.
وی بـا بیـان اینکه طـرف بـا مشـکلات حمل و 
نقلـی مواجـه هسـتیم گفـت: در قطار هـم این 
مشـکل هسـت. لوکوموتیـو کـم داریـم ولـی 
بـه نسـبت هواپیمـا مدیریت بهتـری بـرای آن 
می شـود به این لحـاظ کـه در برخـی از محورها 
چارترهـا برداشـته می شـود. بیشـتر گلایـه 
مسـافران عـدم تهیـه بلیـت هواپیماسـت کـه 

خیلـی جـدی مطـرح اسـت.
فاطمـی بیـان کـرد: از آن طـرف مـا برخـی از 
پروازهایمـان بـه گفته مسـئولان با مشـکلاتی 
مواجه شـدند مثل اینکه برخی هواپیماها از رده 
خارج شـدند. حتـی نبـود هواپیما در سـفرهای 
خارجی هـم مشـهود اسـت و الان در پروازهای 
عـراق هـم مشـکل داریـم یـا پیـدا نمی شـود 
اگـر بلیتی بـود با چـه قیمتی به دسـت مسـافر 
می رسـد؟ الان یکـی از بزرگتریـن معضـلات ما 
حمل و نقل اسـت. این موضوعات را در جلسـات 
سـتاد سـفر مطرح می کنیم در جلسـه گذشته 
نیـز دربـاره تأمیـن پـرواز صحبـت شـد. ولـی 
ایرلاین ها هـم مشـکل داخلـی خـود را دارند از 
آن طرف ما که امـکان تأمین هواپیمـا را نداریم.

رئیس ســازمان وظیفه عمومی فراجا با تشریح 
برخی از محدودیت های ایجاد شده برای مشمولان 
غایب اعلام کرد که سه میلیون مشمول غایب در 

کشور داریم.
به گزارش ایسنا، سردار تقی مهری روز گذشته در 
یک نشســت خبری که در محل سازمان وظیفه 
عمومی فراجا برگزار شد، گفت: مشمولان غایب 
اجازه خروج از کشــور را ندارند، این افراد اجازه 
استخدام در ســازمان های دولتی را ندارند و به  
کارگیری آنها مشمول جریمه برای کارفرما است.

وی ادامه داد: همچنین به این افراد تســهیلات 
بانکی نیز داده نخواهد شد و طبق هماهنگی که با 
بانک مرکزی وجود دارد این خدمات به آنها ارائه 

نخواهد شد.
مهــری درباره تعــداد مشــمولان غایب گفت: 
متولدین ســال 1355 تا 1383 در حال حاضر 
مشمول سربازی هســتند طی این مدت با 21 
میلیون ذکور در کشور داشتیم و این تعداد حدود 

سه میلیون نفر غایب هستند.

 رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا گفت: یکی 
از موضوعات مهمی که در این ایام مطرح اســت 
بحث معافیت تحصیلی مشمولان است، باتوجه 
به شروع مدارس و دانشگاه ها این موضوع اهمیت 
پیدا کرده است. وی ادامه داد: تمام افرادی که در 
کنکور شرکت کرده و در مقاطع مختلف پذیرفته 
شده باید ثبت نام کنند و با توجه به هوشمندسازی 
پلیس تمام دانشــجویان که پذیرفته شده اند از 
طریق اینترنت و سامانه سخا می توانند درخواست 
معافیت تحصیلی را ثبت کرده و سامانه ما به صورت 
خودکار به دانشگاه مربوطه وصل شده و معافیت 
برای دانشگاه ارسال شــده و افراد می توانند ثبت 

نام کنند.
به گفته مهری، متقاضیان می توانند از طریق نرم 
افزار "پلیس من" درخواست معافیت کنند افرادی 
که در سال گذشته یعنی 1400 دیپلم گرفته اند و 
سال گذشته در کنکور شرکت کرده اند و امسال 
هم در کنکور شــرکت کرده اند تا 31 شهریورماه 
فرصت دارند و بعد از آن باید برگه اعزام به خدمت 

بگیرند و چنانچه اقدام نکنند برای آنها غیبت زده 
می شوند افرادی هم که در ســال 1401 دیپلم 
گرفته تا شهریور سال آینده فرصت دارند که در 

کنکور شرکت کنند.
وی تاکید کرد: مشــمولان غایب نمی توانند در 
دانشگاه ثبت نام کنند. اگر کسی هم در ارائه مدارک 
یا ثبت نام از طریق سایت و سامانه مشکل داشتند 
می توانند از طریق مراجعه به پلیــس +10  و یا 
ســازمان وظیفه عمومی خدمات لازم را دریافت 

کنند.
مهری با اشــاره به اینکه بیــش از 50 درصد از 
رزمندگان دوران دفاع مقدس را سربازان تشکیل 
می دادند، افزود: مشــمولان از طریق اپلیکیشن 
پلیس من یا سایت سخا می توانند وضعیت سربازی 

خود را پیگیری کنند.
وی درباره امکان خرید خدمت سربازی یا همان 
جریمه ریالی نیز اظهارکرد:  در حال حاضر هیچ 
قانونی برای به خرید ســربازی نداریم. همانطور 
که می دانید از سال ۹4 تا ۹۷ افرادی که بیش از 

هشت سال غیبت داشتند می توانستند جریمه را 
پرداخت کنند اما از سال ۹۷ اجرای این قانون به 
پایان رسید اما در قانون سال گذشته مصوب شده 
که افرادی در سال ۹۷ یک قسط پرداخت کرده 
بودند تا پایان سال 1400 اقساط را پرداخت کنند. 
در حال حاضر هیچ قانونی در رابطه با موضوع خرید 

خدمت سربازی یا جریمه ریالی نداریم.
رییس ســازمان وظیفه عمومی فراجا همچنین 
درباره معافیت قهرمانان ورزشــی از سربازی نیز 
گفت: برابر قانون سرباز قهرمان تمام افرادی که 
در بازی های المپیک یا جهانی مقام کسب کنند 
می توانند معافیــت دریافت کنند. درباره ســه 
رشته فوتبال، والیبال و بسکتبال هم در صورت 
کسب مقام این معافیت شامل حال آنها خواهد 
شد؛ همچنین می توانند از قانون سرباز قهرمان 

برخوردار شوند.
مهری درباره سربازی نخبگان نیز گفت:  افراد نخبه 
نیز به ستاد کل معرفی شده و اسامی آنها به سازمان 
وظیفه عمومی ارسال شده و بعد از گذشت آموزش 
عمومی در بخش نخبــگان پروژه تکمیل کرده و 
کارت پایان خدمــت دریافت می کنند؛ نخبگان 
خارج از کشــور هم می توانند پس از اتمام پروژه 

تحقیقاتی برایشان کارت صادر می شود.

نبود بلیت هواپیما برای آخرین سفرهای تابستانی

وجود ۳ میلیون مشمول غایب در کشور

ثبت اطلاعات هویتی کودکان کار 
کشور با اسکن عنبیه تا ۳ ماه آتی

سرپرســت دفتر امور آســیب دیــدگان اجتماعی ســازمان 
بهزیستی کشــور از برنامه این ســازمان برای تامین اعتبارات 
لازم تا سه ماه آینده در راستای اجرای طرح »شناسایی هویت 

کودکان کار با اسکن عنبیه« در کل کشور خبر داد.
  محمدرضــا حیدرهایــی در گفت وگو با ایســنا، درخصوص 
جدیدترین برنامه سازمان بهزیستی برای ساماندهی کودکان 
کار، بیان کرد: سازمان بهزیستی در چارچوب برنامه ها در نظر 
دارد که اطلاعات جامع و کاملی از حضور کودکان در ســطح 
شــهر مثل اینکه کودکان کار بیشــتر در چه مناطقی حضور 
دارند و چه نوع کاری انجام می دهند، به دست آورند و سپس 
در جهت کاهش حضور کودکان کار در سطح شهر یا به حداقل 

رساندن این کودکان برنامه ریزی شود.
سرپرســت دفتر امور آســیب دیــدگان اجتماعی ســازمان 
بهزیستی کشور در پاسخ به سوالی درخصوص تعداد کودکان 
کار در ســطح کشــور گفت: براســاس آمارهایی که از قبل از 
ورود اتباع جدید به کشــور وجود دارد، حدود ۶000 کودک 
کار و خیابان در سطح کشــور وجود دارند که 80 درصد آنها 

غیرایرانی و اتباع هستند.
وی در پاسخ به سوال دیگری درخصوص اینکه با وجود اجرای 
طرح شناسایی هویت کودکان کار با اســکن عنبیه، چه تعداد 
کودک دوباره به سطح شهر بازگشته اند، بیان کرد: طرح اسکن 
عنبیه طرحی نوپاست و از سال 1400 تنها در 12 استان اجرا 
شد. بنا داریم تا ســه ماه آینده با کمک سایر دستگاه ها تامین 
اعتبــارات لازم صورت گیرد و دســتگاه های ثبــت اطلاعات 
کودکان کار و خیابان از طریق اســکن عنبیه در کل کشــور 
فراهم و این طرح اجرا شود. پس از آن برنامه ریزی می کنیم تا 

اطلاعات هویتی همه کودکان کار ثبت شود.
سرپرســت دفتر امور آســیب دیــدگان اجتماعی ســازمان 
بهزیستی کشور با اشاره به برنامه سازمان بهزیستی برای ارائه 
آموزش های تحصیلی همزمان با شــروع سال تحصیلی جدید 
همچنین توضیح داد: مراکز آموزشی حمایتی غیردولتی تحت 
نظر سازمان بهزیستی فعالیت می کنند؛ این مراکز دارای کارت 
ویزیت با درج آدرس و شماره تلفن هستند که بعد از شناسایی 
کودکان کار، این کارتهای ویزیت در اختیارآنها قرار می گیرد تا 
در صورت تمایل برای دریافت آموزشــها به این مراکز مراجعه 
کنند. در صورتی که این کودکان از تحصیل بازمانده باشــند، 
زمینه بازگشــت به تحصیل برای آنها فراهم می شود و بعد از 
ارائه آموزش های لازم، مدرک لازمه صادر و در اختیار کودکان 

کار قرار می گیرد.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: از ابتدای 
سال تحصیلی جدید، رشته محیط بانی در دو استان 
فارس و خوزستان راه اندازی می شود. علی سلاجقه 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در 
مراسم امضای تفاهم نامه همکاری فی مابین سازمان حفاظت 
محیط زیست و وزارت آموزش و پرورش که صبح امروز در محل 
این سازمان برگزار شد، گفت: تسخیر کائنات و زمین و آسمان ها 
به وسیله انسان هایی صورت می گیرد که از اندیشه و دانش بالایی 
برخوردار هستند. وی با اشاره به دو کلمه »تسخیر« و »تبذیر«، 
تصریح کرد: بر اساس کلمه تسخیر این اختیار به انسان داده شده که 
به عنوان اشرف مخلوقات، از تمام ظرفیت ها برای رشد و تکامل خود 
استفاده کند اما این استفاده از امکانات و منابع نباید منجر به تبذیر و 
خسارت به منابع طبیعی و محیط زیست شود. معاون رئیس جمهور، 
امضای تفاهم همکاری بین سازمان حفاظت محیط زیست و وزارت 
آموزش و پرورش را در راستای مدیریت چالش های محیط زیست 
ارزیابی کرد و گفت: در گذشته تفاهم نامه های متعددی در موضوع 
آموزش های محیط زیستی منعقد شده اما دولت سیزدهم به عنوان 
یک دولت عملیاتی در پی تحقق این تفاهم نامه هاست. سلاجقه با 
بیان اینکه بیش از نیمی از جمعیت کشور با وزارت آموزش و پرورش 
سر و کار دارند، تاکید کرد: می توان در تدوین کتب درسی با توجه به 
موضوع، مباحث مربوط به محیط زیست کشور را در قالب فصلی مجزا 
مورد توجه قرار داد. رئیس سازمان حفاظت محیط زیست ادامه داد: از 
ابتدای سال تحصیلی جدید، رشته محیط بانی در دو استان فارس و 
خوزستان راه اندازی می شود. وی، نرم افزارهایی مثل اپلیکیشن شاد 
را یک ظرفیت عالی برای محیط زیست کشور توصیف و بر استفاده از 

آن برای آموزش موضوعات زیست محیطی تاکید کرد.
آموزش مباحث زیست محیطی 

از سنین کم مؤثرتر است
معاون رئیس جمهور با اشاره به عبارت »العلم فی الصغر، کالنقش 
فی الحجر«، گفت: برای اینکه مفاهیم محیط زیستی در افراد جامعه 
تأثیرگذار باشد باید این مفاهیم را از سنین کم به دانش آموزان 

آموزش داد.
سلاجقه افزود: دانش و سواد وقتی به درستی انتقال پیدا می کند که 
یک محیط زیست سالم داشته باشیم چرا که عقل سالم در بدن سالم 

است و بدن سالم هم در محیط زیست سالم شکل می گیرد.

صندوق بازنشستگی کشوری، نسبت به ارسال 
دیرهنگام مدارک شاغلین در آستانه بازنشستگی 
از سوی وزارت آموزش و پرورش ابراز نگرانی کرده 
و آن را عامل تاخیر در صدور حکم و برقراری حقوق 
بازنشستگی دانسته است. طبق اعلام معاون این صندوق، مکاتباتی 
با وزارت آموزش وپرورش انجام و درخواست هایی مطرح شده تا 
پرونده فرهنگیان در آستانه بازنشستگی با روند پرشتاب تری به 
دست این صندوق رسیده و حکم حقوقی تازه بازنشستگان در 
مهرماه صادر شود.    اکبر شیرمحمدی در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه در سال های گذشته تعداد بازنشستگان آموزش وپرورش به 
صورت جهشی افزایش یافت اظهار کرد: درسال ۹۷ حدود 44 هزار 
نفر، در سال ۹۹ حدود 31 هزار و در سال 1400 ، ۷0 هزار بازنشسته 
آموزش وپرورشی داشتیم. وی افزود: شروع سال تحصیلی و فعالیت 
کاری و بازنشستگی در آموزش و پرورش، مهرماه است و از طرفی 
هم  ابلاغ بازنشستگی معلمان دارای شرایط بازنشستگی را به همین 
تاریخ  صادر می کنند. معاون امور فنی صندوق بازنشستگی کشوری 
با بیان اینکه در سال 1400 با تاخیر در برقراری و پرداخت حقوق 
مواجه شدیم گفت: در آذر و دی ماه، چندهزار بازنشسته داشتیم 
که پرونده هایشان از سوی وزارت آموزش و پرورش با تاخیر برای 
ما ارسال شد و چهارماه حقوق نگرفته بودند. در آذر و دی مبلغی 
به عنوان علی الحساب برایشان واریز کردیم تا حقوق ماهانه شان 
برقرار شود.  شیرمحمدی ادامه داد: پیش بینی ما این بود که افزایش 
تعداد بازنشستگان را در سال های آتی نیز داشته باشیم و روند پیش 
آمده دوباره تکرار شود، به همین علت اقداماتی را درنظر گرفتیم تا 
از وقوع این پیشامد جلوگیری کنیم؛ در همین راستا 25 دی 1400 
اولین مکاتبه را با وزیر آموزش و پرورش انجام و درخواست کردیم با 
توجه به افزایش تعداد بازنشسته ها، تعاملی بهتری میان دو مجموعه 
شکل بگیرد.   وی با اشاره به اینکه در این نامه نوشته بودیم علی رغم 
ارسال مدارک و حجم عظیم کار در صندوق، ما تمام تلاش خود را با 
بهره گیری از سیستم های مکانیزه به کار خواهیم گرفت تا حقوق ها به 
موقع برقرار شوند گفت: همچنین تقاضای تشکیل کارگروه مشترک 
میان وزارت آموزش و پرورش و صندوق بازنشستگی کشوری را داده 
بودیم و علاوه بر این، متقاصی دریافت اطلاعات مربوط به سوابق 
خدمت کارکنان از جمله خدمت غیررسمی را هم داشتیم تا بتوانیم 

احکام را به موقع صادر کنیم که پاسخی نیامد.

متخصص شنوایی ســنجی گفت:  عوامل 
ژنتیکی، عفونت های داخل رحمی، مشکلات 
حین زایمــان، بیماری های عفونی مزمن 
گوش و ســیگار از عوامل ایجاد کننده کم 
شنوایی و ناشنوایی است. سعید فراهانی، 
دکترای شنوایی سنجی کم شنوایی را یک 
معلولیت کاملاً پنهان دانست که تشخیص 
آن تنها با آزمایش های خاصی امکان پذیر 
اســت، زیرا این بیماری دیده نمی شود؛ به 

همین جهت سیستم های نظام سلامت هم کمتر این افراد را مورد بررسی قرار می دهند.  
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: متعاقب کم شنوایی در بحث گفتار و 
یادگیری کودک اختلال ایجاد می شود که اختلال می تواند یک کودک را کاملا خانه نشین 
و منزوی کند؛ به همین جهت بسیج نظام سلامت برای حمایت از این عزیزان ضروری است. 
فراهانی گفت: کم شنوا کسی است که نمی تواند مثل یک فرد طبیعی صداها را بشنود، کم 

شنوایی به سه دسته ملایم، متوسط و شدید دسته بندی می شود.
وی گفت: در حال حاضر 1.5 میلیارد نفر در جهان مبتلا به درجاتی از کم شنوایی هستند 

که از این تعداد 430 میلیون نفر نیازمند مداخلات درمانی هستند.
فراهانی گفت: بر طبق آمار سازمان بهداشت جهانی در حال حاضر یک میلیارد جوان بین 
12 تا 35 سال در معرض خطر کم شنوایی دائم قرار دارند که به لحاظ رعایت نکردن نکاتی 
مانند صداهایی با شدت بالا  )هندزفری و بلند گو( است که در آینده مبتلا به کاهش شنوایی 
حسی_ عصبی دائم خواهند شد. این کارشناس گفت: تربیت شنوایی، گفتار درمانی، 

استفاده از سمعک و کاشت حلزون به خوبی اثرات کم شنوایی را کاهش خواهد بخشید.

دبیر کمیتــه نورویورولوژی ایــران گفت: 
مشکلات ادراری نشانگر بیماری های نهفته ای 
مانند دیابت، پارکینسون، ام اس و غیره است 
که مبتلایــان از آنها بی خبر بــوده و دچار 
عوارض زیادی در سیستم عصبی می شوند. 
مهری مهراد، دبیر کمیته نورویورولوژی ایران 
با اشاره به اینکه بیماری های مادرزادی نخاع 
مننگوسل و میلو مننگوسل در استان های 
خوزستان، اراک، گرگان و کرمانشاه شایع 

تر است، گفت: براساس مطالعات انجام شده در 2 سال اخیر با اعلام کمپین رایگان در دوران 
شیوع همه گیری کرونا، 400 نوزاد مبتلا به این بیماری ها در کشور ایران شناسایی شد که 
220 بیمار رایگان مراجعه کردند و  تحت بررسی های مختلف برای مشکل ادراری و کلیوی 
قرار گرفتند. وی افزود: در ایران از هر هزار تولد زنده 5.1  نوزاد مبتلا به  نقص مادرزادی نخاع در 
ناحیه کمر است که  به شکل اسپاینا بیفیدا ، مننگوسل و میلو مننگوسل هست و در مثانه آنها 
نیز اختلال به شکل بی اختیاری ادراری یا عدم تخلیه کامل ادرار ایجاد می شود.باید  آموزش 
CIC داده شود؛یعنی فرد خودش باید به خودش سوند بزند یا به مادر نوزاد آموزش سوند 

زدن داده می شود 
مهراد اظهارداشت: نتایج  این مطالعه نشان می دهد که این بیماران توان مالی پایینی داشته و 

مادر در  دوران مراقبت بارداری مناسبی  و تغذیه مناسبی نداشته است.
دبیر کمیته نورویورولوژی ایران ادامه داد: متاسفانه به علت عدم آگاهی این بیماران مراجعه به 
اورولوژیست نداشتند و دیالیز می شوند، پاهایشان فلج شده و قادر به حرکت نیستند؛ در حالی 

که با تشخیص و درمان به موقع می توان مشکلات آنهارا پیشگیری کرد.

روان شناس با بیان اینکه وسواس می تواند 
منشا ژنتیکی یا محیطی داشته باشد گفت: 
افراد وسواسی باید در وهله اول به روانشناس 
بالینــی مراجعه کنند اما در موارد شــدید 

مصرف دارو لازم است.
سیما فردوسی روانشناس بالینی در گفت وگو 
با خبرنگار سلامت خبرگزاری فارس، درباره 
اختلال وســواس و انواع مختلف آن گفت: 
وسواس جزو اختلالات اضطرابی است که به 

دو صورت عملی و فکری، فرد را درگیر می کند.فردی که وسواس دارد کارهایی تکراری توام با 
شک و تردید انجام می دهد. شخص وسواسی معمولا می داند که لزومی به انجام تکرار وجود 

ندارد اما او قادر به جلوگیری از این مسئله نیست.
وی با بیان اینکه وسواس می تواند به شکل فکری فرد را درگیر کند گفت: در این شرایط افکاری 

مرتب در ذهن تکرار می شوند و فرد قادر نیست این افکار را از خود دور کند.
فردوسی خاطرنشان کرد: آب و آبکشی، وارسی کردن موارد مختلف ، باز و بسته کردن مکرر 
شیر سماور و درب منزل از رفتارهای وسواس گونه هستند.شک، تردید و دودلی از ویژگی 

های اصلی وسواس است.
وی با اشاره به اینکه وسواس دلایل مختلفی دارد گفت: یکی از این دلایل رگه هایی از ژنتیک 
است اما فشارهایی که فرد در زندگی تحمل می کند و مهارت حل آن را ندارد بعلاوه زمینه های 

ژنتیکی و همینطور الگوبرداری به عنوان مثال فرزند از مادر می تواند موجب وسواس شود.
روانشناس کشورمان درباره روش های پیشگیری از وسواس گفت: باید سبک زندگی تغییر 

کند.

وسواس چیست و برای درمان مشکل ادراری نشانه چیست؟نشانه های کم شنوایی و ناشنوایی
آن چه کارهایی باید انجام داد؟

ایجاد رشته محیطبانی از سال 
تحصیلی جدید

چالشِ صدور دیرهنگام احکام 
بازنشستگی فرهنگیان
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خبرخبر

یکی از فارغ التحصیلان مرکــز آموزش عالی 
میراث  فرهنگی معتقد است: عملکرد مدیران 
درباره ایــن مرکز آموزش عالــی ویرانگر بود. 
می توانستند این موسســه را با همه تجارب، 
اســاتید و کارگاه هایش در هر قالبی به وزارت 
علوم منتقل کنند، اما به جای حل مســاله، 
صورت آن را پاک کردند. ســجاد باغبان یکی 
از فارغ التحصیلان کارشناســی موزه از مرکز 
آموزش عالی میراث فرهنگی است. او که این 
روزها استادیار گروه موزه و گردشگری دانشگاه 
هنر اصفهان است، از جمله دانش آموختگانی 
اســت که پس از فارغ التحصیلی از این مرکز، 
جذب بدنه میراث فرهنگی نشــد و به صورت 
مستقل و با بخش های دیگر دولتی، از جمله 
دانشگاه ها همکاری کرده است. این عضو هیأت 
علمی دانشــگاه هنر اصفهان معتقد است که 
هنوز برای ارزیابی آسیب های ناشی از تعطیلی 
مرکز آموزش عالی میراث فرهنگی زود است؛ 
چرا که بستر آموزشی بلندمدت است و تأثیرات 
این موضوع هم در بلندمدت خودش را نشان 
می دهد. باغبان در گفت وگو با ایسنا در این باره 
توضیح داد: برای این که ببینیم تعطیلی مرکز 
آموزش عالی میراث فرهنگی چه آسیب هایی 
می تواند داشته باشــد کافی است به تاثیرات 
مثبت این مرکز نگاه کنیــم. من آمار دقیقی 
ندارم، امــا به نظر می آید بیــش از 50 درصد 
بدنه کارشناسی وزارت میراث فرهنگی به ویژه 
در معاونت میراث فرهنگی از فارغ التحصیلان 
آن مرکز هستند. می توانم بگویم تقریبا 100 
درصد کارشناســان و مدیــران موزه ها نیز از 
فارغ التحصیلان آن مرکز هســتند. بر اساس 
تجربه زیسته و مراوداتم که با موزه ها و بخش های 
مختلف میراث فرهنگی دارم، شاهد آن هستم 
که فارغ التحصیلان آن مرکز بدنه کارشناسی 

میراث فرهنگی این کشور را تشکیل می دهند.
او افزود: اما موضوع فقط این نیست، امروز شاهد 
هستیم که در برخی رشته ها، کارشناسی تربیت 
نمی شود، چون آن رشته در دانشگاهی تدریس 
نمی شود،   درحالی که در مرکز آموزش عالی 
میراث  فرهنگی، رشــته های خاصی در حوزه 
میراث  فرهنگی تدریس می شد که هنوز و با 
وجود این که چند سال از تعطیلی آن می گذرد، 
برخی از آن رشــته ها در دانشــگاه های دیگر 

جایگزین نشده اند.

جانبازان واجد 
شرایط بازنشستگی 

درخواست خود را 
ثبت کنند

معاونت تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید 
و امور ایثارگران با صدور اطلاعیه ای اعلام 
کرد: جانبازان واجد شــرایط بازنشستگی 
می توانند با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی 
ایثار درخواســت بازنشستگی خود را ثبت 

کنند.
به گزارش ایرنا از بنیاد شهید و امور ایثارگران، 
با عنایت به تصویب آیین نامه اجرایی قانون 
جامع خدمات رســانی به ایثارگــران و با 
پیگیری های به عمل آمــده در خصوص 
بازنشســتگی جانبازان و آزادگان، سازمان 
برنامه و بودجه تخصیص بخشی از اعتبار 
مصوب برای ســال جاری را در وجه بنیاد 
صادر کرده اما با بررسی به عمل آمده هنوز 
هیچ کدام از جانبازان و آزادگان معزز شرایط 
دریافت 30 ســال حقوق حالت اشتغال از 
بنیاد را نداشته اســت. جانبازان و آزادگان 
معــززی کــه در مرحله اول امــکان ثبت 
درخواســت برای آنها فراهم شده باید در 
قید حیات باشند، شاغل نباشد. )با توجه به 
نتایج استعلامات اخذ شده از صندوق های 
بازنشستگی(، دارای رای از کار افتادگی کلی 
در سامانه سجایا )آخرین رای صادره مثبت 
باشــد(، دارای جانبازی 25 درصد و بالاتر 
باشند، تا 31 شهریور ماه امسال سن آنها به 
۶0 سال و بالاتر رسیده باشد )برای جانبازان 
ماده 38(، برای جانبازان تبصره یک ۶5 سال 
سن و حداقل 25 سال سابقه پرداخت حقوق 

حالت اشتغال داشته باشد.
لازم به ذکر است که برای ثبت درخواست 
منســوبین جانبــازان و آزادگان متوفی 
واجد شرایط ســامانه در دست طراحی و 
استقرار است که به محض حصول نتیجه 

اطلاع رسانی می شود.
همچنین شرایط فوق مربوط به این مرحله 
از پرداخت ها بوده و در مراحل بعدی شرایط 

لازم اعلام خواهد شد.
نظر به تماس ها و درخواست های جانبازان 
و آزادگان در خصوص محاســبه ســنوات 
اسارت و سنوات حضور در جبهه به عنوان 
سنوات مؤثر از مبادی ذیربط استعلام شد 
که در مراحل بعدی اطلاع رسانی می شود، 
در این مرحله فقط افــرادی که ضوابط بالا 
را داشته مجاز به ثبت درخواست هستند و 
سایر افرادی که مشمول و متقاضی دریافت 
حقوق و مزایای بازنشســتگی هستند در 
صورت کســب شــرایط در مراحل بعدی 
می توانند برای ثبت درخواست اقدام کنند 

که به اطلاع آنها خواهد رسید.

هنرمند پیشکسوت گفت: مافیای هنر عبارتی متناسب با حال 
و هوای برخی از حراج های هنری است که به مدد رسانه ها، 
برجسته سازی  روی آنها صورت می گیرد و به اصل »هنر برای هنر« 
بی توجه هستند. اولویت منافع مالی واسطه ها سبب شده است که 
سهم هنرمند نسبت به گردش مالی که حول یک اثر اتفاق می افتد، 

بسیار ناچیز باشد.
به گزارش خبرنگار هنرهای تجسمی ایرنا، مهران یوسفی هنرمند 
پیشکسوت نقاش و موسیقیدان متولد 1352 در شهر بروجرد، 
دوران تحصیلی خود را در این شهر سپری کرد و برای ادامه 
فعالیت هنری به تهران آمد، وی در محضر استادانی همچون 
سیدجمال الدین خرمی نژاد، محمدرضا آتشزاد و ایمان ملکی بهره 
برد، یوسفی حدود سه دهه سابقه فعالیت هنری حرفه ای در نقاشی 
)رنگ و روغن، مینیاتور، آبرنگ( و در زمینه موسیقی در رشته پیانو  
دارد، همچنین وی در حوزه هنر عکاسی نیز فعالیت داشته است. 
همچنین مینیاتورهای یوسفی فضا و سبک و تکنیک مخصوص 
خود را دارد و برگرفته از ادبیات و فلسفه عرفانی ایرانی است. وی 
به تدریس و آموزش هنر نیز می پردازد و تاکنون در بیش از 15 
نمایشگاه انفرادی و جمعی شرکت کرده است. سال 138۹ آلبوم 
موسیقی »بوی باران« )تکنوازی پیانو( با ملودی های قدیم ایرانی 

با تنظیم یوسفی منتشر شد. 
پس از سه دهه فعالیت مستمر، می توان بدون تردید او را یکی از 
چهره های شاخص و تأثیرگذار در آموزش هنر و به عنوان یکی از 
هنرمندان فعال هنرهای تجسمی دانست. کارنامه  پربار تولید آثار 
هنری در شاخه های گوناگون هنر تصویر از یک سو و تلاش مستمر 
برای آموزش و ترویج، زمینه ساز دریافت جوایز متعدد، تقدیر 

و حضور در بسیاری از رویدادهای داخلی و خارجی شده است.

سهم هنرمندان از گردش
 مالی حراج ها ناچیز است

به جای حل مساله
 صورت آن را پاک کردند!

دبیر جشنواره سینماحقیقت با تاکید بر تلاش برای نفوذ مستند ایران در 
کشورهای همسایه و به بحث گذاشتن برخی تغییرات با مستندسازان 
گفت: جشنواره حقیقت زیر فشار مضاعف مستندسازان گیر کرده که این 

مسئله هم جذاب است هم ترسناک.
به گزارش ایسنا، حدود دو ماه تا برگزاری شانزدهمین دوره جشنواره 
بین المللی مستند ایران )حقیقت( باقی مانده و مستندسازان با تمدید 
مهلت ارسال اثر می توانند فیلم های خود را تا پایان شهریور به جشنواره 
بفرستند. جشنواره امسال که همانند چند سال گذشته به شکل آنلاین 
هم برگزار می شود قرار بود در بخش هایی مثل جوایز دچار تغییراتی شود 
که با اعتراض فیلمسازان مواجه شد و حالا همان موارد در کنار بررسی 
راهکارهایی برای گسترش نفوذ مستند ایران در کشورهایی با حوزه زبانی 

و فرهنگی مشترک در پنل های تخصصی بررسی خواهند شد.

جشنواره سینما حقیقت 
و یک مسئله جذاب و ترسناک

روند صـدور مجـوز تک آهنگ هـا در دفتر موسـیقی 
وزارت فرهنگ و ارشـاد اسـلام طـی ماه هـای اخیر و 
در آسـتانه برگزاری فصـل جدید کنسـرت ها موجب 

انتقاد برخـی از تهیه کنندگان شـده اسـت.
خبرگـزاری مهـر -گـروه هنر-علیرضـا سـعیدی: 
روزهایـی کـه در آن بـه سـر می بریـم، روزهایـی بـه 
شدت شـلوغ و پرکار برای دسـت اندرکاران برگزاری 
کنسـرت ها و اجراهای زنده در حوزه موسـیقی است 
کـه سـخت در پـی برنامه ریـزی و رزرو سـالن های 
برگـزاری کنسـرت و آماده سـازی خواننـدگان خود 
برای میزبانی از مخاطبانی هسـتند که پـس از دو ماه 
توقف در برگزاری کنسـرت ها که به دلیـل احترام به 
ایام سـوگواری محـرم و صفر شـرایطی بـرای برپایی 

اجراهـای زنده موسـیقی نداشـتند.
ایـن شـرایط بـه گونـه ای اسـت کـه طبیعتـاً بـرای 
برگـزاری کنسـرت ها بایـد بـه شـکلی برنامه ریـزی 
صورت پذیرد کـه مخاطبان و طرفـداران خوانندگان 
شـرایط تازه تـر و جدیدتـری از آنهـا را بـر صحنـه 
مشـاهده کننـد. فرآینـدی که لازمـه حضـور مؤثر و 
طولانی مـدت هنرمندان فعـال این حـوزه در فرآیند 
تولیـد، بازاریابـی و فـروش محصـولات موسـیقایی 
اسـت و اگـر چنانچـه تعللـی در ایـن رونـد صـورت 
پذیریـد قطعاً خواننـدگان را برای بقـای در این حوزه 
با اختلال مواجه خواهد سـاخت. شـرایطی که عمدتاً 
در حوزه موسـیقی پـاپ در قالبی بسـیار گسـترده تر 
مـورد توجـه اسـت و اگـر در ایـن چارچـوب شـاهد 
اتفاقاتـی خـارج از رونـد برنامه ریـزی تهیه کنندگان 
صـورت گیـرد، آن وقت ماجرا به شـکل دیگـری رقم 
می خـورد و تمـام برنامه ریزی هـای اسـتراتژیک و 
محتوایی آنـان را به سـمت و سـوی دیگـری هدایت 

می کنـد.
آنچـه از آن در ایـن فرآینـد یـاد می شـود، بـه طـور 
حتـم دربرگیرنـده ابعـاد مختلفی اسـت کـه یکی از 
مهم ترین آنـان به حوزه تـک آهنگ ها بـاز می گردد، 
شـرایطی که پـس از عبـور از دوره پـر فراز و نشـیب 
فروش فیزیکـی محصولات موسـیقایی در ایـران که 
تقریباً امری منسـوخ شـده در بازار جهانی موسـیقی 
هم هسـت، به شـدت دچار تغییر و تحولات اساسـی 
شـده و اکنـون تبدیـل بـه شـریان و جریـان اصلـی 
حرکـت و بازاریابـی محصولات موسـیقایی بـه ویژه 
در حـوزه موسـیقی تجـاری اسـت. شـرایطی کـه 
اگرچـه برخـی از صاحبـان آثار موسـیقایی بـه دلیل 
علاقه مندی هـای زیـاد خـود بـه فـروش فیزیکـی و 
ابعاد نوسـتالژیک آن بـرای مخاطبـان همچنان روی 
انتشـار فیزیکـی آلبوم هـا نیـز تلاش هایـی را انجـام 

می دهنـد، امـا بایـد پذیرفت کـه اکنـون نبض بـازار 
موسـیقی در دسـت تک آهنگ ها و محصولاتی است 
که به صـورت انفـرادی و در قالب تک اثـر پیش روی 

مخاطبـان قـرار می گیـرد.
طبیعتـاً چنیـن رونـدی طـی سـال های اخیـر در 
کشـورمان هم شـکل پرسـرعت تری به خود گرفته 
و بسـیاری از خواننـدگان صاحـب نـام و شـناخته 
شـده، تولیـد مجموعـه آثـار موسـیقایی شـأن در 
قالـب آلبـوم را در اولویـت دوم خـود قـرار داده اند و 
بـه سـمتی ماجـرا را هدایـت کرده اند کـه مخاطبان 
و طرفدارانشـان، رویارویـی بـا خواننـده مـورد نظـر 
را بـا اولویـت شـنیدن تـک آهنـگ سـوق دهنـد. 
تـک آهنگ هایـی کـه از تولیـد تـا انتشار شـان در 
فضای مجـازی نیازمند طی پروسـه ای بـرای صدور 
مجوزها سـت کـه در ماه هـای اخیـر نیـز بـه دلیـل 
تغییـر و تحولات اساسـی کـه در آن صـورت گرفته، 
سـروصدای عـده از تهیـه کننـدگان را بـه سـمت 
رسـانه ها و صفحات شخصی شان سـوق داده که کم 
توجهی بـه آن می تواند در آینده ای نزدیک حواشـی 
بیشـتری را هم برای مدیریت دفتر موسـیقی وزارت 
فرهنگ و ارشـاد اسـلامی و هم بـرای خواننـدگان و 

تهیـه کنندگانشـان فراهـم آورد.
آنچـه در هفته هـای گذشـته از گوشـه و کنـار و 
مصاحبه هـای مدیـران دفتـر موسـیقی در رسـانه ها 
منتشر شـده، گویا پس از مشـکلاتی که برای سامانه 
رسـمی وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی بـه وجود 
آمـد، تصمیماتـی اتخـاذ شـده کـه در پـی آن رونـد 
صدور مجوزهـا در حوزه های مختلف تئاتر، سـینما و 
موسـیقی نیز دچار تغییرات اساسی شـده، تغییراتی 
که مدتی اسـت تمـام دسـتگاه های مختلـف دولتی 
مکلف کرده تـا در قالب پـروژه و فرآیندی موسـوم به 
»پنجـره واحد« بـه ارائـه مجموعـه خدمـات دولتی 
بپردازنـد. مسـیری کـه اکنـون در وزارت فرهنـگ و 
ارشـاد اسـلامی نیز طراحـی و اجـرای آن آغاز شـده 
و فـرد مراجعه کننده، سَـوای اینکه خواهـان دریافت 
چـه مجـوزی اسـت می بایسـت از مسـیر »پنجـره 
واحد« به وزارت ارشـاد مراجعه کرده و در آنجا بسـته 
بـه کار و پروژه ای که بـه مجوز احتیـاج دارد، تقاضای 

خـود را ثبـت کند.
بـه گفته محمـد الله یـاری مدیـر کل دفتر موسـیقی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسـلامی در سامانه های قبلی 
دفتر موسـیقی وزارت ارشـاد فقط تقاضای مربوط به 
صدور مجوز »شـعر« و »موسـیقی« قابـل بارگذاری 
بـوده و مشـمول اجراهـای صحنـه ای، نماهنـگ، 
فعالیت های مربوط بـه بخش بین الملـل و همچنین 

پروژه های مربـوط اسـتان ها نمی شـد و موجب رفت 
و آمد متعـددی برای اربـاب رجوع به دفتر موسـیقی 
می شـد. بر همین اسـاس و همچنین پـروژه »پنجره 
واحد« تصمیم گرفته شـده کـه در این قالب سـامانه 
واحـدی برای دفتر موسـیقی توسـط »مرکز فرهنگ 
و هنـر در فضـای مجـازی« وزارت فرهنـگ و ارشـاد 
اسلامی طراحی شـود که دربرگیرنده نکات مختلفی 
اسـت. چـرا کـه عمـده سـامانه های مشـابه در قالب 
پنجره واحد وزارت ارشـاد یک یا دو فرآینـد دارند اما 
آنچه در سامانه دفتر موسـیقی طراحی شده نیازمند 
طـی چهـارده فرآیند اسـت کـه از نظر حضـور ارباب 
رجوع جزو پرمراجعه ترین سـامانه های وزارت ارشـاد 

لقب گرفته اسـت.
امـا گویا ایـن فرآینـد تـازه آغاز ماجراسـت؛ چـرا که 
عـلاوه بـر تغییـر و تحولاتـی کـه به آن اشـاره شـد و 
می توانـد با توجـه بـه سـهولت بـه تسـریع در انجام 
امـور اداری مراجعـه کننـدگان بـه دفتـر موسـیقی 
بـرای دریافـت مجـوز و مـوارد مرتبـط دیگـر، اقدام 
ارزشـمندی باشـد، ایـن موضـوع نحـوه نظارت هـا 
و ممیـزی بـرای صـدور مجـوز آثـار موسـیقایی و در 
ایـن گـزاره رسـانه ای مشـخصاً حـوزه تـک آهنـگ 
هاسـت کـه گویـا در رونـد صـدور مجوزهـا اکنـون 
مشـکلاتی پیـش آمده کـه موجب شـده تعـدادی از 
تهیـه کننـدگان نسـبت بـه تاخیـر در صـدور مجوز 
تـک آهنگ هـای جدیـد خواننـدگان انتقاداتـی را 

مطـرح کننـد.
براسـاس آنچه در اخبار رسمی منتشـر شده در حوزه 
آمـار کمـی تـک آهنگ هـا توسـط دفتـر موسـیقی 

وزارت ارشـاد احصا شـده، تیرماه سـال 1400 حدود 
۹00 قطعه ارسـالی به دفتر موسـیقی ارسـال شـده 
که از این تعـداد حـدود 400 قطعه مجوز انتشـار اثر 
گرفته اند. امـا در مقایسـه ای می تـوان یافـت که این 
رقـم در تیـر ماه سـال جـاری بـه شـکلی بوده کـه از 
حـدود ۹00 قطعـه ارسـالی بـه شـوراهای نظارتـی 
دفتر موسـیقی وزارت فرهنگ و ارشـاد اسلامی فقط 
به 25 قطعه مجوز انتشـار داده شده اسـت. آماری به 
شـدت کاهنده کـه قطعاً دفتر موسـیقی می بایسـت 

برای آن پاسـخ مثبتـی را ارائـه کند.
ذکر این نکتـه هم بسـیار حائز اهمیت اسـت که طی 
ماه های اخیـر انتقـادات و شـکایات فراوانی از سـوی 
کارشناسان حوزه موسـیقی و ترانه و حتی مخاطبان 
در فضـای مجـازی و رسـانه ها دربـاره تنـزل بیش از 
حـد آثـار موسـیقایی به لحـاظ کیفی منتشـر شـده 
کـه قطعـاً در برگیرنـده نـکات مهمـی اسـت. نکاتی 
که بـه دلیل شـیوع ابتـذال و رواج ترانه های سـخیف 
موجـب بـروز واکنش هایـی شـده کـه قطعـاً دفتـر 
موسـیقی وزارت ارشـاد برای صیانت از آثار ارزشمند 
موسـیقایی و همچنین پرهیز از شـیوع آثـاری که به 
شـدت بـر ذهـن شـنیداری مخاطبـان موسـیقی به 
ویـژه مخاطبان نوجـوان و کم سـن و سـال تـر تأثیر 
منفی می گـذارد، اقداماتـی را انجام دهنـد. اقداماتی 
کـه طبیعتـاً نظـارت بیشـتر و دقیق تر و حساسـیت 
در غربالگـری آثـاری یکـی از مهم تریـن آنهاسـت. 
شـرایطی کـه می توانـد موجب کاهـش رونـد صدور 
مجوزهـا می شـود و می توانـد در حـوزه آمـار کمـی 

تـک آهنگ هـا تاثیـر گذار باشـد.

کاهش محسوس صدور مجوز برای تک آهنگ ها
هر

س: م
عک

بـا معرفـی نماینـده ایـران بـرای حضـور 
شـمار  نودو پنجـم  اسـکار  رقابـت  در 
شـرکت کنندگان بـه 4۹ کشـور رسـید.

بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر، در حالـی 
کـه دیـروز ایـران بـا معرفـی فیلـم »جنگ 
جهانـی سـوم« سـاخته هومـن سـیدی به 
کمیته اسـکار وارد رقابـت اسـکار 2023 در 
بخـش بهترین فیلم بین المللی شـد، شـمار 
کشـورهایی که فیلم منتخـب خـود در این 
رقابـت را معرفـی کرده انـد بـه 4۹ کشـور 

رسـید.
جدیدتریـن کشـورهایی کـه در روزهـای 
اخیـر نماینـدگان خـود را معرفـی کرده انـد 

عبارتنـد از:
نیوزیلنـد با فیلـم »مـورو« به نویسـندگی و 
کارگردانـی تئاره پا کاه ی به اسـکار مـی رود. 
ایـن فیلـم بـا الهـام از وقایـع واقعی سـاخته 
شـده و داسـتان یـک گروهبـان محلـی را 
تصویـر می کنـد کـه وقتی دولـت بـا نیروی 
ضدشـورش بـه مقابلـه بـا بومیـان نیوزیلند 
مـی رود، بایـد بیـن وظیفـه اش در قبـال 
نشـان خود یا مـردم بومـی، یکـی را انتخاب 
کنـد. »مـورو« یـک واژه مائـوری متـرادف 
»بخشـش« اسـت. ایـن فیلم بـه تازگـی در 

جشـنواره تورنتـو بـه نمایـش درآمـد.
بلژیک بـا »نزدیک« سـاخته موفـق لوکاس 
دونـت بـه اسـکار مـی رود. ایـن فیلـم اولین 
بار در بخـش رقابتی جشـنواره فیلـم کن به 
نمایـش درآمد و جایـزه بزرگ هیـات داوران 
را از آن خـود کـرد. این فیلم دوسـتی عمیق 
بیـن دو پسـر 13 سـاله را دنبـال می کند که 
ناگهان بـه هـم می ریـزد و کاوش دوسـتی و 
مسـئولیت پدیری برای حفظ آن در فیلم در 

مرکز توجـه قـرار دارد.
کـوزوو بـا »در جسـتجوی ونـرا« در رقابـت 
اسـکار حضور دارد. این فیلم به نویسندگی و 
کارگردانـی نوریکا صفا دربـاره دختر نوجوان 
و آرامی در دهکده ای کوچک از کوزوو اسـت. 
در خانـه آنهـا 3 نسـل در کنـار هـم زندگـی 
می کننـد و ایـن نوجـوان فضایـی اندکـی 
بـرای حریـم خصوصـی دارد. فیلم بـه نوعی 
قوم نگاری مردم روسـتایی این منطقه است.

کوزوو سـال پیش بـا »کندو« بـه کارگردانی 
بلرتا باشـولی بـه فهرسـت نامزدهای اسـکار 

راه یافتـه بود.
مونته نگـرو »مرثیـه لـورل« را بـرای اسـکار 
انتخاب کـرده اسـت. ایـن فیلم اولیـن فیلم 
دوشـان کاسـالیکا درباره فیلیپ استاد تاریخ 
اسـت که با همسـرش به تعطیـلات می رود 

و بـرای فـرار از مشـکلات به جنگلـی عمیق 
مـی رود و با مادرش ملاقات می کند و عاشـق 
دختـری می شـود کـه زمانـی مـار بـود. این 
فیلـم اولین بـار در بخـش رقابتی جشـنواره 

سـارایوو 2021 بـه نمایـش درآمـده بود.
نپـال »پروانه در قـاب پنجره« را برای اسـکار 
انتخاب کرده اسـت. این فیلم بـه کارگردانی 
سـوجیت بیداری اولین بار در جشنواره فیلم 
بوسـان 2020 به نمایش درآمد و اولین فیلم 
بلنـد ایـن کارگـردان اسـت. داسـتان فیلـم 
دربـاره دختر 13 سـاله روسـتایی اسـت که 
آرزوی ادامـه تحصیـل در شـهر دارد و بـرادر 
۹ سـاله او تـلاش دارد تا بـه خواهرش کمک 

کند تا بـه آرزویش برسـد.
پرتغال نیز دیـروز »روح زنده« اولین سـاخته 
بلند کریسـتال آلوز میرا کارگردان پرتغالی-

فرانسـوی را بـرای اسـکار معرفـی کـرد. این 
فیلم محصـول مشـترک پرتغال و فرانسـه و 
بلژیک اسـت که در هفته منتقدان جشنواره 
کن امسـال هـم بـه نمایـش درآمـد و درباره 
پیوندهـای خانوادگـی، مهاجـرت، عرفـان و 
فرهنـگ بخشـی از پرتغـال اسـت. داسـتان 
فیلم درباره دختربچه ای اسـت که تابسـتان 
را در روسـتایی با مادربزرگش می گذراند و با 

مـرگ او مواجه می شـود.
رومانی هم »بی نقص« بـه کارگردانی مونیکا 
اسـتن و جورج چیپر لیل مـارک را به اسـکار 
معرفـی کـرده اسـت. ایـن فیلـم کـه جایزه 

معتبر 100 هزار دلاری شیر آینده جشنواره 
فیلـم ونیـز امسـال را بـرده داسـتان داریـا را 
روایـت می کنـد کـه بـرای رهایـی از اعتیاد 
بـه مـواد مخـدر تـلاش می کنـد و متوجـه 
می شـود درمان تخصصـی با قیمـت بالایی 

همراه اسـت.
اسـلواکی فیلم »قربانی« محصول مشـترک 
اسـلواکی/ چـک/ آلمـان را به اسـکار معرفی 
کرده اسـت. این فیلم ساخته میشل بلاشکو 
در یـک شـهر کوچـک چـک می گـذرد و 
داسـتان یک مهاجر اوکراینی به نـام ایرینا را 
تصویر می کند کـه در جامعه ای نژادپرسـت 
در جسـتجوی حقیقـت و بـه دنبـال عدالت 

اسـت.
ونزوئلا هم با »جعبه« به اسـکار مـی رود. این 
فیلم سـاخته لورنزو ویـگاس و دومیـن باری 
اسـت که فیلمی از این کارگردان برای اسکار 
انتخـاب شـده اسـت. وی اولیـن کارگـردان 
از آمریـکای لاتیـن اسـت کـه شـیر طـلای 
ونیز را برده اسـت. »جعبـه« درباره پسـر 13 
سـاله ای سـت که بایـد در نصـف مکزیک به 
سـفری دسـت بزند تا بتواند جعبـه ای را که 
حامل جسـد پدرش اسـت کـه در یـک گور 

دسـته جمعی پیـدا شـده، بگیرد.
رای گیـری برای تعییـن نامزدهای اسـکار از 
12 ژانویه تا 1۷ ژانویه 2023 انجام می شـود 
و نامزدهـای امسـال 24 ژانویـه 2023 )4 

بهمـن( معرفی می شـوند.

هم رزمان حاج احمد متوسلیان اتفاقات چهار سال 
از زندگی او را در کتاب »ایستاده تا همیشه« روایت 

کردند.
به گزارش خبرنگار کتاب ایرنا، کتاب ایستاده 
تا همیشه نوشته فاطمه وفایی زاده خاطرات 
شفاهی 8 نفر از افرادی است که احمد متوسلیان 
را بین سال های 1358 تا 13۶1 دیده اند. مریم 
عسگری،  مجتبی  فرحزادی،  حمید  کاتبی، 
حسن رستگار پناه، نعمت الله حکیم، محمدجواد 
اکبری آهنگر، ناصر شیخ عباسی و سیدحسن 
اعتمادزاده افرادی هستند که روایت آن روزها را 
بازگو کرده اند. زندگی احمد متوسلیان در این کتاب 
به روزهای حضورش در کردستان محدود می شود، 
روزهایی که غرب کشور فضای پرتنش جنگ داخلی 

را تجربه می کرد.  
متوسلیان در سال 1358 با شروع درگیری های 
نظامی در غرب کشور، داوطلبانه به آنجا رفت و با 
شجاعت و مدیریتش،  کم کم مدارج فرماندهی را 
طی کرد تا اینکه در نهایت در زمستان 13۶0 به 
فرماندهی لشکر 2۷ محمد رسول الله )ع( رسید. 

او سرانجام برای انجام ماموریتی در تیرماه 13۶1 
به لبنان رفت و 14 همان ماه به همراه کاردار و دو 
کارمند سفارت ایران در ایست بازرسی حومه شهر 
بیروت، به صورت غیرقانونی دستگیر شدند و دیگر 

هیچ خبر موثقی از آن ها به دست نیامد.

قسمتی از متن کتاب
معمولا با ایشان به مغازه پدرش می رفتیم. 
برادرهایش هم آنجا کار می کردند. سه برادرش را 
در مغازه قنادی پدرشان در سه راه عباس آباد، کوچه 

چهل تن )بازار( می دیدم: قنادی متوسلیان یزدی.

ایران در میان 5۰ کشور نخست »ایستاده تا همیشه« در کتاب فروشی ها
حاضر در اسکار ۲۰۲۳

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

مدیر شـبکه آمـوزش خبر داد کـه مدرسـه تلویزیونی ایـران از دوم 
مهـر آغـاز بـه کار می کنـد و هـر روز پنـج سـاعت برنامـه خواهـد 

داشـت.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، نشسـت خبـری علـی عبدالعالـی مدیر 
شـبکه آمـوزش دربـاره رویکردهـای جدیـد مدرسـه تلویزیونـی 
ایران دیـروز سه شـنبه 2۹ شـهریور ماه در صداوسـیما برگزار شـد.
علـی عبدالعالـی در ابتـدا در توضیحـی دربـاره مدرسـه تلویزیونـی 
ایران بیـان کـرد: امسـال اتفاقـی رخ خواهـد داد کـه صددرصد در 

حـوزه حرکـت تحولـی و عدالـت آموزشـی حرکـت خواهیـم کرد.
وی ادامـه داد: طـرح تحولـی مدرسـه تلویزیونـی ایران ناظـر به دو 
اتفـاق اسـت ابتـدا یک طـرح آموزشـی اسـت چرا کـه در کشـور ما 
عدالـت آموزشـی بـه شـدت مغفـول اسـت. مـرور بیانـات رهبـری 
درباره ایـن مورد خاص نشـان دهنـده ایـن کوتاهی اسـت. تعبیری 
که ایشـان بـه کار می بـرد این اسـت کـه آموزش و پـرورش مـا باید 
بـه سـمتی بـرود کـه نصیبـی کـه دانش آمـوزی در شـمال تهـران 

از آمـوزش دارد بـا دانـش آمـوزی در منطقه محـروم برابر باشـد.
مدیـر شـبکه آموزش بـا طـرح سـوالی عنـوان کـرد: آیا سـهم همه 
بچه هـا و دانش آمـوزان در همـه کشـور یکسـان اسـت؟ هـدف اول 
ایـن طـرح حرکـت بـه سـمت عدالت آموزشـی اسـت بـه ایـن معنا 

رد بـه  نـه تلویزیـون دا کـه هرکسـی در خا
بهتریـن محتوای آموزشـی دسترسـی داشـته 

باشـد.
وی اضافـه کـرد: ایامی کـه کرونا بـود اعدادی 

بین چهـار تا پنـج میلیـون نفر داشـتیم کـه دسترسـی بـه اینترنت 
و آمـوزش خـوب نداشـتند. در حالـی کـه بیـش از ۶0 میلیـون 
دسـتگاه تلویزیـون و بـا دسترسـی بـالای ۹۹.5 درصد داریـم. اگر 
محتـوای کامـل و جامـع و جذابی داشـته باشـیم حتماً یـک قدم به 

سـمت عدالـت آموزشـی حرکـت خواهیـم کرد.
مدیـر شـبکه آمـوزش بـا تاکیـد بـر سـرگرمی اظهـار کـرد: وقتـی 
می بینیـد در یک سـایت یـک اثـر پویانمایی چهـار میلیـارد بازدید 
داشـته اسـت یعنـی دانش آمـوز امـروز بـا زمـان مـا فـرق دارد. 
آمـوزش امـروز بایـد آمیخته بـه سـرگرمی باشـد. در طـرح تحولی 
مدرسـه تلویزیونـی ایـران به سـمتی حرکـت می کنیم که هرکسـی 

در خانـه تلویزیـون دارد بتوانـد از آن بهـره ببـرد.
وی ادامـه داد: در روزگاری یک باره کشـور با پدیده مدرسـه نرفتن 
بـه علـت کرونـا مواجـه شـد. سـه روز بعـد از آن بـا طـرح مدرسـه 
تلویزیونـی ایـران مواجه شـدیم انـگار که یک بیمارسـتان سـرپایی 

سـریع بایـد برپـا می کردیـم

مدرسه تلویزیونی؛ بیمارستانی که رستوران شد!
خبر
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عملکرد کشــتی فرنگی ایران در رقابت های 
جهانی بلگراد همچــون المپیک ریو بار دیگر 
نشان داد اتکا به نام های بزرگ، بی توجهی به 
شایسته سالاری از راه انتخابی و دل بستن به 
روش های منســوخ هیچ خریداری در کشتی 

جهان ندارد و ضامن موفقیت نیست.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا، کشــتی 
فرنگی ایران بــر خلاف تصورات نتوانســت 
انتظارات را در رقابت های جهانی صربستان 
برآورده کند؛ تیمی که محمد بنا بر اســاس 
میل و خواســت خود به غیر از سنگین وزن 
انتخاب کــرده بــود و البته مــورد حمایت 
فدراسیون کشتی نیز قرار گرفت، به هیچ وجه 
در حد و اندازه خود ظاهر نشد تا بدون کسب 
مدال طلا و تنها با 2 نقــره و یک برنز در 10 

وزن به کار خود در این رقابت ها پایان دهد.
در شــرایطی که در غیاب روســیه به عنوان 
قدرت برتر کشتی فرنگی جهان، انتظارات از 
تیم پر ستاره محمد بنا کسب عنوان قهرمانی 
در صربســتان بود، اما کشــتی فرنگی ایران 
ناتوان تــر از حد انتظــار ظاهر شــد و حتی 
نتوانســت بر روی ســکوی اول تا سوم قرار 

بگیرد!
پیــش از رقابت هــای قهرمانــی جهان در 
شــرایطی که خیلی ها بنا بــه دلایل مختلف 
ســکوت کرده بودند، بارها از نحــوه انتخاب 
محمــد بنــا انتقاد شــد و اینکه چــرا نباید 
چرخه ای که فدراسیون کشــتی مدعی بود 
پس از ماه ها کار کارشناســی به ثمر نشسته 
اســت، ملاک کار آقای خاص کشتی فرنگی 
ایران قرار گیرد. ما نوشتیم اما گوش شنوایی 
برای آن نبود و فدراســیون کشتی نیز پشت 
ســرمربی خود درآمــد و از رعایــت چرخه 

انتخابی توسط محمد بنا گفت!
قهرمانان بزرگی به این نحــوه انتخاب انتقاد 
کردند؛ امید نوروزی آن را "فرمالیته" دانست، 
ســعید عبدولی این شکل ســرمربیگری را 
ناکارآمــد دانســت و قاســم رضایــی نیــز 
شــدیدترین انتقادها را علیه محمد بنا مطرح 
کرد و این شــیوه را موجب کشــته شــدن 
انگیزه هــا و علت فــراری شــدن امثال علی 
ارسلان از ایران دانست؛ چهره ای که فقط 10 
ماه نیاز داشت تا در ســکوت تمرین کند و در 
بالاترین سطح مسابقات جهانی ظاهر شود و 
برای صربســتان مدال طلا بگیرد؛ اتفاقی که 
فرنگی کاران ایران با ماه ها اردوی آماده سازی 

از عهده آن بر نیامدند!
هر چه به مســابقات جهانی نزدیک شــدیم، 
انتقادها به خاطر منافع ملــی فروکش کرد؛ 

محمد بنــا با صدای بلنــد می گفت تیمش را 
بهتر از هر کسی می شناسد دلسوزتر از او برای 
کشتی فرنگی نیســت؛ او تیمش را با خیالی 
آسوده و در بهترین شــرایط در خانه کشتی 
که نونوار شده و از بهترین امکانات برخوردار 
اســت اما به دلایل مختلف دیگــر خبری از 
حضور مداوم رســانه ها در تمرینات تیم های 
ملی نبود، آماده حضــور در این رویداد کرد. 
تصاویر و فیلم های زیادی از تمرینات منتشر 
می شد؛ تصاویری که آقای خاص میدان داری 
می کرد و فریاد می زد" مــا از همه بهتریم، از 
همه قویتریم، برای ثابت کردنش باید برسیم 
صربستان، 4 دوره یا 5 دوره بجنگیم و پا پس 

نکشیم"
اما آقای بنا ما از همه بهتــر و قوی تر نبودیم 
که هیچ، تیمی را روانه مســابقات کردیم که 
نه جان داشــت و نه روح؛ نه انگیزه داشت و 
نه آماده پیکار بود؛ گویی آمــده بود که فقط 
آمده باشــد؛  با این  لشکر خســته و ناآماده 

می خواستی بلگراد را فتح کنی؟
آقای بنا! بلگراد خیلی زود نشــان داد نه تنها 
ما از همه بهتر نیستیم که حتی برای رسیدن 
به تیمی نوظهور مثل صربستان که با یک تیم 
ناقص ۶ نفره 4 مدال طلا می گیرد فرسنگ ها 
فاصله داریم؛ ما اگر بهترین بودیم علی ارسلان 
برای ایران مدال طلا می گرفت؛ ما اگر بهترین 
بودیم پــس از برگزاری ماه هــا اردو، چیزی 
برای ارائه در بلگراد آن  هم در غیاب روس ها 
داشتیم؛ ما اگر بهترین بودیم نباید دودستی 
سکوی نخست جهان را به تیمی در حد ترکیه 
می دادیــم؛ ما اگر بهترین بودیم، دودســتی 

مدال طلای گرایی را که 4 بر صفر جلو بود با 
کوچ نامناسب به صرب ها تقدیم نمی کردیم.

بهترین بودیم؛ پویا دادمرز در دور دوم حذف 
نمی شد؛ محســن نژاد مقابل حریف ترک در 
حالــی که ۹-4 پیــش بود، ضربه نمی شــد، 
علیرضــا نجاتی کــه از شــانس های اصلی 
رســیدن به فینال بود برای برنز به کشتی گیر 
چین نمی باخــت؛ محمدرضا گرایی که بدون 
شک بهترین دنیاست در تایم دوم تا این حد 
ناشــیانه نمی تاخت که مدال طــلا را تقدیم 
صرب ها کند؛ محمدرضــا مختاری در همان 
دور نخســت به کشــتی گیر گمنام فرانســه 
نمی باخــت؛ محمدعلی گرایــی برابر پیرمرد 
کره ای ناتوان نبود؛ پژمان پشتام به نفر هفتم 
امسال اروپا نمی باخت؛ ناصر علیزاده به علی 
چنگیز ترک که عنوانی در بزرگسالان نداشت 
باج نمی داد؛ هادی ســاروی را چــه بگوییم 
که معلوم نیست چه بر ســرش آمده بود که 
مقابل پیرمــرد عنوان دار ارمنــی نایی برای 

حمله نداشت!
مثل روز روشــن بــود و سال هاســت همه 
می گویند؛ کشتی گیری که برای قرار گرفتن 
در ترکیب اصلی احســاس خطر نکند و از راه 
انتخابی به تیم ملی نرســد واز سوی دیگر نیز 
روند آماده ســازی خوبی را پشت سر نگذارد، 
قدر موقعیتی که در آن قرار گرفته را نمی داند 
و وقتی تنه به تنه برترین های جهان می شود، 
قافیه را خیلی راحت می بازد و دست های خود 

را به نشانه تسلیم بالا می برد.
اما به امین میرزازاده می رســیم که بر اساس 
عدالت انتخاب شــد و بهترین چهــره ما در 

رقابت هــای جهانی بــود؛ امیــن مقابل رضا 
کایالپ مغرور و مدعی در فینال دســت و پا 
بسته نبود و بهترین نمایش خود را اجرا کرد 
و حقش طلای جهان بــود، هرچند کایالپ با 
استفاده از تجربه  اش برنده مبارزه ای شد که 

هیچ فنی نداشت.
تیم فرنگی ایــران در بلگراد هیچ نشــانی از 
مدعی شــماره یک قهرمانی جهان نداشت؛ 
تیمی نا آماده، خسته و بی انگیزه برای جنگ 
تمام عیار؛ تیمی که انگار آمده بود که هر چه 
سریعتر بازگردد؛ تیمی که نگرانمان کرد قرار 
است در المپیک چه بر سرمان بیاورد؛ تیمی 
که نشــان داد حتی در غیاب روس ها مدعی 
نیســتیم و ناتوان از رفتن به روی سکو؛ این 
تیم در مباحث روحــی، بدنی، فنی، تمرینی، 
آنالیز و حتی کوچ، هیچ شــباهتی به مدعی 
کشتی جهان ندارد؛ کشتی فرنگی ما باید هر 
چه سریعتر جراحی شود تا بتوانیم حتی برای 

کسب سهمیه المپیک مدعی باشیم!
برای محمد بنا و افتخاراتــش احترام زیادی 
قائلیم، بــه او، کادرش و بچه هــای تیم ملی 
بابت زحمات شــبانه روزی در اردوهای تیم 
ملی خسته نباشــید می گوییم، بنا را دلسوز 
کشــتی می دانیــم و هیچکس حــق نادیده 
گرفتــن گذشــته اش را ندارد امــا لزوما هر 
دلســوزی نمی تواند به شــیوه  خود موفقیت 
را برای مجموعه  زیر دستش رقم بزند. بلگراد 
نشان داد اســم ها هیچ تضمینی برای کسب 
موفقیت نیســت؛ موفقیت برنامه می خواهد؛ 
موفقیت آنالیز و علم روز تمرین می خواهد که 

ما فرسنگ ها با آن فاصله داریم

آقای بنا؛ با این لشکر خسته می خواستی
 بلگراد را فتح کنی؟

افتتاح اولین چمن ورزشی 
درون مدرسه ای در قالب طرح 

شهید سلیمانی در بم
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایســنا اولین چمن مصنوعی طرح 
بهینه سازی فضای ورزشی )طرح شهید حاج قاسم سلیمانی( در 
سطح اســتان کرمان با حضور مدیرکل آموزش و پرورش استان و 
جمعی از مسئولان در مدرســه نمونه دولتی پسرانه باقرالعلوم بم 
افتتاح شــد. رضا رضایی مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان 
در افتتاح این پروژه ورزشی با اشاره به اینکه برای اجرای این طرح 
مبلغ 300 میلیون تومان اعتبار هزینه شده است، اظهار کرد: توسعه 
فضای ورزشی دانش آموزان براساس استاندارد کشوری و جهانی در 
استان کرمان را با جدیت پیگیری می کنیم که در این راستا تعداد 
۷2 طرح در سطح مدارس استان  در قالب طرح شهید سلیمانی در 
حال اجرا است. وی با اشاره به لزوم ایجاد زیرساخت های مناسب 
برای کیفیت بخشــی به درس تربیت بدنی و با بیان  اینکه سرانه 
ورزشی اســتان در حال حاضر از میانگین کشوری پایین تر است، 
گفت: با تلاش وزارت آموزش و پرورش برای نخستین بار در استان از 
اعتبارات هدفمندی یارانه ها در حوزه تربیت بدنی و سلامت، تلاش 
داریم با مشارکت خیرین، نهادهای انقلابی و ... نسبت به برقراری 
عدالت تربیتی از حیث دسترســی به فضای ورزشی درون مدرسه 
ای مناســب اقدام کنیم. رضایی از اختصــاص 18 میلیارد تومان 
اعتبار جهت ساخت فضاهای ورزشی درون مدرسه ای در مدارس 
استان کرمان با اولویت مدارس دخترانه خبر داد. مدیرکل آموزش 
و پرورش استان کرمان گفت: در قالب این طرح 12 سالن ورزشی، 
33 زمین چمن مصنوعی، 12 زمین ســاحلی و 15 کلاس درس 
تربیت بدنی با حمایت خیرین و استفاده از اعتبارات درون استانی 

ساخته خواهد شد.

ساعی: خواهرم تمایلی به سمت 
نایب رئیسی ندارد

هادی ساعی رئیس فدراســیون تکواندو درباره اینکه خواهرش 
مهروز ساعی به عنوان نایب رئیس فدراسیون انتخاب شده است، 
اظهار کرد:  در حال حاضر کار های نایب رئیسی را خواهرم انجام 
می دهد و او گزینه ما برای این پست است، اما خودش تمایلی به 

این سمت ندارد و  می خواهد به مسائل فنی بپردازد.  
او افزود: وزارت ورزش و جوانان هم پیشنهاد داده بود که خواهرم 
مهروز نایب رئیس فدراسیون تکواندو شود، اما او به طور کلی این 

سمت را قبول نکرده است.  
ســاعی درباره عملکرد بانوان تکواندو در مســابقات گرند پری  
پاریس گفت: این مسابقات از المپیک هم ســنگین تر است، اما 
ورزشکاران ما عملکرد خوبی داشتند. خدابنده لو و کیانی خوب 
بودند و کوثر اساسه هم اولین مســابقه اش در این رقابت ها بود و 

تجربه رقابت سنگین را نداشت.  
رئیس فدراسیون تکواندو تصریح کرد: اساسه بازیکن  وزن منفی 
۶۷ کیلوگرم نیســت و امتیازات رنکینگش برای قبل بوده است. 
به هر حال ما قصد داریم در پایان ســال میلادی وزن ها را جابه 
جا کنیم. اساسه  در مســابقات گرند پری وزنش  4، 5 کیلوگرم 
از حریفــان خود کمتر بــود و او خیلی راحــت می تواند در وزن 
پایین تر شرکت کند. به نظرم در گذشــته وزن های ورزشکاران 
اشــتباهی انتخاب شــده بود.   البته 25 درصد امتیازات با تغییر 
وزن ورزشکاران کاهش می یابد، اما این موضوع به نفعشان است.

به گــزارش کاغــذ وطن بــه نقل از باشــگاه 
خبرنگاران جوان، دختران کاراته کای کرمانی 
در مسابقات قهرمانی کشور، سبک شوتوکان 

WSKF بر سکوی سوم رقابت ها ایستادند.
بیست و ششــمین دوره مســابقات قهرمانی کشور سبک 
شــوتوکان WSKF در بخش های کاتا و کومیته با حضور 
 wskf شیهان یوســفی نایب رئیس بانوان سبک شوتوکان
و امامی پور نماینده بانوان ســبک شوتوکان wskf استان 
کرمان و شرکت 350 شــرکت کننده از 10 استان کشور به 

میزبانی سمنان در مجموعه ورزشی غدیر برگزار شد.
در پایان این رقابت ها، دختران کرمانی با کسب 48 مدال )8 
طلا، 1۷ نقره و 23 برنز( در بخش کاتا و کومیته موفق به کاپ 

سوم تیمی شدند.

وکیل پرونده ایران در شکایت از مارک ویلموتس درباره 
نامه فیفا به ایران درباره پرداخت نشــدن دستمزد این 

مربی بلژیکی توضیحاتی ارائه کرد.
به گزارش کاغــذ وطن به نقــل از ایســنا روزبه وثوق 
احمدی، وکیل ایران در پرونده مارک ویلموتس درباره 
نامه فیفا به این فدراسیون مبنی بر علت پرداخت نشدن 
دستمزد این مربی بلژیکی گفت: تیم حقوقی فدراسیون 
فوتبال مسئول رسیدگی به این نامه است. این نامه چیز 
جدیدی نیست. فیفا درباره علت پرداخت سوال کرده و 

باید دید فدراسیون فوتبال چه پاسخی می دهد.
او با اشاره به اینکه "هنوز مشخص نیست فیفا این مساله 
را با چه رویه ای جلو می برد،" گفت: بــه علت تغییراتی 
که در قوانین شــکل گرفته، با دو رویه مواجه هســتیم 
و معلوم نیســت فیفا به چه شــکلی ایــن پرونده را جلو 
می برد. ایــن احتمال وجود دارد که حســاب های مالی 
ایران در فیفا مسدود شود یا پرونده به کمیته انضباطی 
 CAS ارجاع شود. پرونده تا زمان رسیدگی در دادگاه
در اختیار مــا بود کــه از ۶ میلیون بــه 3 میلیون یورو 
کاهش یافــت و از جا به بعــد تیم حقوقی فدراســیون 

فوتبال رای را جلو می برد.
این وکیــل دعاوی ورزشــی درباره مهلــت ایران برای 
 CAS پرداخت دســتمزد ویلموتس گفــت: در حکم
مدت زمان اعلام نشــده چرا کــه ایــن دادگاه به تمام 
پرونده ها رســیدگی می کند و از این به بعد طبق قوانین 
مربوط به فیفا جلو خواهد رفت. الان اتفاق جدیدی رخ 
نداده و باید دید فیفا چه تصمیمــی اتخاذ می کند. باید 

صبر کنیم.
وثوق احمدی دربــاره احتمال ارجاع پرونــده ایران به 
کمیتــه انضباطی فیفا گفــت: این احتمال هســت که 
پرونده به کمیتــه انضباطی برود. یکــی از ضمانت های 
اجرایــی این حکم، بلوکه کردن حســاب ایران اســت. 
درباره باشــگاه ها هم اینطور اســت که پرونــده نقل و 
انتقالات را می بندند و اگر ادامه داشته باشد، حکم های 
ســنگین تری مانند کاهش امتیاز یا ســقوط به دســته 

پایین تر را وضع می کنند.

کاراته کا های کرمانی بر سکوی 
سوم مسابقات قهرمانی کشور

ماجرای نامه فیفا به ایران درباره 
ویلموتس چه بود؟ 
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افقی
وجنات،  مفرد   - تردید   بی   -  1 
بزرگی - ارسی دوز2 - سو وارونه - 
نوعی فعالیت اجتماعی - پنبه زن3 
حرف   - دورشدن    - عشوه  نازو   -
پوئیدن،  به  امر   - عرب  همراهی 
مقتدی،  رهبر،   - امری4  پوئیدن 
بک5  اشتاین  جان  آثار  از   - زعیم 
 - اتمسفر  غلات،  از   - رویی  دو   -
نوعی سیستم مخابراتی6 - چاشنی 
بله،   - درهم  داوم   - غذاها  اکثر 

بیمار  سخنان   - مثبت7  پاسخ 
گونه - مخترع تلگراف8 - وحشی، 
حیوان وحشی - تنها و بی مانند - 
اروپایی، میزبان جام  مزه9 - کشور 
المپیک سال  جهانی 1958، قهرمان 
ضمیر  وی،  غائب،  ضمیر   -  1948
 - چسبناک   - مفرد  شخص  سوم 
نوعی بستنی سنتی  ته10 -  گام بی 
 11 محکم  و  استوار   - مشایعت   -
- سنگ - فیلمنامه - چرک بدن12 
اندازه  واحد  وزن،  در  واحدی   -
انگلستان،  كشور  در  وزن  گیری 

گرم   28 با  برابر  تقریباَ  وزن  واحد 
- گونه ای طلاق، آشكار و واضح - 
نت  چهارم،  نت   -  13 امریکا  شهر 
موسیقی  در  آن  کلید  سل،  از  قبل 
معروف است - ضمیر اشاره، اشاره 
زیر   - برونته  خواهران  از  دور،  به 
 - آزرم  شرم،   - پنهان كردن  خاك 
ضمیر  چوپان،  بانگ  نزدیک،  بانگ 
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خود رای، خودسر15 - ساری كه با 
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و  حمله  دشمن،  به  حمله   - آهو   -
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 1954 جهانی  جام  میزبان  ساعت، 
- لغب6 - كلمه پرسشی، از كلمات 
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باز  آسیب، كارتن  و  صدمه   - غرور 
 - ازماده  حالتی   - میان   - نشده7 
مؤدب، كسی كه بطور صحیح تربیت 
پادگان   - نزاكت8  با  باشد،  یافته 
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معروف  دریاچه،  پرنده   - چیزی 

میرد  می  تنها  پرنده  این  که  است 
شماره  پیش  رمزینه،   - درك11   -
مخابراتی - از فیلمهای هیچکاک - 
شهر لاتین12 - مسافت - گنجشك 
تنفر، حرف  - کلام  قند13  - مرض 

رودی   - ای  رایانه  بازی   - بیزاری 
در روسیه - ماه سرد، روز گذشته14 
 - شده15  پاره   - ناپلئون  زادگاه   -
برش   - پولاك  سیدنی  از  فیلمی 

بجویید حمام  در   - سینمایی 
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خبرخبر

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران گفت: 
نزدیک به 400 قلم داروی ضروری و پرتکرار به 

تدریج در لیست بیمه ای قرار می گیرد.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایســنا محمد 
مهدی ناصحی درباره پرداخت مطالبات طرح 
دارویار توسط سازمان بیمه سلامت ایران گفت: 
خوشبختانه پرداختی ما به التفاوت ارز دارو و 
سهم سازمان در دو ماه گذشته بلافاصله انجام 
شده است. در نظر داریم با توجه به منابعی که در 
اختیار داریم بلافاصله پس از پایان شهریور ماه 
نیز بتوانیم در سراسر کشور مطالبات داروخانه ها 

را پرداخت کنیم.
وی افزود: تمام مطالبات پرداخت شده است و 
در حال حاضر منتظر اسناد هستیم. هر سندی 
توسط بیمارستان دولتی، خصوصی و یا مراکز 
سرپایی ارســال شــود، پرداختی ها صورت 
می گیرد. خوشبختانه همکاری سازمان برنامه 
تاکنون قابل قبول بوده و تخصیص ها به موقع 

انجام شده است.
مدیرعامــل ســازمان بیمه ســلامت ایران 
تصریح کــرد: حتی برای مطالبات شــهریور 
بیمارستان های دولتی و خصوصی نیز 2350 
میلیارد تومان به سازمان تخصیص پیدا کرده 
اســت که در صورت ارسال اســناد مطالبات 
پرداخت می شود.وی با بیان اینکه برای مرداد 
ماه بخش سرپایی سازمان بیمه سلامت حدود 
500 میلیارد تومان در مجموع ســهم خود و 
سهم ما به التفاوت ارزی را پرداخت کرده است، 
اظهار کرد: در بخش بستری دارویی نیز همین 
میزان هزینه نزدیک به 500 میلیارد تومان در 
ماه وجود دارد که در مجموع می توان گفت بیمه 
سلامت 1000 میلیارد تومان با این داروهای 
تحت پوشــش و ما به التفاوت ارز در کشــور 
پرداخت می کند، یعنی ســهم بیمه سلامت 
تاکنون منهای ملزومات و تجهیزات پزشکی 

ماهانه حدود 1000 میلیارد تومان است.
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران در ادامه 
گفت: جهت کاهش مشکلات مردم در بحث 
پوشش بیمه ای داروها، معاونت درمان وزارت 
بهداشت باید تعاریف و پروتکل های مربوط را 
تدوین کند و طبق این پروتکل ها در سامانه های 
بیمه ســلامت قواعدی جاری می شــود، لذا 

مشکلات را مرتفع خواهیم کرد.
بنابر اعلام پایگاه خبری سازمان بیمه سلامت 
ناصحی در پایان تاکید کرد: در حال حاضر از 
3۹00 قلم دارو در فارماکوپه نزدیک به 2000 
قلم دارو تحت پوشش بیمه است که داروهای 
ضروری و پرتکرار اســت، لذا نزدیک به 400 
قلم داروی ضروری و پرتکرار دیگر نیز به تدریج 
تا پایان ســال جاری تحت پوشش بیمه قرار 

می گیرد.

باید نظام اداره کشور  را  به 
سمت الگو های هوشمند و 

الکترونیکی ببریم
لطیفی گفت: راهی نداریم جز این که در عصر 
اطلاعات، نظام اداره کشور را به سمت الگو های 
هوشــمند و الکترونیکی در حوزه حکمرانی 

ببریم.
میثم لطیفی رئیس ســازمان امور اداری و 
استخدامی کشور در جلسه علنی امروز مجلس 
شورای اسلامی و در جریان بررسی عملکرد 
دستگاه های مسئول در تحقق اهداف دولت 
هوشمند و ارائه خدمات الکترونیک بیان کرد: 
ما راهی نداریم جز این که در عصر اطلاعات، 
نظام اداره کشور را به سمت الگو های هوشمند 
و الکترونیکی در حوزه حکمرانی ببریم. از این رو 
در دولت مردمی توجه به دولت الکترونیکی 
به عنوان یکــی از اولویت های اصلی قلمداد 
می شود. اگر دولت الکترونیکی محقق شود 
بهره وری دستگاه های اجرایی و رضایت مردم 
افزایش می یابد. میزان مراجعــات مردم به 
دســتگاه های اجرایی کاهش یافته و حجم 
نیروی انسانی در دستگاه های اجرایی کاهش 

می یابد.
وی در ادامــه اظهــار کرد: با تحقــق دولت 
الکترونیک مردم در هر ســاعتی از شبانه روز 
می توانند به خدمات مورد نیاز خود دسترسی 
داشته باشند. خوشبختانه با همکاری که بین 
دولت و مجلس شورای اسلامی شکل گرفت در 
بحث صدور مجوز ها گام بلندی برداشته شد و 
یکی از آرزو های دیرینه اکنون پیاده سازی شد. 
صدور مجوز ها در الگــوی دولت الکترونیک 
برای مردم تسهیل شده است. گام دومی که 
باید پیگیری شود بحث خدمات الکترونیک 
است. در قانون بودجه ســال 1401 سازمان 
اداری و استخدامی مکلف شده در اولین گام 
نسبت به احصاء خدماتی که دولت به مردم 

ارائه می کند گام بردارد.
رئیس سازمان امور اداری و استخدامی کشور 
بیان کرد: امروز دولت جمهوری اسلامی ایران 
۶000 نوع خدمات به مردم ارائه کرده که قریب 
به 2000 نوع آن قابل ارائه در بستر شبکه های 
اطلاع رسانی و سامانه های مجازی است. برخی 
از خدمات نیازمند حضور مستقیم مردم است، 
اما بخشی دیگر قابل انجام در بستر سامانه های 
مجازی است. لطیفی در ادامه تاکید کرد: ما 
اولویت هایی را بــرای ارائه خدمات به صورت 

برخط به مردم در نظر گرفته ایم.

وزارت خارجه لبنان اعلام کرد که وزیر خارجه 
ایران در دیدار با همتای لبنانی خود بر آمادگی 
تهران برای کمک به لبنان در زمینه سوخت و 

زمینه های دیگر تاکید کرد.
به گزارش ایسنا، وزارت خارجه لبنان اعلام کرد 
که عبدالله بن حبیب، وزیر خارجه لبنان در 
حاشیه هفتاد و هفتمین نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل با حسین امیرعبداللهیان، وزیر 

خارجه ایران دیدار و رایزنی کرد.
دو طرف در این دیدار در خصوص روابط 
دوجانبه رایزنی کردند. وزارت خارجه لبنان 
اعلام کرد که امیرعبداللهیان در این دیدار بر 
آمادگی ایران برای ارسال سوخت به لبنان و 
تقدیم کمک های دیگر برای غلبه بر مشکلات 
تاکید کرد. وزارت خارجه لبنان همچنین اعلام 
کرد که وزیران خارجه ایران و لبنان درخصوص 
پرونده های منطقه ای و بین المللی رایزنی 
کردند. پیش از این شبکه المنار اعلام کرد 
که از روز شنبه گذشته یک هیات رسمی 
لبنانی به تهران آمده است تا درخصوص پرونده 
سوخت و برق و کمک های ایران به لبنان با 
مسئولان ایرانی رایزنی کند. این شبکه لبنانی 
به نقل از یک مسئول در سفارت جمهوری 
اسلامی ایران در بیروت اعلام کرد که این هیات 
لبنانی با مسئولان مربوطه در وزارت نیرو و 
نفت ایران رایزنی می کند. این مسئول گفته 
است که مسئولان ایرانی و لبنانی در خصوص 
سه موضوع رایزنی می کنند؛  کمک به لبنان 
در زمینه سوخت بر اساس توافق انجام شده 
با نجیب میقاتی، نخست وزیر دولت پیشبرد 
امور لبنان و ولید فیاض، وزیر انرژی این کشور، 

اصلاح شبکه های برق و ساخت نیروگاه های 
تولید برق. این مسئول همچنین اعلام کرد 
که نفتکش های ایرانی حامل سوخت آماده 
هستند که طی یک الی دو هفته آینده به سوی 
لبنان حرکت کنند و در بندری که طرف لبنانی 
مشخص می کند پهلو بگیرند. ناصر کنعانی، 
سخنگوی وزارت خارجه ایران در نشست 
خبری اخیر خود در پاسخ به سوالی در خصوص  
اخبار منتشر شده در مورد سفر تیمی از وزارت 
انرژی لبنان  به ایران و دیدار اخیر سفیر  ایران 
در بیروت با وزیر انرژی لبنان گفت: روابط ایران 
با دولت و ملت لبنان روابط دوستانه ای  است 
و ایران همواره تلاش کرده در جهت کمک به 
رفع مشکلات لبنان اعم از مشکلات سیاسی و 
به ویژه در دو سال اخیر کمک به رفع مشکلات 
اقتصادی لبنان و خاصه در حوزه انرژی نقش 
سازنده ای را ایفا کند.  ایران در  چارچوب 
مناسبات سازنده و دوستانه با  لبنان و در راستای  
توسعه همکاری های دوجانبه با این کشور  
در سطوح مختلف  با این کشور ارتباط دارد و 

گفت وگوهایی هم با وزارتخانه های مربوط به 
حوزه انرژی لبنان انجام داده است.  کنعانی 
با بیان این که حمایت از دولت های دوست و 
کمک به رفع مشکلات اقتصادی آنها از سیاست 
های اصولی ما است و این موضوع در مورد لبنان 
نیز صدق می کند، گفت: گفت وگوهایی بین 
دو کشور در سطوح مختلف انجام شده است 
از جمله در دیدار سفیر ایران با  مقامات لبنان 
از جمله وزیر انرژی این کشور. ما بر مبنای 
خواست دولت لبنان اعلام آمادگی کردیم که 
در چارچوب ظرفیت های فنی و اقتصادی دو 
کشور راهکارهای کمک اقتصادی به لبنان را  
بررسی کنیم،  در این چارچوب گفت وگوها 
ادامه دارد  و ایران متناسب با ظرفیت های خود 
و متناسب با ظرفیت لبنان حتما آمادگی دارد به 
رفع مشکلات لبنان در چارچوب منافع و مصالح 
دوجانبه کمک کند. این سیاست کلی و اصولی 
ایران است و ان شاءالله  با مذاکرات بین دو کشور 
زمینه برای کمک اقتصادی به لبنان بیشتر از 

گذشته فراهم شود

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: کمیسیون امور 
داخلی مجلس با حداکثر دقت و موشکافی کامل 
تمامی زوایای پرونده درگذشت مهسا امینی را در 
سریع ترین زمان ممکن به اطلاع نمایندگان و مردم 
شریف ایران برساند. به گزارش ایسنا، محمدباقر 
قالیباف در جلسه علنی دیروز)سه شنبه( مجلس 
شورای اسلامی در نطق میان دستور، گفت: برگزاری 
باشکوه مراسم عزاداری اربعین شهادت سید الشهداء 
در کشور عراق، بار دیگر اتحاد اعتقادی شیعیان 
سراسر جهان حول محور نور تابان اهل بیت را به 
جهانیان نشان داد؛ علاقه قلبی مردم به امام حسین 
علیه السلام، تفرقه افکنی ها را خنثی و دشمنان اسلام 

و مسلمین را نا امید و سرخورده می سازد.
رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: ملت شریف 
ایران، با وجود برخی مشکلات و سختی های موجود، 
امسال پرشورتر از گذشته، خود را به کربلا رساندند 
و در راهپیمایی باشکوه اربعین حسینی حاضر 
شدند؛ از مسئولان مربوطه انتظار می رود با توجه 
به علاقه روزافزون مردم به شرکت در این مراسم 
معنوی-سیاسی، با برنامه ریزی بهتر در سال آینده 
کاستی های زیرساختی و خدماتی  موجود، به 
خصوص در مرزها را مرتفع کنند تا سیل مشتاقان 
امام حسین)ع( بتوانند با کمترین سختی در مراسم 

باشکوه اربعین حسینی حاضر شوند.
 وی اضافه کرد: ملت عراق نیز با تمام وجود و با عشقی 
خالص، به زائران ابا عبدالله خدمت رسانی کردند و 
همچون سال های گذشته، مهمان نوازی شایسته ای 
از عموم زائران عتبات عالیات به نمایش گذاشتند 

که اینجانب به نمایندگی از مردم ایران وظیفه خود 
می دانم از همه مسئولان و مردم عراق بخاطر این 
خدمت بی منت، خاضعانه کمال تشکر را داشته 
باشم. این راهپیمایی عظیم به لطف خداوند هر سال 
باشکوه تر از سال های قبل برگزار می شود و پیوندهای 
محکم و قلبی ملت های مختلف، به خصوص ملت 
ایران و عراق و پیشرفت اسلام خواهی ملت ها را نشان 
خواهد داد.  رئیس قوه مقننه با بیان اینکه همچنین به 
مناسبت فرا رسیدن هفته دفاع مقدس، یاد و خاطره 
امام راحل و شهدای سرافراز ایران عزیز را گرامی 
می دارم و به تمامی آزادگان و جانبازان و یادگاران 
دفاع مقدس درود می فرستم، ادامه داد: جاودانه 
بودن یاد شهدا، سنت تغییر ناپذیر الهی است و غبار 
زمان، هرگز نخواهد توانست یاد و خاطره شهدای 
والامقام را از ذهن و ضمیر ملت ایران پاک کند؛ 
پاک ترین فرزندان ایران، در راه دفاع از ارزش های 
اسلام و انقلاب اسلامی و برای عزت و امنیت مردم 
از جان شیرین خود گذشتند و خون مقدس آنان تا 

ابد، جوانان را به برداشتن گام های استوار در راه حق و 
هراس نداشتن از دشمنان دعوت خواهد کرد. قالیباف 
تصریح کرد: بارها گفته ایم و باز هم باید تاکید کنیم 
که فرهنگ دفاع مقدس راهگشای مشکلات امروز 
ماست؛ اگر همان روحیة خداباوری و مردم باوری آن 
سال ها را در اداره کشور و حل مشکلات اقتصادی به 
کار بگیریم، خواهیم توانست گره از زندگی مردم باز 
کنیم. باورهای برخاسته از فرهنگ جهاد و شهادت و 
شیوه های مدیریتی مردمی در دفاع مقدس، گمشده 
امروز ماست و بازگشت به آن تنها راهیست که می 
تواند پیشرفت و توسعه را همراه با عدالت برای مردم 
به ارمغان بیاورد.  رئیس مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: در پایان، درگذشت خانم مهسا امینی را به 
خانواده محترم ایشان تسلیت می گویم، درگذشت 
ایشان، داغی بر دل های ما گذاشت و از ساعات اول 
اطلاع نمایندگان از وقوع حادثه، ارکان نظارتی 
مجلس با حساسیت تمام، فرایند رسیدگی این حادثه 

را در دستور کار خود قرار دادند. 

قالیباف: مجلس موضوع "مهسا امینی" 
را تا اصلاح ساختارها رسیدگی می کند

تاکید امیرعبداللهیان بر آمادگی ایران 
برای کمک به لبنان

دکتر نفیسه حسینی یکتا در نشست خبری رویداد کارآفرینی سروبن 
اظهار کرد: این رویداد در تعامل با وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی برگزار می شود که به منظور شناساندن ظرفیت طب ایرانی 
به عنوان یک داشته منحصر به فرد ملی در رونق صنعت گردشگری است.

وی با اشاره به محورهای مختلف رویداد کارآفرینی سروبن از جمله 
بحث سلامت و تندرستی و گردشگری فرهنگی و تاریخی گفت: طب 
ایرانی می تواند در رونق و توسعه این جنبه ها اثربخش باشد. امیدواریم با 
برگزاری این رویداد علاوه بر گفتمان سازی با توجه به ماهیت این رویداد 
که کارآفرینی است، ایده های منتخبی که در این رویداد انتخاب خواهد 
شد، مورد حمایت قرار گیرند و بتوانیم در توسعه و عملیاتی شدن آن 
کمک کنیم.  مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت در بخش 
دیگری از اظهارات خود تصریح کرد: از سال 8۶ دانشکده های طب سنتی 
در دانشگاه های علوم پزشکی ایجاد شده است و در حال حاضر 12 گروه و 
هشت دانشکده در سطح کشور و 400 فارغ التحصیل در رشته طب سنتی 
در ایران داریم.  به گفته حسینی یکتا ایران رتبه چهارم تولید علم در حوزه 
طب سنتی در دنیا دارد و در حوزه درمان متخصصان در مراکز درمانی 
مختلف و به صورت تخصصی در دانشکده های سلامت از این ظرفیت 
استفاده کنند. وی گفت: در این رویداد به گردشگری سلامت و طب ایرانی  
پرداخته می شود و معتقدیم که طب ایرانی باید رونق بیشتری داشته باشد 

و این حوزه از گنجینه غنی برخوردار است.
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت، افزود: ما 11 اقلیم از 13 
اقلیم مختلف در دنیا و بیش از 2300 گونه گیاهان دارویی را در کشور داریم 
و باید سرمایه گذاری بیشتری در این حوزه انجام شود. گردشگری غذای 
سالم از موضوع مهمی محسوب می شود و طب ایرانی اهداف این  گفتمان 

به حساب می آید.  
بنابر اعلام وبدا، حسینی یکتا در پایان گفت: هدف ما این است که طب 

ایرانی و  توسعه گردشگری را بیشتر به هم گره بزنیم.

گزارش
ایسنا

رتبه چهارم تولید علم
در حوزه طب ایرانی

قرارگیری حدود ۴۰۰ 
قلم داروی ضروری 

در لیست بیمه ای

رنا
: ای

س
عک

دانشگاه علوم پزشکی جیرفت اعلام کرد که مقاله های عضو هیات علمی 
این دانشگاه با موضوعات مرتبط با آبله میمونی در مجله درجه یک علمی 
جهانی به چاپ رسید. معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت از چاپ چهار مقاله دکتر محسن کربلایی زاده بابکی عضو هیات 
 International علمی این دانشگاه در مجله درجه یک علمی با عنوان
journal of surgery طی روزهای اخیر خبر داد. هدیه عسکرپور 
گفت: مقالات عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در مجله 
Q1 در بالاترین سطح علمی به چاپ رسید. معاون تحقیقات و فناوری 
دانشگاه علوم پزشکی جیرفت گفت: این مقالات مجله در چهار پایگاه 
اطلاعاتی lsl،scopus، embase و pubmed با ضریب تاثیر 

بیش از 13 به چاپ رسید.

مقالات استاد علوم پزشکی جیرفت 
با موضوع آبله میمونی در مجله معتبر 

جهانی چاپ شد

یـک عضـو کمیسـیون امور داخلـی کشـور و شـوراها 
در مجلس شـورای اسـلامی بـا طـرح این پرسـش که 
آیـا رفتـار بـزرگان انقـلاب و بـزرگان دیـن در تبییـن 
مسـائل ماننـد رفتـار مـا در مواجهـه بـا حجـاب بـوده 
اسـت، بیان کرد: مقایسـه وضعیـت حجـاب در مقاطع 
زمانی مختلف نشـان می دهد گشـت ارشـاد نتیجه ای 
جـز هزینـه و ضربـه بـرای نظـام نداشـته اسـت امـا 
مسـئله اصلی این اسـت کـه عـده ای در برابـر پذیرش 
حقیقـت مقاومـت می کننـد. جـلال رشـیدی کوچی 
در گفت وگویـی تفصیلـی بـا ایسـنا، در خصـوص ابعاد 
حادثه فوت مهسـا امینی و عملکردی که گشـت ارشاد 
در طول سـالیان گذشته داشـته اسـت، بیان کرد: بنده 
در ابتـدا بایـد بگویـم کـه اگـر راجـع به گشـت ارشـاد 
صحبت می کنم و مخالفـت می کنم به منزلـه موافقت 
با بدحجابی نیسـت. به معنی مخالفت بـا قانون حجاب 
هم نیسـت. بنـده ایـن را خطـاب به افـرادی کـه قصد 
دارنـد صحبت های بنده را تفسـیر بـه رای کنند مطرح 
می کنـم تا در تـه گوش خـود فـرو کنند؛ بنـده مخالف 
حجاب نیسـتم. علت این تفسـیر به رای نیز این اسـت 
کـه حاضـر نیسـتند کـه در خصـوص  واقعیت هـای 
جامعه که در حال رخ دادن اسـت بحث کننـد. در اولین 
جلسـه کمیته ای کـه در مجلس بـرای پیگیـری فوت 
مهسا امینی تشکیل شـد دوسـتانی از نیروی انتظامی 
حضـور داشـتند. ما بـه جـد می گوییم کـه بایـد قبول 
کننـد کـه نیـروی انتظامـی از ناحیه گشـت ارشـاد در 
حال آسیب دیدن اسـت. شـجاعانه ترین کاری که یک 
فـرد می توانـد انجام دهـد این اسـت کـه در وهلـه اول 
اشـتباه خود را بپذیرد. سـپس در جهت رفع خسـارت 
گام بردارنـد. برخی از دوسـتان ما اصلا حاضر نیسـتند 
راجع به اشـتباه خـود صحبت کننـد و اصـرار دارند که 
کار درست را انجام داده اند. دوستان باید بپذیرند گشت 
ارشـاد اشـتباه بوده چون نتیجه ای جز خسـران و ضرر 
برای کشـور نداشـته اسـت. این احتیاج به آمار و ارقام و 
نظرسـنجی ندارد. اگر گشـت ارشـاد به تنهایی قرار بود 
در مسـئله حجاب موفق بشـود ما نسـبت به 10 سـال 
گذشـته حداقـل بایـد وضعیت مـان در حـوزه حجاب 
ثابـت بود. شـما بـه عنـوان فـردی کـه در کشـور ایران 
زندگی می کنید با هر نوع شـیوه تفکری نسـبت به 15 
سال گذشـته که مقوله ای به عنوان گشـت ارشاد ایجاد 
شـد پاسـخ دهید آیـا مسـئله حجـاب مثبـت ارزیابی 

می شـود یا منفی؟ اگر ما پاسـخ این پرسـش را بتوانیم 
بپذیریم می توانیم خیلی کارهای دیگـری انجام دهیم. 
وی در ادامـه اظهـار کـرد: مقاومـت در برابـر پذیـرش 
حقایـق خیلـی سـخت تر از خـود حقیقـت اسـت. این 
مقاومت متاسـفانه وجود دارد. چرا از اول تا آخر گشـت 
ارشـاد ضـرر اسـت؟ چرا کـه تنهـا اسـت. در حالـی که 
330 تکلیف از سـوی شـورای عالی انقلاب فرهنگی در 
بحث حجاب صادر شـده و 33 دسـتگاه مکلف شده اند 
آن را اجرا کنند، 32 دسـتگاه خـود را کنار کشـیده اند. 
در حالی که کار اصلی به عهده آن دسـتگاه ها اسـت.  در 
بحث موتورسـواری ما به فرهنگ راهنمایـی و رانندگی 

نیـاز داریـم اما حجـاب یک فرهنـگ دینی ماسـت.
هیـچ جـای اسـلام نگفته اسـت کـه اگـر موتور سـوار 
شـدید کلاه کاسـکت بـر روی سـر خـود بگذاریـد یا با 
سـرعت 30 کیلومتر در سـاعت رانندگی کنیـد. اما در 
اسـلام گفته بایـد حجاب داشـته باشـید تـا از خیلی از 
آسـیب ها مصون باشـید. سـوال بنده این اسـت شـیوه 
و روش پیامبـر )ص( و ائمـه )ع( در برخـورد بـا چنیـن 
مسـائلی چه بـوده اسـت؟ آیـا بگیر و ببنـد بوده اسـت.
نماینـده مردم مرودشـت در مجلس شـورای اسـلامی 
تصریـح کـرد: آیـا شـیوه بـزرگان مـا در دین اسـلام و 
بزرگان مـا در انقلاب این بوده اسـت؟ ما اصـول انقلاب 
را رهـا کردیـم و متاسـفانه یک سـری افراد را شـاخص 
کرده ایم و به جای اینکه افراد را با شـاخصه های انقلاب 
بسـنجیم در حال سـنجیدن انقـلاب با شـاخص های 
افـراد هسـتیم. مثلا گفتیـم جلال رشـیدی شـاخص 
انقلابـی اسـت و هرچـه در انقـلاب اسـت را بـا جـلال 
رشـیدی می سـنجیم. این کار درستی نیسـت.  ما باید 
شـاخصه های انقلاب را در نظر بگیریم و بسنجیم که آیا 
جـلال رشـیدی در این قالـب می گنجد یـا نمی گنجد. 
ما از اصـول انقلاب خیلی بـه انحـراف رفته ایم. حضرت 
آقا چیز دیگری می گویـد. حرف امـام )ره( چیز دیگری 
بـود. تـا راجع بـه گشـت ارشـاد صحبـت می کنیم می 
گوینـد حضـرت آقـا مخالـف بد حجابـی اسـت مـا هم 
مخالف بدحجابی هسـتیم. کجـا حضرت آقا از گشـت 
ارشـاد صحبت کـرده اسـت؟ یک اشـاره یا یـک جمله 
بیاوریـد که حضـرت آقا از گشـت ارشـاد تعریـف کرده 
باشـد. حضرت آقا که با کسـی تعارف ندارد. اگر چیزی 

خوب باشـد می گویـد خوب اسـت.
وی در ادامـه خاطر نشـان کرد: مـا چقدر قانـون داریم 

کـه الان هیچکـدام اجـرا نمی شـود و به نوعـی حرمت 
قانون  شکسته شده اسـت؟ مگر در بحث ماهواره قانون 
نداریـم کـه می گویـد هر کسـی ماهواره داشـته باشـد 
مجـرم اسـت. دوسـتان اسـتناد می کننـد برخـورد بـا 
بدحجابی قانون اسـت و مسـئولیت آن بر عهـده نیروی 
انتظامی اسـت. ما هم قبـول داریم. بحث ما روی شـیوه 
کار اسـت. حال سوال این اسـت که چرا نیروی انتظامی 
گشـت جمع آوری ماهواره نمی گذارد؟ گشتی بگذارید 
و بر روی پشـت بام ملت رفتـه و آنتن های آنـان را پایین 
بکشـید. مسـلم اسـت که نمی شـود. به دنبال اتفاقاتی 
کـه رخ داد بنـده چنـد مـاه اسـت کـه فریـاد می زنـم. 
در دوره قبـل گشـت ارشـاد کمتر شـده بود. دوسـتان 
اسـتدلال می کنند ما اگـر امروز بگوییم گشـت ارشـاد 
جمع شـده اسـت مـردم عریـان بـه خیابـان می آیند. 
بنـده می خواهم برای ایـن بحث گریه کنـم. یک مقوله 
فرهنگی سـاده را به یک مسـئله بحرانی که بـرای نظام 
هزینه دارد تبدیـل کرده اند. بنده این حـرف را در اولین 
جلسه که در خصوص بررسـی ابعاد پرونده مهسا امینی 
برگزار شـد مطرح کـردم امـا آقایـان ناراحت شـدند. با 
این رفتارهـا داریـم مـردم را از دیـن زده می کنیم. بعد 
می گوییـم این هـا همـه منافـق و ضدانقلاب هسـتند. 
چـرا امـروز بانـوان چـادری در جامعه احسـاس امنیت 

نمی کننـد؟ مگـر در مهـد تمدن شـیعه نیسـتیم. چه 
کسی مسئول این وضعیت اسـت؟ آیا کار دشمن است. 
خیر ما با ندانـم کاری این وضعیت را به وجـود آورده ایم. 
وی در ادامـه در پاسـخ بـه این پرسـش که آیا بـه مردم 
حق می دهیـد کـه ریشـه ایـن مسـائل را در اراده نظام 
ببینـد، بیان کـرد: بنـده به مـردم حق می دهـم چنین 
تصـوری داشـته باشـند چرا کـه آقایـان در تلویزیون و 
مصاحبه هـا از رهبـری هزینـه مـی کننـد. در صورتی 
که اصـلا نگاه حضـرت آقا این نیسـت. سـنت اسـلام و 
سـنت الهی این اسـت که اگر ما قرار اسـت مسـئله ای 
را تبیین کنیم با زبان خوش باشـد. کجا در آیین اسـلام 
دیده ایـم که ایـن برخوردها باشـد.  صحبت بنـده نافی 
مبارزه بـا آسـیب هایی که به صـورت سیسـتماتیک از 
بیـرون بـه کشـور تحمیـل می شـود نیسـت. ای کاش 
ویدیوی مهسـا امینی را پخش نکـرده بودنـد. این بنده 
خدا که حجابش مشـکلی نداشت. در مقایسـه با عرفی 
کـه در جامعـه جا افتاده ایشـان جـزو افـرادی بـود که 
حجـاب بـدی هـم نداشـت. ای کاش این فیلـم پخش 
نشـده بـود. بنـده در جلسـه کمیسـیون امور داخلـی 
کشـور نیز فیلم بـا کیفیـت را دیـدم. بنده هر چـه فیلم 
را دیدم ایشـان حجابش خیلی بهتـر از افـرادی بود که 

ایـن روزهـا در خیابـان می بینیم.

گشت ارشاد سنخیتی با اصول 
انقلاب و رهبری ندارد

نا 
یس

س: ا
عک

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمی

ثبتی  قانون تعیین تکلیف وضعیت  برابر راي شماره 140160319008000886 هیات دوم موضوع 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم سکینه زاده حسینی احمدی فرزند صفر به شماره شناسنامه 7 صادره از 
زرند در یک باب خانه)که یک دانگ از عرصه آن برابر سند اجاره شماره 54588-98/02/15 متعلق 
به انجمن زرتشتیان می باشد( به مساحت 235 مترمربع از پلاک 2431 اصلی واقع در زرند بخش 
13 کرمان به آدرس خیابان پوریا ولی کوچه 2 خریداری از مالک رسمی آقای حسن اکبرنژاد محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی ظرف مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در 

صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/15/ تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/30 
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك / شناسه آگهی: 1375918

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک جیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی  اصلاحی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای اصلاحی  شماره 1401/02/31-140160319014000838- 
هیات اول/دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهدی پارسا 
مقدم  فرزند علی به شماره شناسنامه 3020040523 صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به 
مساحت 225/42 متر مربع پلاک 728 فرعی از581- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی 
از 581 -اصلی قطعه دو واقع در اراضی حسین آباد جیرفت بخش 45 کرمان خریداری از مالک 
رسمی آقای ابراهیم سیدیان محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در یک نوبت آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار آگهی به مدت یک ماه  اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف: 331
  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/30 

آگهي موضوع ماده 3 قانون 
و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
تكليف  تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات  شماره 140160319012001503  راي  برابر 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي غلامعباس ذاكري 
نژاد فرزند رحمت اله به شماره شناسنامه 443 صادره از سیرجان در يك باب خانه 
به مساحت 623 مترمربع پلاك 2552 اصلي واقع در مکی آباد سیرجان بخش 36 
کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي رحمت الله ذاکری نژاد محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند 
از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/30
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1376544

آگهی تحدید حدود اختصاصی
دارای  مزروعی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  چون 
پلاک 20- فرعی از 514- اصلی به مساحت 42175 
متر مربع واقع در احمد آباد شهر قلعه گنج قطعه چهار بخش 46 
کرمان مورد تقاضای آقای علی بهمنی فرزند درک  به شماره ملی 
3160485676 نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست 
کتبی مالک مورخ 1401/06/27 آگهی تحدید حدود اختصاصی 
پلاک فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت 8 صبح روز 
چهارشنبه مورخه 1401/07/27 در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که 
در موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه 
کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند 
از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 30 روز واخواهی 
خود را به اداره ثبت اسناد و امالک کهنوج تسلیم تا به دادگاه 
صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت پس از انقضای مهلت 

مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست 

تاریخ انتشار : چهارشنبه 1401/06/30
 هوشنگ سالاری 
معاون اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج .
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ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان، مسابقات 
ایمنی، فنی و آمادگی جسمانی این شرکت، با حضور تیم هایی از1۶شهرستان 
تحت پوشش شرکت توزیع نیروی برق جنوب، به مدت چهار روز در سایت 

آموزشی مدیریت برق شهرستان بافت برگزار شد.
حمید مرادی، مدیر دفتر ایمنی و کنترل ضایعات شرکت توزیع نیروی برق 
جنوب استان کرمان گفت: این مسابقات در راستای افزایش سطح ایمنی، فنی 
و آمادگی جسمانی برقکاران، در حوزه های بهره برداری و مشترکین برگزار 

گردید.
او افزود: در پایان، امورهای برق بم، رودبار جنوب و قلعه گنج، مقام های اول تا 

سوم را بدست آوردند.

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

عکس نوشت

مدیر میراث فرهنگی شهرستان فهرج از 
اختصاص 4 میلیارد ریال تسهیلات برای 
ساماندهی کارگاه های صنایع ستی این 

شهرستان خبر داد.
حمید وحیدزاده گفت: این تسهیلات که در 
قالب ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی 
اعطا می شود در سال های گذشته به ۶0 
میلیون تومان هم نمی رسید که خوشبختانه 
امسال با افزایش چند برابری روبرو بوده است.

مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی شهرستان فهرج  افزود: امیدواریم 
با اعطای این تسهیلات جانی دوباره به 

صنایع دستی این شهرستان ببخشیم.
صنعتگران  و  هنرمندان  معرفی  از  او 
صنایع دستی این شهرستان به کمیته امداد و 
بنیاد برکت برای دریافت تسهیلات خبر داد 
و گفت: به هر هنرمند تا سقف200میلیون 

تومان تسهیلات اعطا می شود.
وحیدزاده با اشاره به اینکه رونق صنایع دستی 
و ایجاد اشتغال برای هنرمندان صنایع دستی 
به یکی از دغدغه های مسئولان شهرستان 
فهرج مبدل شده که در این زمینه اقدامات 
خوبی هم انجام گرفته است اظهار کرد: 
شهرستان فهرج دارای ۹00 هنرمند و 
صنعتگر صنایع دستی است که دارای گواهی 

مهارت و پروانه تولید انفرادی نیز هستند.

مدیر گروه واحد بهداشت محیط رفسنجان از 
پلمپ دو مرکز تهیه و توزیع مواد غذایی و یک 
مکان عمومی در شهرستان های رفسنجان و 

انار خبر داد.
رنجبر کاظمی با اشاره به بازدید بازرسان 
بهداشت محیط از فعالیت های اصناف گفت: 
قدام  با مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی که ا
به بکارگیری نیروی غیر ایرانی در واحد خود 

می کنند، به شدت برخورد خواهد شد.
رنجبر کاظمی ضمن تشکر از زحمات بازرسان 
بهداشت محیط افزود: از مردم درخواست می 
کنم در صورت مشاهده هرگونه تخلف در مراکز 
تهیه و توزیع موادغذایی به خصوص بکارگیری 
نی در این واحد ها با سامانه  یرا نیروی غیر ا
رسیدگی به شکایات بهداشتی 1۹0 تماس 

گرفته و تخلف را گزارش دهند.

سرپرست شهرداری منطقه یک رفسنجان از 
توقف ۶8 مورد ساخت و ساز غیرمجاز در سه 

ماهه اول امسال خبر داد.
مهندس حسین رزاق زاده در تشریح عملکرد 
نه  شهرداری منطقه یک از صدور 13۷ پروا
مسکونی و تجاری در سه ماهه اول سال جاری 
خبر داد و گفت: در همین بازه زمانی 4 پروانه 
تجاری و ۶3 گواهی عدم خلاف صادر و 140 

پروانه تمدید گردید.
او با بیان اینکه از ۶8 مورد ساخت و ساز طی 
فزود:  مدت مذکور جلوگیری شده است، ا
ئیات  اجرا و  ساختمانی  پلیس  همکاری  با 
شهرداری منطقه، 1۶8 مورد کنترل و بازدید از 
ساخت و ساز در سطح شهر انجام و از 1۶ مورد 

حفر چاه غیرمجاز، جلوگیری گردید.
سرپرست شهرداری منطقه یک رفسنجان، 
جلوگیری از 1۷ مورد حفاری های غیرمجاز و 
پلمپ 11 مغازه متخلف و ساختمان غیرمجاز را 
از دیگر عملکرد این منطقه عنوان و خاطرنشان 
کرد: 54 مورد صورت جلسه و اخطارهای 
ساخت و ساز خلاف، طی این بازه زمانی صادر 

شده است.
مهندس رزاق زاده با اشاره به اینکه جلوگیری از 
ساخت و ساز غیر مجاز در دستور کار شهرداری 
است، گفت: از شهروندان می خواهیم در صورت 
مشاهده هرگونه تخلف ساختمانی، مراتب را با 
سامانه تلفنی 13۷ مرکز فوریت های شهرداری 

در میان بگذارند.

فرماندار ریگان از تخصیص هشت میلیارد تومان برای سیستم سرمایش و گرمایش 
مدارس خبر داد و گفت: تمامی کلاس های درس مدارس شهرستان طی 2 ماه آینده به 

سیستم سرمایشی و گرمایشی استاندارد مجهز خواهد شد.
مراد آبیار در نشست شورای آموزش و پرورش این شهرستان افزود: آموزش و پرورش 
یکی از مهمترین نهادهای اجتماعی است و باید کیفیت آموزش در این شهرستان ارتقا 
پیدا کند.  او تصریح کرد: آموزش و پرورش شهرستان ریگان باید تلاش کند تا در اول 
مهرماه هیچ کلاس بدون معلم نماند و دهیاران و شهرداران همکاری لازم را با این نهاد در 
بازگشایی مدارس داشته باشند. فرماندار ریگان همچنین خواستار راه اندازی رشته های 

مرتبط با نیاز این شهرستان در هنرستان ها شد.
۱۳ واحد آموزشی در ریگان در دست احداث است

رییس اداره آموزش و پرورش ریگان گفت: جمعیت دانش آموزی در این شهرستان 
رشد 50 درصدی دارد و ریگان نیاز به 11 ساختمان آموزشی برای تحصیل دانش 

آموزان دارد.
مراد شریف زاده افزود: 118 واحد آموزشی در شهرستان ریگان وجود دارد که 15 هزار 

دانش آموز در مقاطع مختلف تحصیلی سال جدید را در آنها آغاز می کنند.
او تصریح کرد: در حال حاضر 13 واحد آموزشی در شهرستان ریگان در حال ساخت 

است که چهار واحد آموزشی در مهرماه افتتاح می شود.

دانشگاه علوم پزشکی جیرفت اعلام کرد که مقاله های عضو هیات علمی این 
دانشگاه با موضوعات مرتبط با آبله میمونی در مجله درجه یک علمی جهانی به 

چاپ رسید.
معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی جیرفت از چاپ چهار مقاله دکتر 
محسن کربلایی زاده بابکی عضو هیات علمی این دانشگاه در مجله درجه یک 
علمی با عنوان International journal of surgery طی روزهای 

اخیر خبر داد.
هدیه عسکرپور با بیان اینکه مجلات معتبر دنیا به چهار دسته با امتیاز رتبه علمی 
به Q4،Q3 ،Q2 ،Q1 تقسیم می شوند ادامه داد: مقالات عضو هیات علمی 
دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در مجله Q1 در بالاترین سطح علمی به چاپ رسید.  
معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی جیرفت گفت: این مقالات مجله 
در چهار پایگاه اطلاعاتی lsl،scopus، embase و pubmed با ضریب 

تاثیر بیش از 13 به چاپ رسید.
او عنوان مقالات چاپ شده را عفونت های همزمان با بیماری آبله میمونی انسان 
بر اساس متون موجود، شیوع آبله میمونی انسان در سال 2022، موارد آلوده بدون 
علامت؛ چالش و فرصت ها، برنامه نظارتی ضدمیکروبی برای جراحان؛ یک ضرورت 
فوری برای تصمیم گیری های جدید و شیوع همزمان بیماری های کووید 1۹ و آبله 

میمونی در سال 2022 هشدار جدی برای آگاهی در ایران برشمرد.

اثر هنری مصری ها
از بطری های رها شده 

فعالان محیط زیست مصری در حال 
ساخت یک هرم از بطری های جمع 

شده از رودخانه نیل./مشرق نیوز

کارگاه های صنایع دستی 
فهرج ساماندهی می شوند

پلمب سه واحد صنفی متخلف در رفسنجان و انار

توقف ۶۸ مورد ساخت و ساز غیرمجاز در رفسنجان

فرماندار ریگان عنوان کرد:
تخصیص هشت میلیارد تومان برای سیستم 

سرمایش و گرمایش مدارس ریگان

مقالات استاد علوم پزشکی جیرفت با موضوع آبله 
میمونی در مجله معتبر جهانی چاپ شد

خبر

فرماندار جیرفت گفت: مشکل برق معادن ساردوئیه با 
تصویب ایجاد پست فوق توزیع برق ساردوئیه و میانچیل 

برطرف می شود.
احمد بلندنظر در نشست کمیته رفع موانع تولید شهرستان 
جیرفت گفت: پست فوق توزیع برق ساردوئیه و میانچیل 
برای تامین برق معادن بخش ساردوئیه و جیرفت احداث 

می شود.
او اظهار داشت: ایجاد پست فوق توزیع برق ساردوییه یکی 
از نیازهای ضروری این بخش در راستای شکوفایی معادن 
این منطقه است که با قول مدیرکل برق منطقه ای استان 

کرمان در این نشست مصوب شد.
او ادامه داد: پست فوق توزیع برق ساردوییه با مشارکت 
اداره کل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان برای رفع 
مشکل کمبود برق معادن و بخش ساردوئیه ایجاد می شود.

 ایجاد سه پست فوق توزیع برق
مدیرکل برق منطقه ای استان کرمان نیز در این نشست 
از قول مساعد برای ایجاد سه پست فوق توزیع برق در 
شهرستان جیرفت خبر داد و گفت: پست فوق توزیع بخش 
ساردوئیه، میانچیل و پست فوق توزیع شماره سه جیرفت 

واقع در شهرک شهید بهشتی ایجاد می شود.
حمیدرضا حبیبی از احداث خط انتقال برق ارگ بم به 
سمت جیرفت خبر داد و افزود: این خط انتقال از مسیر 

روستای جشار برنامه ریزی شده که از بزرگترین طرح های 
انتقال برق با اعتبار بیش از هزار میلیارد تومان است.

 روشنایی معابر شهرهای جنوب کرمان با 
مشارکت شهرداری ها

مدیرکل شرکت توزیع برق جنوب کرمان به روشنایی معابر 
شهرهای جنوبی استان کرمان اشاره کرد و ادامه داد: در 

صورت مشارکت شهرداری ها این مهم محقق می شود.
عبدالوحید مهدوی نیا همچنین در زمینه توسعه شبکه برق 
روستاها و برق رسانی به گلزار شهدا در روستاهای جنوب 

کرمان قول مساعد داد.
مدیرکل صنعت،معدن و تجارت جنوب کرمان نیز در 
ادامه این نشست به وضعیت 2 کارخانه مس کاوان اطلس 
کارمانیا و کارخانه فرآوری آهن جنگا اشاره کرد و گفت: 
این 2 کارخانه که می توانند در زمینه پیشرفت جنوب 
کرمان نقش مهمی ایفا کنند در حال حاضر و علیرغم 
سرمایه گذاری عظیم توسط سرمایه گذاران، با مشکل تامین 

برق مواجه هستند.
مسلم مروجی فرد افزود: در دولت مردمی آیت الله رئیسی 
که توجه ویژه ای به مناطق محروم و کمتر توسعه یافته دارد؛ 
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید توانسته بسیاری از موانع 
تولید از جمله در حوزه های صنعت، معدن، کشاورزی را در 
این منطقه رفع کرده و گام های موثری برای رفع محرومیت 

جنوب کرمان بردارد.
دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید جنوب کرمان با 
اشاره به نامگذاری سال 1401 توسط رهبر معظم انقلاب 
به عنوان سال "تولید دانش بنیان و اشتغال آفرین" افزود: 
در این سال باید زمینه را برای کمک به افزایش تولید و 

اشتغالزایی بیشتر فراهم کرد.
او ادامه داد: جنوب کرمان با تکمیل و تامین زیرساخت های 
واحدهای صنعتی و معدنی نظیر برق و جاده به قطب 

صنعتی و معدنی تبدیل خواهد شد.
در ادامه مشاور استاندار در جنوب کرمان با اشاره به استقبال 
سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در جنوب کرمان 
اظهار داشت: باید در چارچوب قانون و از طریق بسته های 
تشویقی باعث ترغیب سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری 

بیشتر در منطقه شد.
حمدالله فاریابی افزود: جنوب کرمان دارای پتانسیل و 
استعدادهای بیشماری است که با همکاری،تعامل و تلاش 

می توان این استعدادهای را شکوفا کرد.
او بیان داشت: در جنوب کرمان در حوزه برق علاوه بر 
مشکلاتی مانند مشکل این 2 کارخانه مهم، کمبودها و 
مشکلات دیگری نظیر نبود روشنایی در گلزار شهدا در 
شهرهای مختلف این منطقه وجود دارد که می طلبد 

شرکت توزیع برق به این موارد نیز توجه جدی کند.

حل مشکل برق جیرفت در اولویت دولت

فرماندار: ایجاد پست فوق توزیع مصوب شد

رئیس پلیس راهور کرمان در آستانه بازگشایی مدارس از تدابیر 
امنیت  ارتقاء  و  رانندگی  سوانح  از  پیشگیری  برای  پلیس  ویژه 
خوشوقت  اسماعیل  سرهنگ  داد.  خبر  آموزان  دانش  ترافیکی 
آموزان  به دانش  پیشاپیش سال تحصیلی جدید  تبریک  ضمن 
با  زیبا  آغاز  این  ساله  همه  متاسفانه  گفت:  آنان،  خانواده های  و 
سهل انگاری و غفلت برخی خانواده ها و وقوع حوادث ترافیکی به 

خاطره ای تلخ تبدیل می شود.
او افزود: تامین ایمنی تردد دانش آموزان به ویژه در مقاطع ابتدایی 
و راهنمایی، پوشش ترافیکی مدارس در حاشیه خیابان ها، آشنا 
کردن دانش آموزان با علائم راهنمایی و رانندگی و اصول اولیه 
و  مدارس  مدیران  مشارکت  و  همکاری  با  مرور  و  عبور  ایمنی 
اولیای دانش آموزان از دیگر اهداف پلیس راهور استان به شمار 
می رود. رئیس پلیس راهور استان گفت: دانش آموزان، عابران 
پیاده و کودکان با رعایت قوانین و مقررات در عبور و مرور از عرض 
خیابان و استفاده از پل های هوایی پلیس را یاری کنند تا شاهد 
حوادث رانندگی نباشیم. او ادامه داد: خانواده ها برای پیشگیری از 
حوادث ترافیکی دانش آموزان  که همیاران همیشگی پلیس نیز 
هستند، می بایست نکات ساده و مهمی را به آنان آموزش دهند. 
سرهنگ خوشوقت در پایان اظهار داشت: رعایت قوانین و مقررات 
راهنمایی و رانندگی از سوی شهروندان به ویژه سرعت مجاز و 
مطمئنه، رانندگی در بین خطوط، بستن کمربند ایمنی و استفاده 
از کلاه ایمنی برای موتورسیکلت سواران در کاهش تصادفات و 

تلفات ناشی از آن تاثیر بسزایی دارد.

بهرام مسلمی مهنی گفت: برگزاری جشنواره ملی تئاتر خیابانی 
رضوی توسط بنیاد بین المللی رضوی در جنوب کرمان تصویب 

شد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان افزود: اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان با حمایت بنیاد بین المللی 
فرهنگی و هنری امام رضا )ع( جشنواره ملی تئاتر خیابانی رضوی 

را برگزار می کند.
 او بیان کرد: امسال جنوب کرمان میزبان جشنواره ملی تئاتر 
المللی رضوی  بین  بنیاد  باشد که توسط  خیابانی رضوی می 

تصویب شده است.
 مسلمی مهنی با بیان این مطلب که می طلبد هنرمندان سراسر 
کشور به فکر تولید متون نمایشی با محتوای معارف امام رضا)ع( و 
اهل بیت)ع( باشند عنوان کرد: همچنین متون باید محتوایی و به 

سمت تاریخ و معارف اهل بیت)ع( سوق پیدا کنند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان در خاتمه با تاکید 
بر این که شناسایی استعدادهای فرهنگی، هنری و ترویج فرهنگ 
رضوی از اهداف مهم این جشنواره است، عنوان کرد: بهره گیری از 
تئاتر خیابانی و توسعه فعالیت های فرهنگی، هنری و مذهبی، به  
منظور معرفی سیره خاندان رسالت، شناسایی آثار برتر اجرا شده، 
معرفی استعدادهای نو در تئاتر خیابانی، فرهنگ دینی و اعتقادات 
اقوام با محوریت امام رضا)ع( از جمله اهداف برگزاری جشنواره 

ملی تئاتر خیابانی رضوی جنوب کرمان است.

مسابقات ایمنی، فنی و آمادگی جسمانی
 شرکت توزیع نیروی برق جنوب استان برگزار شد

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

آگهی  تجدید مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
مناقصه واگذاری امور حمل و نقل  شبکه بهداشت و درمان شهرستان ارزوئیه

شماره مناقصه: ۸۷/۲۰/۷/۱۴۰۱دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

امور حمل و نقل  شبکه بهداشت ودرمان ارزوئیهموضوع مناقصه

دریافت اسناد : 
الف(سامانه تدارکات الکترونیکی 

www.setadiran.ir دولت
ب( پایگاه ملی مناقصات 

    http://iets .mporg.ir  
)صرفاً جهت مشاهده(

۱۴.۳۴۵.۵۹۷.۶۴۵ ریالبرآورد یکساله )ریال(

۷۱۷.۲۷۹.۸۸۲ ریالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت ۱۴:۳۰روز چهارشنبه  مورخ ۱۴۰۱/۰۷/۰۶دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
پیشنهادها در سامانه ستاد ایران

تا ساعت ۱۴:۳۰روز سه شنبه  مورخ ۱۴۰۱/۰۷/۱۹

از ساعت ۱۲ روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۷/۲۰بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت ۱۰ روز دو شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۷/۱۱ در محل  شبکه بهداشت و درمان ارزوئیه  برگزار خواهد شد.

محل تسلیم اصل پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

 )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی: ۱۳۸۳۵۴۶

خبر

قیمت گذاری دستوری دولت در حوزه فولاد منجر به کاهش 
تولید شد.

به گزارش کرمان نو، قائم مقام مدیر عامل فولاد مشیز با انتقاد 
از سیاست گذاری دستوری دولت در حوزه فولاد گفت: دولت با 

قیمت گذاری دستوری در حوزه فولاد و ثابت نگه داشتن
قیمت داخلی منجر به تعطیلی تعدادی از کارخانه های خصوصی 

شده و تعدادی از کارخانه های نیز تولیدشان را کاهش دادند.
رضا حسن زاده صادرات در وضعیت فعلی را مقرون به صرفه ندانست. 
به گفته او روسیه با عرضه فولاد 20 درصد زیر قیمت جهانی بازار 
صادرات را دچار مشکل کرده و با وضعیت فعلی صادرات مقرون 

به صرفه نیست.

قائم مقام مدیرعامل فولاد مشیر:
صادرات فولاد مقرون به صرفه نیست

دبیر شورای فرهنگ عمومی جنوب کرمان:
برگزاری جشنواره ملی تئاتر خیابانی 
رضوی در جنوب کرمان مصوب شد

توصیه های پلیس راهور در خصوص 
بازگشایی مدارس


